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روزنامه صبح ایران

در نظر دارد: 1- وسایل مستعمل و مازاد بر نیاز شهرداری از قبیل )پل و سایر آهن آلات فرسوده و 
مستعمل ، وسایل بازی مستعمل پارک ها و بوستان های شهری  به وزن تقریبی 10 تن( 

2- وسایل جلوبند مینی لودر بابکت )از قبیل بیل مکانیکی و گریدر( 
3- لوله 200، چهار بار پلی اتیلن )به متراژحدوداً 400 متر(  

را از طریق مزایده عمومی اقدام نماید؛ متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی نوبت دوم به مدت 10 روز 
همه روزه به جز ایام تعطیل در ساعات اداری به شهرداری جعفریه واحد کارپردازی مراجعه نموده و نسبت 
به تهیه  اسناد مزایده اقدام نمایند، ودر  صورت  نیاز  با  شماره  تلفن: 36223501- 025 و09196493097  

تماس حاصل نمایند.
متقاضیان می توانند جهت خرید اسناد مزایده تا پایان وقت اداری روز پنج شنبه  1397/10/13  به 
شهرداری جعفریه مراجعه نموده و پس از دو روز کاری مهلت دارند ) پایان وقت اداری یک شنبه مورخه 
1397/10/16 ( تا اسناد را تحویل شهرداری نمایند ضمناً زمان بازگشائی در شرایط مزایده اعلام می گرد .

شرایط شرکت در مزایده :
1-  ارائه سپرده در مزایده برای ضایعات معادل 5 درصد کارشناسی بحسب تناژ کل برای  جلو بند بابکت 
5 درصد کارشناسی به صورت جدا ازهم وبرای لوله پلی اتیلن 200 هم 5 درصدکارشناسی کل به حساب 
شبا IR 13 0600 5209 0110 3425 2460 01   نزد بانک قرض الحسنه مهر ایران شعبه جعفریه به نام 

شهرداری جعفریه.
2-   در صورتی که نفرات اول تا سوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در 

مزایده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد .
3-  قیمت پایه برمبنای نظریه  کارشناس رسمی دادگستری میباشد.

4-  شهرداری در رد یا قبول هر یك از پشنهادات مختار میباشد. 
5-  سایر اطلاعات  و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد .

6- شرایط فروش  به صورت نقد و می باشد.

شهرداری جعفریه

روابط عمومی شهرداری جعفریه 

آگهی مزایده عمومی )نوبت دوم(

وزیر دفاع:

می توانیم از تحریم ها عبور کنیم

ظریف در گفت وگو با المیادین:

منتظر اروپایی ها در انجام تعهدات شان نمی مانیم

نمک دریا در ایران مجوز ندارد 

نگاهی بر رفتارهای زننده برخی نمایندگان؛  از انظار عمومی تا کمیسیون های تخصصی

در جلوت و خلوت برخی 
نمایندگان چه می گذرد؟

بسترهای سلطان پروری در روابط اقتصادی باید برچیده شود

جولان سلاطین 
در اقتصاد بیمار
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قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشورگفت: دستاوردهای نظام جمهوری اسلامی 
باید دربخشی از خطبه های نماز جمعه در سراسر کشور برای مردم تبیین شود. نصرت الله لطفی 
روز دوشنبه در جلسه روسای کارگروه های تخصصی ستاد مرکزی چهلمین سالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی درقم افزود: دراین راستا نمایشگاه های مختلفی با هدف معرفی دستاوردهای نظام 
جمهوری اسلامی در تمام استان های کشور و چندین نمایشگاه در تهران برگزار خواهد شد. وی 
با بیان این که اوج برگزاری برنامه ها در دهه فجر است، گفت: هر کدام از 21 کارگروه تخصصی 
این ستاد، برنامه های مختلفی را در نظر گرفته اند که تا پایان دی ماه جاری به صورت رسمی 
اطلاع رسانی می شود. وی با اشاره به حساسیت خاص مقطع فعلی و تشدید سیاست های خصمانه 

دشمنان انقلاب اسلامی علیه نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران ...

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید با بیان اینکه نباید با ادبیات نامطلوب برای خودمان 
هزینه درست کنیم.گفت: نیروی انتظامی در مبارزه با فساد، بی نظمی و بی اخلاقی ها باید حساس 
و قاطع بوده و در عین حال برخوردها و مواجهه ها، محبت آمیز باشد. وی روز دوشنبه در دیدار 
جمعی از فرماندهان ستادی و مرزبانی ناجا، برخورد محبت آمیز و در عین حال حفظ قاطعیت 
نیروی انتظامی را امری مهم دانست و افزود: برخی تصور می کنند مدارا کردن به معنای چشم 
پوشی از تخلفات است؛ باید با حداقل هزینه ها بیشترین بهره برداری را داشته باشید. وی تامین 
امنیت کشور را وظیفه مهم نیروی انتظامی دانست و تلاش های بی شائبه فرماندهان، کارکنان و 
ماموران این نیرو را ستود.این مرجع تقلید با تاکید بر این که موفقیت نیروی انتظامی، موفقیت 

جامعه است، از امنیت به عنوان زیربنای تمام فعالیت های فرهنگی، اقتصادی و...

یک روز انتشار سلفی  نمایندگان با مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا خبرساز می شود و روز دیگر انتشار 
فایل صوتی  یکی از نمایندگان از تریبون مجلس که قصد 
دارد عکس "دختر خوشگلا" را ببیند، روزی دیگر اما 
فیلم نماینده ای که با ادبیاتی نامناسب کارمند گمرک را 
مورد خطاب قرار می دهد، نماینده دیگری هم در پاسخ به 

درخواست کار یکی از همشهریانش نوع دیگری از برخورد 
نامناسب را از خود بروز می دهد، این ماجرا انگار تمامی 
ندارد به طوریکه نماینده دیگری، شهروندی را عقب مانده 
خطاب می کند و آن یکی هم اعلام می کند "کسانی که 
رأی نداده اند، حق شکایت ندارند و اگر صدایشان در بیاید 

خودم آنها را خفه خواهم کرد"...

* نمی توان باحذف چندسلطان ثبات و آرامش را به کشور بازگرداند
* راهکارهای مبارزه با دانه درشت های مفاسد اقتصادی چیست؟

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور: 

دستاوردهای انقلاب باید 
درخطبه های نماز جمعه تبیین شود 

آیت الله مکارم شیرازی:

نباید با ادبیات نامطلوب 
برای خودمان هزینه درست کنیم

معاون اول رییس جمهوری با بیان اینکه اجرای طرح اشتغال 
پایدار روستایی باید با سرعت و دقت انجام شود، گفت: در شرایط 
کنونی اولویت دولت بر مدیریت و برنامه ریزی برای کاهش فشارهای 
ناشی از تحریم و بازگشت ثبات اقتصادی به کشور قرار گرفته است. 
اسحاق جهانگیریدیروز در جلسه شورای عالی اشتغال بر ضرورت 
سرعت بخشیدن به روند اعطای تسهیلات برای حمایت از اشتغال 

روستایی و عشایری تاکید کرد و از دستگاه های ذیربط و ...

رئیس دستگاه قضا گفت: امروز مردم و مسئولان باید بیش از 
گذشته هوشیار باشند زیرا دشمن به دنبال وارد آوردن ضربه به 
استحکام نظام و ایجاد شکاف میان مردم و مسئولان است.آیت الله 
صادق آملی لاریجانی روز دوشنبه در جلسه مسئولان عالی قضایی 
با اشاره به انجام وظیفه نظام در خدمت رسانی به مردم در طول چهل 
سال گذشته و دسترسی بسیاری از روستاها و نقاط دورافتاده به 

خدمات بهداشتی، آب، برق، راه و سایر خدمات ...

معاون اول رییس جمهوری: 

اولویت دولت برنامه ریزی برای 
کاهش اثرات تحریم است

آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی:

دشمن به دنبال ایجاد شکاف 
میان مردم و مسئولان است
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 در انتخابات ریاست جمهوری 
رایی باطل  نشد و صندوقی 
به هم نخورد

وزیر کشور: 

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

68

در نظر دارد  فاز سوم پروژه جداسازی آب شرب از آب خام فضای سبز شهر جعفریه را از طریق مناقصه 

عمومی به پیمانکاران واجد شرایط که دارای گواهینامه صلاحیت و رتبه بندی معاونت برنامه ریزی و نظارت 

راهبردی ریاست جمهوری می باشند طبق طرح جامع آبرسانی شهر جعفریه  و فهرست بهای آب روستای پایه 

رشته انتقال و توزیع آب روستایی سال 1397 از محل اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای استانی طی اسناد 

خزانه اسلامی سررسید 1398/06/27 به واجدین شرایط واگذار نماید .  

شرایط مختصرجهت جدا سازی آب شرب از آب خام:

1 - کلیه پیمانکاران واجد شرایط می توانند بعد از انتشار آگهی نوبت دوم  به مدت 10 روز با در دست 
داشتن خلاصه ای از سوابق کاری  و مدارک ثبتی جهت دریافت  اسناد مناقصه به آدرس   استان 
قم شهر جعفریه شهرداری جعفریه  واحد خدمات شهری مراجعه نمایند و در صورت نیاز با شماره 

تلفن36223501-025 همه روزه به جز ایام تعطیل در وقت اداری تماس حاصل نمایند.
2 - سایر اطلاعات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است.

3 - شهرداری در رد یا قبول هر یك از پیشنهادات مختار می باشد.
4  -  مبلغ تضمین می بایست بصورت ضمانتنامه بانکی)اعتبار ضمانتنامه 3 ماه( یا فیش واریزی به 

حساب سیبا 2171143503003  شهرداری جعفریه نزد بانک  ملی شعبه مرکزی قم .

شهرداری جعفریه 

روابط عمومی شهرداری جعفریه

آگهی مناقصه و مزایده عمومی ) نوبت اول (



اخبار سه شنبه - 4 دی ماه 1397 - سال بیست و یکم - شماره 24715

دو دهه انتظار برای
 اصلاح قانون انتخابات 

طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس شورای 
اسلامی با قید استانی شدن انتخابات دغدغه بسیاری از 
مسوولان نظام در دو دهه اخیر بوده است، اصلاح قانون 

انتخابات اقدامی است که طیف گسترده ای از فعالان سیاسی، نمایندگان مجلس و 
حتی اعضای شورای نگهبان از لزوم به انجام رسیدن آن سخن می گویند. نقاط مبهم 
در این قانون و تفاوت دیدگاه ها در این زمینه باعث شده است که اصلاح این قانون پس 
از دو دهه باز هم مبهم بماند. موافقان معتقدند با استانی شدن انتخابات تحزب گرایی در 
کشور توسعه می یابد و به پرداختن بهتر نمایندگان به وظایف ملی و کاهش درگیری 
های قومی وقبیله ای منجر خواهد شد. مخالفان می گویند با استانی شدن حوزه انتخابیه 
ارتباط میان مردم و نمایندگان و منجر به کاهش مشارکت مردم ، افزایش شکاف وتنش 
های اجتماعی و افزایش هزینه های انتخابات و کاهش پاسخگویی نمایندگان دربرابر 
تقاضای موکلین محلی خواهد شد.طرح استانی شدن حوزه های انتخابیه مجلس شورای 
اسلامی نخستین بار درهمین سال ودر دوره مجلس پنجم مطرح ودومین بار درمجلس 
ششم ودرسال 1381 عینا تقدیم مجلس شد. نمایندگان درمجلس هفتم ودرسال 1386 
بااعمال تغییراتی درطرح های نمایندگان پنجم وششم تقاضای استانی شدن انتخابات را 
کردند. کلیات طرح استانی شدن انتخابات درمجلس پنجم رد شد اما در مجلس ششم 
وهفتم تا مرحله دریافت نظریات شورای نگهبان پیش رفت ولی به نتیجه نرسید و برای 
رفع ایرادات مغایرت ماهوی با شرع وموازین قانونی به مجلس بازگشت اما تلاش های 
مجلس برای قانع کردن وحتی پیشنهاد اجرای پایلوت دربرخی استانها مورد موافقت قرار 
نگرفت. قوانین انتخابات ایران طی دهه های اخیر بارها با جرح و تعدیلاتی روبرو بوده است 
که یکی از آخرین بازنگری ها در آن دی ماه سال 91 به تصویب مجلس رسید و در آن 
بندهای مربوط به تبلیغات و وظایف مطبوعات و نشریات در این زمینه و مسائلی چون 
ترکیب و عملکرد هیات های اجرایی و نظارت، تغییراتی به خود دید؛ تغییراتی که بسیاری 
از ناظران سیاسی آن را در جهت افزایش نقش شورای نگهبان در انتخابات دانستند.اصول 
62 و 64 قانون اساسی، تعیین کیفیت انتخابات و محدوده حوزه های انتخابیه مجلس 
شورای اسلامی را به قانون واگذار کرده است. مجلس شورای اسلامی با تکیه بر معیارهای 
جمعیتی و جغرافیایی )واحدهای تقسیمات کشوری به خصوص شهرستان( محدوده 
حوزه های انتخابیه را تعیین کرده و تلاش ها برای حوزه بندی استانی انتخابات مجلس 
تا کنون با ایرادات شورای نگهبان مواجه شده اند. تمام طرح های مصوب مجلس شورای 
اسلامی، برگزاری استانی انتخابات مجلس را با نظام انتخاباتی اکثریتی پیش بینی می 
کردند. در واقع دغدغه اصلی طراحان استانی شدن انتخابات، حوزه بندی استانی انتخابات 
مجلس بوده و هیچ گاه نظام انتخاباتی مجلس یعنی کیفیت تبدیل آرای مردم به کرسی 
های استانی مورد توجه جدی مجلس نبوده است.با نگاهی به دستورهای کار بررسی 
قوانین انتخابات می توان گفت همچنان مسائلی چون شفافیت مالی هزینه های تبلیغاتی، 
قواعد تحزب، نقش نهادهای نظامی در انتخابات، وضعیت تایید صلاحیت ها و ... با ابهامات 
و چالش هایی متعدد روبرو است و قانون انتخابات به جراحی عمیق تری برای رسیدن به 
وضعیتی مطلوب نیاز دارد.با وجود اینکه طرح های مجلس شورای اسلامی وپیش نویس 
لایحه قانون انتخابات از سوی دولت، مجلس و شورای نگهبان در حال رفت وبرگشت 
بوده واشکالات جدی قانون فعلی نیز کماکان مرتفع نشده است و درآستانه هرانتخابات 
اصلاح قانون انتخابات بین سیاسیون واصحاب نظر به یکی از مباحث داغ تحلیلی ومطالبه 
ضروری ابراز می شود اما با اتمام انتخابات مباحث فروکش می کند. مدتی است که 
تعدادی از نمایندگان مجلس طرحی با عنوان »اصلاح موادی از قانون انتخابات« را در 
هشت ماده تهیه و به صورت یک فوریتی به مجلس ارایه کردند.این طرح که به امضای 
121 نماینده مجلس رسیده است، یک فوریت آن در دوم آبان 1397 به تصویب مجلس 
شورای اسلامی رسید. در جریان رای گیری این طرح، از مجموع 290 نماینده مجلس 
دهم 227 نماینده در صحن علنی مجلس حاضر بودند و از این تعداد نیز 217 نماینده 
در رای گیری شرکت کردند که در مجموع با 172 رای موافق و 43 رای مخالف و 2 رای 

ممتنع یک فوریت آن مورد موافقت مجلس قرار گرفت.
*  مروری بر مفاد اصلاحی پیشنهادی 

براساس یکی از مواد اصلاحی این طرح، در انتخابات مجلس شورای اسلامی محدوده 
جغرافیایی هر استان به عنوان حوزه استانی انتخابات محسوب می شود و همچنین)طبق 
تبصره این ماده( تعداد نمایندگان هر حوزه استانی معادل تعداد نمایندگان حوزه های 
انتخابیه موجود در استان است.همچنین قید شده است که هر یک از داوطلبان نمایندگی 
مجلس شورای اسلامی باید منحصرا برای یکی از حوزه های انتخابیه موجود در استان 
ثبت نام کند، ثبت نام در بیش از یک حوزه انتخابیه موجب لغو ثبت نام و محرومیت از 
داوطلبی نمایندگی آن دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی می شود.در ماده دیگر این 
طرح آمده است: هر داوطلب نمایندگی باید متولد محدوده جغرافیایی حوزه انتخابیه محل 
ثبت نام بوده یا سابقه حداقل پنج سال سکونت در آن محدوده یا سابقه نمایندگی مجلس 
شورای اسلامی در آن حوزه را داشته باشد. در ماده 3 این طرح نیز پیش بینی شده 
است: رای دهندگان در هر استان می توانند برای هر یک از حوزه های انتخابیه موجود در 
استان از بین نامزدهای مربوط به همان حوزه انتخابیه به میزان تعداد کرسی های موجود، 
نماینده یا نمایندگان مورد نظر را انتخاب کنند. در ماده 4 نیز قید شده است که از هر 
حوزه انتخابیه موجود در استان، نامزد یا نامزدهایی که حداقل 20 درصد آرای صحیح 
ماخوذه حوزه انتخابیه را کسب کرده و بالاترین رای را در کل استان به دست آورده اند، 
نماینده یا نمایندگان استان از آن حوزه انتخابیه محسوب می شوند. در تبصره این ماده 
بیان شده است: در صورتی که حد نصاب در این ماده برای یک یا چند کرسی به دست 
نیاید نامزد یا نامزدهایی که بیشترین رای را نسبت به سایر نامزدهای آن حوزه انتخابیه در 
سطح استان کسب کرده باشند به عنوان نماینده یا نمایندگان استان از آن حوزه انتخابیه 
به مجلس راه می یابند. همچنین در ماده 6 این طرح آمده است: به منظور تجمیع آرای 
حوزه های انتخابیه موجود در استان، هیاتی به عنوان هیات اجرایی استان در محل 
استانداری به ریاست استاندار و عضویت مدیر کل ثبت احوال استان، رییس دادگستری 
استان و نمایندگان معتمدین محلی عضو هیات های اجرایی مرکز حوزه های انتخابیه 
موجود در استان تشکیل می شود. طبق تبصره 1 این ماده؛ جلسات این هیات با اکثریت 
مطلق اعضا رسمیت می یابد.همچنین تبصره 2 این ماده می گوید: معتمدین محلی عضو 
هیات های اجرایی مرکز حوزه های انتخابیه موجود در استان حداکثر یک هفته قبل از روز 
رای گیری از میان خود یک نفر را برای عضویت در هیات اجرایی استان انتخاب و به این 
هیئت معرفی می کنند.و در تبصره 3؛ فرمانداران و بخشداران مراکز حوزه های انتخابیه 
موظفند بلافاصله بعد از خاتمه رای گیری و شمارش آرا، نتایج حاصله را با هیات های 
نظارت حوزه انتخابیه خود تطبیق داده و طی صورت جلسه ای به هیات اجرایی استان 
اعلام کنند. همچنین در تبصره 4 این ماده، رییس هیات اجرایی استان مکلف است پس 
از تجمیع آرا، نتایج حاصله را با هیات نظارت استان تطبیق داده و طی صورت جلسه ای 
به وزارت کشور و شورای نگهبان ارسال و سپس از طریق رسانه های گروهی اعلام کند. 
و در نهایت بر اساس ماده 8 این طرح، ماده 56 این قانون به این شرح اصلاح می شود که؛ 
تبلیغات و شیوه های تبلیغی مجاز منحصر به موارد مجاز مسکوت در قانون بوده و مراجع 
اداری، انتظامی و قضایی موظف به برخورد با تبلیغات غیر مجاز هستند، مدت فعالیت 
تبلیغات انتخاباتی برای نامزدهای نمایندگی مجلس شورای اسلامی 15 قبل از روز اخذ 

رای آغاز و تا 24 ساعت قبل از اخذ رای ادامه دارد.
* رویکرد موافقین و مخالفین

موافقان معتقدند با استانی شدن انتخابات تحزب گرایی در کشور توسعه می یابد . 
1- احیا جایگاه اصلی نمایندگی در حوزه تقنین و نظارت طبق قانون اساسی با رویکرد 
ملی. 2- توجه به مطالبات واقعی حوزه انتخابیه استانی وشهرستانی توامان. 3-نخبه پروری 
به جای قومیت گرایی وخاص گرایی وطایفه گرایی و پرداختن بهتر نمایندگان به وظایف 
ملی. 4-زمینه های تقویت تحزب گرایی . 5-کاهش هزینه های انتخابات وتجمیع هزینه 
های برگزاری انتخابات. 6- تقویت نقش شوراهای محلی. 7-کاهش درگیری های قومی 
وطایفه ای. 8- وحدت نمایندگان استان ها با یکدیگر با هدف تقویت جنبه نظارتی مجلس 
در جهت اصلاح کارآمدی ساختاری اداری. 9- محدود شدن اختیارات فرمانداران وهیات 
اجرایی و حتی استانداران در امر انتخابات. مخالفان می گویند با استانی شدن حوزه 
انتخابیه : 1- ارتباط میان مردم و نمایندگان کمتر خواهد شد. 2-هزینه های نمایندگان 
وسرکشی به حوزه انتخابیه دشوارترخواهد شد. 3-کاهش مشارکت مردم درانتخابات. 
4-افزایش تنش وشکاف های اجتماعی وحساسیت ها. 5-بی پاسخ ماندن خواسته های 
مردم و فرصت پاسخگویی کمتر. 6- فرصت محدود برای استعدادهای جوان برای مطرح 
کردن خود وجلب ارا و رفتن ارا به سمت افراد مشهور، بانفوذ و دارای بضاعت مالی بیشتر 
وافزایش نابرابری وبی عدالتی . 7-حذف نامزدهای اقلیت های جمعیتی وغلبه نامزدهای 

یک قومیت درسطح استان که در اکثریت هستند. 8- تعهد به حزب فراتر از مردم
* فرجام سخن:

به منظور بهره مندی از حداکثر مزایا و معایب استانی شدن انتخابات مجلس اجرای 
نظام انتخاباتی تلفیقی قابل پیشنهاد است. این نظام می تواند از یک سو ثبات لازم را برای 
فعالیت توسعه گرایانه دولت ها فراهم کند و از دیگر سو حقوق گروه ها و احزاب اقلیت و 

ملاحظات مربوط به تنوعات قومی و مذهبی را مد نظرقرار دهد .
اجرای نظام تلفیقی یک مرحله ای در انتخابات استانی مجلس می تواند با به کارگیری 
نظام های اکثریتی و تناسبی در حوزه های انتخابیه تک کرسی و حوزه های انتخابیه 
استانی تلفیق یابد. به گونه ای که حوزه های انتخابیه تک کرسی براساس انتخاب اشخاص 
و حوزه های انتخابیه استانی برای انتخاب فهرست ها ایجاد شوند. برگزاری انتخابات 
مجلس با حوزه بندی های استانی و منطقه ای و با نظام تلفیقی )اکثریتی - تناسبی( یک 
مرحله ای، پاسخگوی دغدغه های نمایندگان مجلس شورای اسلامی و ایرادات شورای 

نگهبان قانون اساسی خواهد بود.
*مدرس دانشگاه

رییس فراکسیون شفاف سازی مجلس: 

همکاری سمن ها با مجلس 
در مبارزه با فساد تقویت شود 

رییس فراکسیون شفاف سازی اقتصاد و انضباط مالی مجلس گفت به منظور ارتقا 
نقش نهادهای مدنی و عمومی در پیشگیری و مبارزه با فساد بر تقویت نقش سمن ها و 

افزایش تعامل آنها با مجلس برای مبارزه با فساد همواره تاکید می شود. 
محمود صادقی روز دوشنبه در نشست هم اندیشی فراکسیون شفاف سازی اقتصاد و 
انضباط مالی مجلس با سمن ها و سازمان های مردم نهاد فعال در زمینه شفاف سازی و 
مبارزه با فساد، گفت: راهبردهای 9 گانه در زمینه شفافیت و مبارزه با فساد، چهار دسته از 
اقدامات تقنینی، نظارتی، عملیاتی - اجرایی و ترویجی را شامل می شود؛ راهبرد ششم با 
عنوان ارتقا نقش نهادهای مدنی و عمومی در پیشگیری و مبارزه با فساد بر تقویت نقش 

سمن ها و افزایش تعامل آنها با مجلس در راستای مبارزه با فساد تاکید دارد.
وی در این نشست که با حضور جمعی از نمایندگان مجلس و برخی از اعضا و فعالان 
مدنی عضو سازمان های مردم نهاد در حوزه مبارزه با فساد در مجلس برگزار شد، با 
گرامیداشت روز جهانی مبارزه با فساد، گفت: هدف این است که نقش سازمان های مردم 
نهاد که دغدغه شفافیت و مبارزه با فساد را دارند در این جلسه بررسی و تجارب آنها در این 
زمینه ارائه شود؛ همچنین در این نشست در زمینه همکاری و تعامل مجلس و فراکسیون 

شفاف سازی با سازمان های مدنی فعال در مبارزه با فساد مورد بحث قرار می گیرد.
وی با اشاره به تاریخچه پایه گذاری فراکسیون شفاف سازی در مرداد ماه - نخستین 
ماه های آغاز به کار مجلس دهم-، ادامه داد: بیش از 80 نفر از نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی از طیف های مختلف عضو این فراکسیون هستند؛ فراکسیون شفاف سازی و 
سالم سازی اقتصاد و انضباط مالی، یک برنامه راهبردی را تحت عنوان »راهبردهای قوه 
مقننه در پیشگیری از فساد« با همکاری مرکز پژوهش های مجلس مشتمل بر نه راهبرد 

تدوین کرده است.
وی در ادامه با اشاره به راهبردهای 9 گانه عنوان کرد: شفاف سازی فرآیند و تصمیم 
گیری شوراها و کمیسیون ها، ارتقای کارایی نهاد قضایی در پیشگیری و مبارزه با فساد، 
مدیریت تعارض منافع، ارتقای انضباط مالی دولت و پیشگیری از تخصیص غیر بهینه 
منابع، سالم سازی فعالیت های اقتصادی، ارتقا نقش نهادهای مدنی و و عمومی در 

پیشگیری و مبارزه با فساد از راهبردهای شفاف سازی اقتصاد و انضباط مالی است. 
وی همچنین تعامل و همکاری با نهادها و سازمان های بین المللی در راستای اهداف 
کنوانسیون مبارزه با فساد، بهبود عملکرد دستگاههای نظارتی در راستای حاکمیت قانون 
و نظام مند کردن رویه های کنترل و ارزیابی و نهادینه سازی فرهنگ شفافیت، سلامت و 

عدالت را از دیگر راهبردهای موجود در این خصوص دانست.

امیر سیاری:

 نیروهای مسلح نباید دنبال 
علم و سلاح عاریه ای باشند

 معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: رهبری اشاره داشته 
اند که نباید دنبال مهندسی معکوس باشیم بلکه خودمان تولیدکننده سلاح و تجهیزات 
نظامی باشیم. رهبری فرمودند که از راه های میانبر بروید و به سلاحی دست یابید که 

دیگران ندارند.
امیر دریادار حبیب الله سیاری صبح دیروز در مراسم تقدیر از پژوهشگران نمونه 
دانشگاه دافوس ارتش با بیان اینکه در اسناد بالادستی کشور، به پژوهش اهمیت زیادی 
داده شده است، بیان کرد: ارتش هم باید با تمرکز بر پژوهش موجب پیشرفت کشور شود. 

دانایی یکی از محورهای اصلی پیشرفت هر  کشوری است.
وی اظهار کرد: علم از پژوهش و تحقیق حاصل می شود. اگر علم و دانایی ما افزایش 
یافت، کشور پیشرفت می کند. بدون پژوهش هیچ کشوری پیشرفت نمی کند و  دارای 
ثروت و رفاه نمی شود. پایه همه پیشرفت ها، پژوهش و علم است. بدون پژوهش کشور 
به راکد شدن و عقب ماندگی دچار می شود. پیشرفت بدون تکیه بر علم و پژوهش، 
پیشرفت پایدار نیست.امیر سیاری در ادامه با اشاره به اینکه امروز زمان سعی و خطا برای 
اداره جامعه نیست، افزود: باید کار با تکیه بر پژوهش و دانایی پیش برد. در مدیریت باید از 

کاربرد سلیقه شخصی اجتناب کرد، چون منابع را هدر می دهد.
معاون هماهنگ  کننده ارتش ادامه داد: در عصری زندگی می کنیم که آینده ما عدم 
قطعیت روبرو است و هیچ کس نمی داند در آینده چه اتفاقاتی می افتد. پس برای ساخت 
آینده باید با علم کار کنیم. باید با پژوهش، آینده و محیط را خوب بشناسیم. محیط کاملا 
متغیر است و سرعت انتقال اطلاعات و تغییر فناوری زیاد است. باید هدف گذاری مناسبی 

برای ساختن آینده داشته باشیم و در مسیر درستی حرکت کنیم.
امیر سیاری با بیان اینکه اگر تولیدکننده علم نباشیم باید از علم دیگران استفاده کنیم، 
بیان کرد: رهبری اشاره داشته اند که نباید دنبال مهندسی معکوس باشیم بلکه خودمان 
تولیدکننده سلاح و تجهیزات نظامی باشیم. رهبری فرمودند که از راه های میانبر بروید و 

به سلاحی دست یابید که دیگران ندارند.
وی ادامه داد: باید نیازهای آینده خود را بشناسیم و نقشه راه داشته باشیم و بر 
اساس آن حرکت کنیم. بر مبنای نیازهای خود باید مساله تعریف کرده و براساس 

آن پژوهش کنیم.

عباسی عضو هیئت رئیسه مجلس:

با رفتار یک نماینده
 کل مجلس را زیر سوال نبریم

یک عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه نباید با رفتار یک نماینده 
کل مجلس را زیر سوال برد، در عین حال گفت که مجلس درباره حواشی مربوط به 

نماینده سراوان به صورت یک جانبه و یک طرفه تصمیم گیری نمی کند.
اسدالله عباسی اظهار کرد: چرا اینطور وانمود شده که مجلس از آقای درازهی حمایت 
می کند و حق و حقوق آن شهروند و کارمند را در نظر نگرفته است؟ اتفاقاً در جلسه ای 
که با حضور آقای پزشکیان برگزار شد همه جوانب مربوط به این اتفاق بررسی شد؛ اینکه 
آقای درازهی در چه ساعتی به آن اداره رفته، با چه ماشینی رفته، راننده چه کسی بوده 
و برخورد اولیه چگونه بوده است؟ بخشی از این موضوع به رفتار روابط عمومی سازمانها 
و ادارات و تکریم ارباب رجوع برمی گردد؛ چه مراجعه کننده نماینده باشد یا یک فرد 

معمولی، به هر حال این برخورد باید برخورد درستی باشد.
وی اضافه کرد: ممکن است نماینده در طول 4 سال چنین حاشیه ای داشته باشد اما 
این دلیل نمی شود کل مجلس را زیر سوال ببریم. البته ما همه جوانب را بررسی کردیم و 

هنوز هم در حال پیگیری این موضوع هستیم.
عباسی با بیان اینکه قطعاً مجلس در این باره احساسی برخورد نخواهد کرد، گفت: 
مجلس در این باره تصمیم عادلانه و قانونی خواهد گرفت، وقتی وجاهت قانونی پیدا کرد 
آن را اعلام خواهیم کرد، قطعاً هیئت  رئیسه مجلس به صورت یکجانبه و یک طرفه در این 
باره تصمیم گیری نمی کند. ممکن است در جلسه غیر رسمی مجلس مسائلی مطرح شده 

باشد ولی اینها تنها اظهار نظر بوده و هنوز تصمیم گیری نشده است.
این عضو هیات رئیسه مجلس خاطرنشان کرد: این طور نیست که ما به صورت 
یکطرفه از رفتار یک نفر حمایت کنیم؛ چه او نماینده باشد و چه یک مدیر اجرایی. در 
مورد بخشی که همکار ما اشتباه کرده ایشان باید عذرخواهی کند و در آن جایی که 
پرسنل سازمان کوتاهی کردند باید با آنها برخورد شود. ما  تفاوتی بین این دو قائل نیستیم 

و تلاشمان این است که به صورت عادلانه در این باره تصمیم گیری کنیم.

عضو فراکسیون امید مجلس: 

استیضاح وزیران در امور اجرایی کشور 
وقفه ایجاد می کند 

عضو فراکسیون امید مجلس، استیضاح وزیران دولت را موجب وقفه در امور اجرایی 
کشور دانست و گفت: موانع و گره های موجود در وزارتخانه ها، نه شکلی بلکه محتوایی 

هستند و با استیضاح وزیران برطرف نمی شوند. 
قاسم میرزایی نکو نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی ، گفت: با استیضاح 
وزیران مخالف هستم، زیرا جابجایی و یافتن گزینه مناسب و معرفی آن به عنوان وزیر، 

فرآیندی زمان بر است و موجب وقفه در امور اجرایی کشور می شود.
این نماینده مجلس همچنین گفت: استیضاح زمانی ضرورت دارد، که وزارتخانه ای 
با مسائل ومشکلاتی درگیر باشد که برای رفع و اصلاح آنها هیچ راه حلی جز استیضاح 

وزیر برای آن متصور نباشد.
وی در خصوص موضوع استیضاح وزیران علوم و جهاد کشاورزی افزود: وزیر و مدیران 
مشغول در وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، مدیرانی متخصص و با تجربه هستند، اگر با 
وجود این نیروهای متخصص، کارها به نتیجه مطلوب نمی رسد، باید به دنبال گره هایی 
بگردیم که در مسیر تحقق اهداف و پیشبرد مناسب برنامه های این وزارتخانه، مانع ایجاد 
می کند؛ موانع موجود نه شکلی بلکه محتوایی هستند و باید به دنبال یافتن و برطرف 

کردن آنها باشیم.
این نماینده مجلس در خصوص استیضاح وزیر جهاد کشاورزی گفت: آقای محمود 
حجتی از معدود وزیرانی است که با ارتقای سطح تولید گندم و موارد مشابه در حوزه 
جهاد کشاورزی، در این وزارتخانه تاثیر گذار بوده است، اگر چه نمی توان برخی موانع 
در این مجموعه را نادیده گرفت؛ موانعی که شاید ورود به جزئیات و رفع آنها، فرایندی 

طولانی داشته باشد.

معاون اول رییس جمهوری با بیان 
اینکه اجرای طرح اشتغال پایدار روستایی 
باید با سرعت و دقت انجام شود، گفت: در 
شرایط کنونی اولویت دولت بر مدیریت و 
برنامه ریزی برای کاهش فشارهای ناشی 
از تحریم و بازگشت ثبات اقتصادی به 

کشور قرار گرفته است. 
جلسه  در  جهانگیریدیروز  اسحاق 
شورای عالی اشتغال بر ضرورت سرعت 
بخشیدن به روند اعطای تسهیلات برای 
حمایت از اشتغال روستایی و عشایری 
تاکید کرد و از دستگاه های ذیربط و بانک 
های عامل خواست به منظور ایجاد فرصت 
های شغلی، فرایند تسهیلات دهی به 
طرح های روستایی و عشایری را سرعت 

ببخشند. 
افزود:  جمهوری  رییس  اول  معاون 
پس از اعمال تحریم ها از سوی آمریکا، 
بخش هایی از اقتصاد کشور تحت فشار 
قرار گرفت و در نتیجه، تلاطم هایی در 
ارز،  نرخ  تورم،  نظیر  ها  برخی شاخص 
و  گذاری  سرمایه  رشد  اقتصادی،  رشد 
این شرایط  در  ایجاد شد.  بیکاری  نرخ 
اولویت دولت بر مدیریت و برنامه ریزی 
از تحریم  ناشی  برای کاهش فشارهای 
در  موجود  های  تلاطم  تا  گرفت  قرار 
مدت زمانی کوتاه به ثبات تبدیل شود.

جهانگیری با اشاره به وجود سه میلیون 
و 200 هزار نفر بیکار در کشور، اظهار 
داشت: سالانه حدود 800 هزار نفر نیروی 
متقاضی کار جدید به این آمار افزوده می 
شود و خانواده ها نیز از دولت انتظار دارند 
که برای جوانان تحصیلکرده آنان فرصت 

های شغلی مناسب تدارک ببیند. 
معاون اول رییس جمهوری ادامه داد: 
جوانان سرمایه اصلی کشور هستند که 
باید مولد، کارآفرین و در اقتصاد کشور 
نقش آفرین باشند و بتوانند برای کشور 

تولید ثروت کنند اما در حال حاضر برای 
اشتغال این جوانان دغدغه هایی وجود 
دارد. به همین دلیل دولت و سایر نهادها 
باید تمام تلاش خود را بکار گیرند تا زمینه 
ایجاد فرصت های شغلی برای جوانان و 
بخصوص افراد تحصیلکرده فراهم شود. 
جهانگیری با اشاره به سفر اخیر خود به 
بندرعباس و گفت وگو با برخی کارآفرینان 
روستایی، خاطر نشان کرد: مشکل عمده 
کارآفرینان روستایی، مشکلات و موانع 
پیش روی دریافت مجوز جهت راه اندازی 
واحدهای کوچک تولیدی بود و حداقل 
انتظار آنها از دولت رفع موانع پیش روی 

صدور مجوزها است.
معاون اول رییس جمهوری با تاکید بر 
اینکه اجرای طرح اشتغال پایدار روستایی 
با دقت  با سرعت و در عین حال  باید 
کافی انجام شود، تصریح کرد: باید نظارت 
دقیقی در اجرای این طرح وجود داشته 
باشد تا این اطمینان حاصل شود که منابع 
مالی تبدیل به فرصت شغلی خواهد شد 
و کسی نتواند از امتیازهای این طرح که با 
نرخ سود بسیار پایین اعطا می شود، سوء 

استفاده کند. 
اشتغال  طرح  در  افزود:  جهانگیری 

فراگیر نیز مقام معظم رهبری با برداشت 
یک میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی 
موافقت کردند که براساس گزارش های 
سازمان برنامه و بودجه، مقدمات اجرای 
این طرح آماده است که یکی از بخش 
بخش  طرح  این  در  زیرمجموعه  های 
مسکن و احیاء بافت فرسوده است که اگر 
به درستی اجرا شود شاهد اشتغال فراوانی 

در بخش مسکن خواهیم بود. 
* بخش گردشگری ظرفیت زیادی 
برای ایجاد فرصت های شغلی پایدار 

دارد
بخش  جمهوری  رییس  اول  معاون 
گردشگری را از دیگر بخش های مهم 
با  گفت:  و  برشمرد  اشتغال  ایجاد  در 
تمرکز جدی بر ایجاد اشتغال در حوزه 
برای  مناسبی  بسترهای  گردشگری، 
متقاضی  نیروهای  و  جوانان  بکارگیری 
کار مهیا خواهد شد. بخش گردشگری 
ظرفیت زیادی برای ایجاد فرصت های 

شغلی پایدار دارد. 
به  اشاره  با  این جلسه  ادامه  وی در 
امور  در  جمهوری  رییس  معاون  انتقاد 
زنان و خانواده به دلیل عدم ثبت دقیق 
آمار اشتغال زنان در گزارش های آماری 

کشور، از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و 
دبیرخانه شورای عالی اشتغال خواست در 
جلسه ای با مرکز آمار ایران این موضوع را 
مورد بررسی قرار دهند تا رتبه و جایگاه 
زنان  اشتغال  جهانی  آمارهای  در  ایران 

اصلاح شود.
جهانگیری همچنین پیشنهاد معاون 
توسعه روستایی و مناطق محروم کشور 
مبنی بر فعال شدن کمیته ملی اشتغال 
و سرمایه گذاری را مثبت ارزیابی و اضافه 
کرد: با فعال تر شدن این کمیته، بخش 
زیادی از مسائل و مشکلات فراروی ایجاد 
فرصت های شغلی در کشور حل و فصل 
خواهد شد که لازم است وزیر محترم 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی هر چه سریعتر 
کمیته ملی اشتغال و سرمایه گذاری را 

تشکیل دهد. 
* وزارت تعاون برنامه ریزی برای 
ایجاد اشتغال را در اولویت کاری خود 

دارد
محمد شریعتمداری وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی هم در این جلسه با ارائه 
بیان  بیکاری در کشور  از نرخ  گزارشی 
کرد: با توجه به اعمال تحریم های ظالمانه 
آمریکا که باعث افزایش نرخ بیکاری در 
کشور شده است، باید برنامه ریزی های 
شغلی  های  فرصت  ایجاد  برای  جدی 
صورت بگیرد که وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی این موضوع را در صدر برنامه ها 
و اولویت های کار خود قرار داده است. وی 
افزود: به دلیل شرایط تحریم، با اهداف 
اشتغال زایی که متکی به منابع مالی و 
سرمایه گذاری فاصله زیادی ایجاد شده 
که باید برای جبران این عقب ماندگی 
دست به اقدامات جدیدی بزنیم و روش 
های نوینی را برای اشتغال زایی ایجاد 
کنیم که این وزارتخانه در حال برنامه 

ریزی لازم در این خصوص است. 

وزیر خارجه کشورمان با اشاره به اینکه گزینه های زیادی بعد از خروج آمریکا از برجام 
داریم گفت: اروپایی ها در انجام تعهداتشان به برجام کُند عمل می کنند، ما منتظرشان 

نمی مانیم مگر اینکه گام عملی اتخاذ کنند. 
محمد جواد ظریف، وزیر خارجه کشورمان در گفت وگو با شبکه المیادین گفت: حضور 
آمریکا در سوریه از همان ابتدا غیرقانونی بود، آمریکا بطور مطلق با داعش نجنگید و حضور 
آن به نفع ملت سوریه و یا با موافقت دولت آن کشور نبود.وی افزود: ما اطلاعات کافی 
در رابطه با برنامه های آمریکا در سوریه نداریم به همین دلیل موضع مشخصی اتخاذ 
نمی کنیم.وزیر امورخارجه کشورمان در ادامه خاطرنشان کرد: نگرانی ترکیه از عملیات 
تروریستی را درک می کنیم و هرگونه اقدام نظامی لازم است با هماهنگی دولت سوریه 

اتخاذ شود. ما همیشه به دوستانمان در ترکیه گفتیم که عملیات نظامی بدون موافقت 
دمشق نمی تواند به حل بحران کمک کند.ظریف با اشاره به اینکه ایران آماده است تا 
امنیت منطقه مشترک باشد و هیچ یک از کشورها برعلیه کشور دیگری نباشند افزود: 
سعودی ها ده ها میلیارد دلار در جنگ یمن هزینه کردند اما چه چیزی را محقق 
کردند؟وزیر امور خارجه کشورمان در رابطه با خروج آمریکا از برجام گفت: گزینه های 
زیادی بعد از خروج آمریکا از برجام داریم و هرگاه مصلحت ملی اقتضا کند این گزینه ها 
را به کار می گیریم.وی در رابطه با نقش اروپایی ها در برجام گفت: اروپایی ها در اجرای 
تعهداتشان به توافق هسته ای کُند عمل می کنند، ما منتظرشان نخواهیم ماند مگر اینکه 

گام های عملی اتخاذ کنند.

معاون اول رییس جمهوری: 

اولویت دولت برنامه ریزی برای کاهش اثرات تحریم است

ظریف در گفت وگو با المیادین:

منتظر اروپایی ها در انجام تعهدات شان نمی مانیم

اخبــار سرمقاله

 یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: 
مصونیت نماینده را باید در چهارچوب دفاع از حقوق 
اجرای  از  و دفاع  از حقوق شهروندی  و دفاع  عمومی 
دقیق قانون تعریف کرد اما در مسائل شخصی با نماینده 
مجلس نیز باید مثل همه افراد جامعه برخورد و وی باید 

پاسخگوی قانون باشد.
غلامرضا در خصوص موضوع نظارت بر نمایندگان 
مجلس و لزوم جلوگیری از بروز اتفاقاتی نظیر آنچه برای 
نماینده سراوان رخ داد، گفت: نماینده باید در چهارچوب 
وظایف نمایندگی خود به عنوان  نماینده مردم بتواند در 
دفاع از حقوق ملت مصونیت کامل داشته باشد تا بدون 
لکنت زبان از حقوق عمومی و آزادی های مشروع موکلین 
خودش دفاع کند. همچنین وظایفی برای نماینده در 
قانون اساسی تعریف شده که وی باید آزادی کامل و 
بدون قید و شرط داشته باشد. به همین علت است که 
قانون پیش بینی کرده هیاتی در خود مجلس شکل بگیرد 
تا رفتار نمایندگان را رصد کند. وی ادامه داد بنده معتقد 
هستم مصونیت نماینده را باید در چهارچوب دفاع از 
حقوق عمومی و دفاع از حقوق شهروندی و دفاع از اجرای 
دقیق قانون تعریف کرد اما در مسائل شخصی با نماینده 
مجلس نیز باید مثل همه افراد جامعه برخورد و وی باید 
پاسخگوی قانون باشد. رفتار و کنش شخصی نمایندگان 
باید در چهارچوب قانون باشد اما در حدی که شجاعت و 
جسارتی که در رابطه با اجرای دقیق قانون و نظارت بر قوا 

دارد را دچار تزلزل نکند، مورد بررسی قرار بگیرد.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی انصاری در 

گفت وگو با ایلنا، گفت: پارلمان و انتخابات را شکل داده ایم 
اما نهاد واسط انتخابات که می تواند احزاب سیاسی باشد، 
چندان مورد توجه قرار نگرفته است. وقتی حزب سیاسی 
مسئول بستن لیست، ارائه برنامه و ارتباط سیستماتیک و 
تنگاتنگ با بدنه جامعه باشد، هم برنامه عملیاتی و اجرایی 
و مشخصی را در انتخابات های مختلف مجلس وشورای 
شخص محوری  جای  به  مردم  و  می کند  اعلام  شهر 
بر  علاوه  نهایت  در  و  می دهند  رای  احزاب  برنامه  به 
نظارت های سنتی که موجود است و در قانون پیش بینی 
شده نظارت مردمی بر احزاب و نظارت احزاب بر منتخبان 

و نظارت مردم بر احزاب و منتخبان به وجود می آید.
وی افزود: ما قطعا زمانی می توانیم در خصوص فساد، 
رفتارهای  و  قانون  از  عدول  شخصی،  رانت  و  مسائل 
هنجارشکنانه متصدیان امور ورود پیدا کنیم که آزادی های 
سیاسی و مشروع را پاس بداریم و در چهارچوب قانون 
اجازه دهیم نقد جدی نسبت به رفتار غیرقانونی وجود 
داشته باشد. به هر صورت امروز درغیاب و ناتوانی احزاب 
مستقل و مردمی و آزادی رکن چهارم مطبوعات به مدد 
شبکه های اجتماعی خیلی قوی عمل می کنند و تا حدی 

خلا رسانه های مستقل را پر کرده است. 
* اگر شبکه های اجتماعی نبود خیلی از مسائل 

علنی نمی شد 
وی ادامه داد: اگر شبکه های اجتماعی نبود قطعا خیلی 
از این مسائلی که امروز علنی شده و مردم و مسئولین 
در جریان قرار گرفته اند، صورت نمی پذیرفت چرا که در 
اینصورت است که نهادها مجبور به برخورد می شوند. 

امروز نمی توانیم اتفاقات را طبقه بندی کنیم؛ امروز چشم 
ناظر و تیزبین مردم روی همه وجود دارد و شرایطی را 
فراهم کرده که آنها می توانند این تخلفات را رصد کرده و 
حتی در صورت عدم برخورد مسئولان باعث شود مردم 
صاحب رای مطلع شده تا بتوانند در رای خود در رابطه با 
افرادی که از قانون عدول می کنند و از موقعیت اجتماعی 
و ادارای در جهت منافع شخصی و حرکت های غیرقابل 

قبول استفاده می کنند، تجدیدنظر کنند.
عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت ایران گفت: 
برای رسیدن به مجلس و دولت کارآمد نیاز به این است 
که از ابتدا در قانون انتخابات تجدیدنظر شده و بحث 
نظارت ها که شرایطی را در جامعه به وجود آورده که 
انتخاب مردم محدود شده و انتخاب حداقلی برای مردم 
بوجود آمده و مانع حضور نخبگان اجتماعی و سیاسی 

می شود، اصلاح شود.
عضو پیشین شورای شهر تهران با اشاره به قانون 
استانی شدن انتخابات هم گفت: این قانون که در دستور 
کار مجلس قرار دارد هم بخشی از این دغدغه ها را جواب 
از سطح شهرستان  نماینده  وقتی  داد چراکه  خواهد 
خارج شده و در سطح استان قرار بگیرد، زمینه حزبی 
نیز فراهم می شود. گروه های سیاسی  انتخابات  شدن 
و لیست های سیاسی جانشین قدرت و توان شخصی 
انتخابات و  برنامه ای شدن  برای  را  افراد شده و بستر 
حرکت نمایندگان در تقنین و نظارت ملی فراهم خواهد 
کرد و مسائل منطقه ای توسط شوراهای شهر و روستا 

سازماندهی خواهد شد.

غلامرضا انصاری:

باید با نماینده مجلس در مسائل شخصی مثل همه افراد جامعه برخورد شود

مورد  در  گفت:  کشور  وزیر 
شکایت های انتخابات ریاست جمهوری 
سال 96باید یک روزی مفصل صحبت 
کنم. از اصل شکایات ما همیشه استقبال 
کرده ایم و دلیلش این است که یکی از 
مراحل نظام دموکراسی همین است که 
اگر کسی اعتراض دارد بتواند اعتراض 
اینکه به کار  خود را عنوان کند. دوم 
خودمان صددرصد اعتماد داشته باشیم.

کشور  وزیر  فضلی  رحمانی  عبدالرضا 
صبح دیروز در همایش یکصدمین سال 
تلاش؛ مدیریت هوشمند هویت ایرانیان 
وزارت  در  که  احوال،  ثبت  تشکیل  و 
کشور برگزار شد ضمن تقدیر از عملکرد 

کارکنان ثبت احوال در انتخابات کشور 
گفت: در فضاهای مهم مثل انتخابات 
مجلس شورای اسلامی، مجلس خبرگان 
رهبری، شوراهای شهر و روستا و ریاست 
خوب  ثبت احوال  انصافا  جمهوری 

درخشید. 
انتخابات  همین  در  داد:  ادامه  وی 
)ریاست جمهوری اخیر( خیلی ادعا شد 
که اتفاقاتی افتاده و شکایات زیادی شد. 
به گونه ای که اگر یادتان باشد انتخابات 
ریاست جمهوری در ساعت 12 شب 
آخرین روز فرصت اعلام شد. خیلی ها 
نگران بودند که این اعلام رای که طولانی 

شده است برای چه چیزی است. 

تبلیغات  به  اشاره  با  کشور  وزیر 
رسانه ای و روزنامه ای در زمان اعلام رای 
انتخابات ریاست جمهوری بیان داشت: 
ریاست  انتخابات  شکایت های  درمورد 
جمهوری باید یک روزی مفصل صحبت 
کنم. از اصل شکایات ما همیشه استقبال 
کرده ایم و دلیلش این است که یکی از 
مراحل نظام دموکراسی همین است که 
اگر کسی اعتراض دارد بتواند اعتراض 
اینکه به کار  خود را عنوان کند. دوم 
خودمان صددرصد اعتماد داشته باشیم.

کرد:  خاطرنشان  فضلی  رحمانی 
برخی از دوستان می پرسیدند که چه 
آرامش  با  من  می شود؛   اعلام  زمانی 

می گفتم هر وقت بشود و بالاخره فرصت 
10 روزه وجود دارد. یک رای باطل نشد 

و یک صندوق به هم نخورد. 
اعتراض ها  به موضوع  اشاره  با  وی 
گفت:  ریاست جمهوری  انتخابات  در 
همین  رای ها  در  اعتراض  بیشترین 
موضوع تشخیص هویت و عدم رسیدن 
افراد به سن قانونی و یا اینکه تعدادی 
از افراد بتوانند چند بار رای بدهند بود 
ولی به لطف خداوند متعال و با دقت 
عمل و سرعت شما در تمام انتخابات 
بدون اینکه اتفاقی بیفتد و یک صندوق 
یا رای باطل شود توانستیم این کارها را 

انجام دهیم. 

وزیر کشور: 

 در انتخابات ریاست جمهوری رایی باطل  نشد و صندوقی به هم نخورد

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با بیان اینکه با اتکا 
به ظرفیت های داخلی می توانیم این بار از تحریم ها که حتما 
مدت آن کوتاه است عبور کنیم گفت: برای این منظور نیاز 
به همکاری با شرکت های دانش بنیان و دانشگاه ها داریم که 
در این زمینه ما بیشتر به پیمانکاری تاکید کردیم درحالی 

که نیاز به حمایت از این نهادها داریم.
امیر سرتیپ امیر حاتمی در مراسم افتتاح نوزدهمین 
ششمین  و  وفناوری  پژوهش  دستاوردهای  نمایشگاه 

نمایشگاه تجهیزات و مواد آزمایشگاهی با تاکید بر اهمیت 
دانشگاه ها پژوهشگاه ها و شرکت های دانش بنیاد افزود: این 
نهادها را قله های رفیعی می دانیم که خداوند علوم و دانش 
خود را به آنها به ودیعه نهاده و ما نیز از چشمه جوشان علم 

ودانش بهره مند می شویم.
وی با بیان اینکه این چشمه خروشان علم و دانش هر 
روز زلال تر و با کیفیت تر می شود اظهار کرد: ما به عنوان 
بخش دفاعی از آنجایی که از روز اول با تحریم ها مواجه 

بودیم این امر را با تمام وجود خود را حس می کنیم که 
باید به ظرفیت های کشور تکیه کنیم و این  جز با تکیه بر 

داشته های خود امکان پذیر نیست.
حاتمی با تاکید بر اینکه کشور دارای دارایی های بزرگ 
علم وفناوری است، خاطر نشان کرد: ما به عنوان بخش 
دفاعی بیشترین ارتباط را با دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی 
داشتیم، ضمن اینکه در این وزارت خانه بخش بزرگی از 

تحقیقات را راه اندازی کرده ایم.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: مسئولان باید 
بدانند که ارباب مردم نیستند؛ بلکه خدمتگذار و مامور و 

منتخب از سوی مردم برای انجام امور کشور هستند.
کیانوش راد با اشاره به ضرورت رعایت اصول اخلاقی 
توسط مسئولین،  اظهار کرد: واقعیت بسیاری از جوامع بویژه 
جامعه ایران، به نحوی است که بعضا تاثیرپذیری مردم از 
فضای حاکمتی بسیار زیاد بوده است. هنگامی که مسئولین 

کشور از ادبیات غیرمحترمانه در گفت و گو با مخالفین 
خویش بهره می گیرند، چنین ادبیاتی آرام آرام در سطوح 

مختلف فراگیر می شود.
وی ادامه داد: ما پیرو آیینی هستیم که حتی بد گفتن 
و ناسزا گفتن و زشت گویی را به بتان کفار منع نموده 
است؛ این در حالیست که در گفته های رهبران دینی ما 
نیز آمده که مردم به دین و آیین و روش رهبران خویش 

عمل می کنند.
کیانوش راد تصریح کرد: به اعتقاد من در تمامی سطوح 
مسئولین اجرایی کشور اگر نه با دشمنان،  حداقل با مردم 
خودمان و با گروه های رقیب با ادبیات محترمانه سخن 
بگویند. کاهش آستانه تحمل مردم و مسئولان در حالی 
رخ داده که این مسئولان می باشند که باید با سعه صدر در 

مقابل برخوردهای تند احتمالی مردم برخورد کنند.

وزیر دفاع:

می توانیم از تحریم ها عبور کنیم

کیانوش راد:

مسئولان ارباب مردم نیستند، خدمتگذار آنان اند

داریوش جهان بین *
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اقتصادی

ضرورت برخورد قاطع با سلاطین و مفسدان دانه درشت اقتصادی هرچند بر هیچ فردی 
پوشیده نیست اما تاثیرگذاری مجازات آنها تا زمانی که فساد و رانت در اقتصاد کشور از میان 
برداشته نشود در هاله ای از ابهام است و به نظر می رسد هر روز باید شاهد رشد قارچ گونه 

این رویدادها در جامعه بود.
سال هاست که در محاوره های معمول در جامعه، سخن از سلاطینی به میان می آید 
که هر کدام با به دست گرفتن نبض یکی از صنف ها و با بهره گیری از فقدان شفافیت 
و شرایط خاص اقتصادی و همچنین وجود خلاهای قانونی به کسب ثروت های افسانه 
ای و بادآورده می پردازند و چون زالو با مکیدن خون جاری در رگ های اقتصاد، ثبات 
اقتصادی و اجتماعی کشور را هدف زیاده خواهی های خود می سازند.دانه درشت های 
مفاسد اقتصادی با طراحی شبکه های گسترده مافیایی به سیستم های بانکی و اقتصادی 
مختلف کشور نفوذ و با استفاده از رانت و ارتباط های فراقانونی، حیات میلیون ها هموطن 
خویش را به صورت مستقیم و غیرمستقیم به خطر می اندازند و به آشفتگی بازار و اقتصاد 

کشور دامن می زنند.
در ادامه به روند پیگیری و رسیدگی به جرایم شماری از سلاطین اقتصادی ایران پرداخته 

می شود.
*اعدام؛ فرجام سیاه سلطان قیر

زمانی که ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز از دستگیری یکی از قاچاقچیان و 
مفسدان بزرگ اقتصادی به نام »ح.ب.د« با عنوان »بدهکار 2 هزار میلیارد تومانی بانکی« 
خبر داد، برای نخستین بار نام حمید باقری درمنی مشهور به سلطان قیر، رسانه ای شد. 
از پرونده جنجالی سلطان قیر، نام های آشنای دیگری چون بابک زنجانی و محمود رضا 

خاوری و ... نیز به بیرون درز کرد. 
به دار  افساد فی الارض  به جرم  درمنی در نخستین طلوع خورشید زمستان 1397 
مجازات سپرده شد و او را باید اعدام دومین سلطان مشهور در یک ماه اخیر دانست، فرجام 
پرونده 156جلدی وی با شاکیانی چون بانک های ملی و گردشگری، شرکت پالایش نفت 
جی، سپهر صادرات، صرافی اقتصاد نوین و سامان مجد برای سلطان قیر، چیزی جز اعدام 
نبود. باقری  درمنی که از سال 1383 فعالیت مجرمانه خود را آغاز کرد با تشکیل باندی بزرگ 
به ارتکاب جرایمی چون اعمال متقلبانه، جعل و تبانی، رشوه و تاسیس شرکت های صوری 
و کاغذی متعدد می پرداخت. در رسیدگی به پرونده وی مشخص شد از 47 سند جعلی 
برای اخذ ضمانت نامه بانکی و 36 فقره ضمانت نامه جعلی و 102 فقره ضمانت نامه بدون 
پشتوانه، 33 فقره چک های مخدوش با مبالغ سنگین و جعل در اسناد رسمی سازمان ثبت 

اسناد کشور استفاده کرده است.
پرونده  با صدور کیفرخواست 325  صفحه ای،  از تحقیقات  پرونده پس  این  بازپرس 
باقری درمنی را به عنوان سرشبکه به همراه دیگر اعضای باند به استناد ماده چهار قانون 
تشدید مجازات مرتکبین ارتشا، اختلاس و کلاهبرداری به عنوان مفسد فی الارض به 
دادگاه انقلاب اسلامی ارجاع داد و شعبه 15 دادگاه انقلاب اسلامی به ریاست ابوالقاسم 
صلواتی در 9 جلسه به اتهامات او رسیدگی کرد و در نهایت سلطان قیر را به عنوان مفسد 
فی الارض به اعدام و رد مال محکوم کرد. حکمی که در 13 آبان سال جاری به وسیله 

دیوان عالی کشور تایید و در یکم دی 1397 اجرا شد.
*افول عیار، سلطان سکه

تشدید بحران و التهاب آفرینی در بازار سکه و ارز، این بار سبب شد تا نام وحید مظلومین 
و همدستانش به فضای عمومی جامعه کشانده شود و انگشت اتهام به سمت سلطان سکه 
نشانه برود. به دنبال افزایش شدید نرخ سکه و ارز؛ قوه قضاییه و دولت به منظور قطع دست 

دلالان از این عرصه، تصمیم به برخورد قاطع با اخلالگران گرفتند و پس از انجام اقدامات 
اطلاعاتی، وحید مظلومین در مظان اتهام قرار گرفت و رییس پلیس تهران از دستگیری 
مردی با 2 تن سکه طلا در پایتخت خبر داد و او را »سلطان سکه« نامیدند. وحید مظلومین 
برای گرفتن ماهی از آب گل آلود، نوچه های خود را وادار ساخته بود تا در بازار ارز و سکه 
بدون توجه به قیمت، تمام سکه های موجود را بخرند تا در روز های آینده خودش تعیین 

کننده نرخ سکه باشد. 
شبکه وحید مظلومین از موثرترین فعالان غیر مجاز بازار ارز و سکه بودند که از چندین 
سال پیش با استفاده از حساب های بانکی دیگران فعالیت گسترده غیر مجاز انجام می 
دادند و برپایه اسناد و مدارک و تحقیقات به عمل آمده با تبانی با برخی از کارمندان بانک از 
حساب بیش از ٤٠ تن در جهت پوشش فعالیت غیر مجاز ارزی و سکه استفاده می کردند. 
دستگیری سلطان سکه، شمار زیادی را پای میز محاکمه کشاند، »اسماعیل قاسمی« 
معروف به محمد سالم یکی از همدستان مظلومین بود که در بازار ارز و سکه فعالیت می 
کرد و با او همکاری تنگاتنگی داشت. سرانجام شعبه دوم دادگاه های ویژه به ریاست قاضی 
سید احمد زرگر، سلطان سکه و همدست او را به جرم افساد فی الارض از طریق تشکیل 
شبکه فساد، اخلال در نظام اقتصادی و ارزی و پولی کشور با انجام معامله های غیرقانونی 
و غیرمجاز، قاچاق عمده و کلان ارز و سکه به اعدام محکوم کرد و این حکم پس از تایید در 

دیوان عالی کشور سحرگاه 23 آبان 1397 خورشیدی اجرا شد.
*شهرام جزایری و اختلاس بزرگ

شهرام جزایری عرب متهم یکی از بزرگترین پرونده های دهه 80 بود که در این پرونده 
جرایمی چون اختلاس، رشوه گیری، تضییع حقوق عمومی و تخریب اقتصاد به چشم می 
خورد و پای مسوولان بسیاری به این پرونده کشانده شد، افرادی که بواسطه سهل انگاری 
اجازه داده بودند تا جزایری بتواند به راحتی با فرار از موانع قانونی، میلیارد ها تومان از 

دارایی های عمومی را تصاحب کند.
جزایری عرب در جریان یکی از پرونده های جنجالی و بزرگ اقتصادی در 1381 به جرم 

تبانی در معاملات دولتی، اغوای مسوولان بانک ها، تسهیل و دریافت ارز، عدم به کارگیری 
تسهیلات در امر صادرات و واردات و ایجاد رکود در امر صادرات و واردات، تهیه پیمان نامه های 
غیرقانونی و اخذ مقادیر قابل توجه بازداشت شد و به 11 سال حبس تعزیری، رد مبلغ 48 
میلیون  و600 هزار و 185دلار به بانک ملی ایران و صندوق ضمانت صادرات، پرداخت 
جزای نقدی معادل 2 برابر مبلغ فوق الذکر )97میلیون و200هزارو370دلار( به صندوق و 
محرومیت از فعالیت بازرگانی در بخش صادرات و واردات و نیز محرومیت از اخذ هرگونه 

تسهیلات بانکی اعم از ریالی و ارزی به مدت 10سال محکوم شد.
شهرام جزایری این بار پس از گذراندن 13 سال حبس در 11 مهر 1394 توانست از اتهام 
اخلال در نظام اقتصادی کشور تبرئه و از زندان آزاد شود اما 6 مرداد 1397 هنگام خروج 
غیرقانونی از خاک ایران در مرز بازرگان توسط نیروهای گمرک شناسایی و بازداشت شد. 
وکیل مدافع شهرام جزایری علت ممنوع الخروجی موکلش را بدهی مالیاتی 450 میلیون 

تومانی کرد.
*بابک زنجانی؛ غرق در فساد نفتی 

پرونده فساد بزرگ نفتی با نام »بابک زنجانی« گره خورده است. بستر فعالیت های 
غیرقانونی او در دولت های نهم و دهم فراهم آمد اما با ورود »بیژن نامدار زنگنه« به وزارت 
نفت در دولت یازدهم، تخلفات بابک زنجانی علنی شد. دادستانی کل کشور در 9 دی 
1392 به جرم بدهی بیش از 2 و نیم میلیارد یورو به وزارت نفت و بانک مرکزی و همچنین 
جعل اسناد بانکی با پرداخت رشوه به بانک ملی تاجیکستان دستگیر شد.قاضی ابوالقاسم 
صلواتی پس از برگزاری 26 جلسه دادگاه در اسفند 1394 زنجانی را به عنوان مفسد فی 
الارض به اعدام محکوم کرد. در اردیبهشت 1397 پرونده به دیوان عالی رفت اما مسوولان 

همچنان منتظر بازپرداخت بدهی های زنجانی هستند.
*اعدام؛ پایان راه مه آفرید امیرخسروی

نام »مه آفرید امیرخسروی« با یکی دیگر از بزرگترین اختلاس ها در تاریخ ایران پیوند خورده 
است. وی مدیر عامل »شرکت توسعه سرمایه گذاری امیرمنصور آریا« و رییس هیات  مدیره 
باشگاه ورزشی داماش ایرانیان بود با استفاده از خلاهای قانونی و زدوبندهای سیاسی، 
ثروتی بسیار اندوخت.مه آفرید امیرخسروی با همدستی محمودرضا خاوری مدیرعامل وقت 
بانک ملی و هفت بانک دیگر توانسته بود مبلغ سه هزار میلیاردتومان از شبکه  بانکی ایران 
اختلاس کند. در پی تشکیل پرونده قضایی در این باره 15 جلسه دادگاه به ریاست ناصر 
سراج تشکیل شد و در نهایت چهار تَن از متهمان به اعدام، 2 تَن به حبس ابد و بقیه متهمان 
نیز به حبس از یک تا 20سال محکوم شدند.پرونده او در پی اعتراض متهمان و وکلای آنها 
به شعبه 13 دیوان عالی کشور ارجاع شد و شعبه دیوان احکام اعدام هر چهار تَن را تایید 
کرد. البته پس از رای دیوان عالی کشور تعداد زیادی از محکومان تقاضای اعاده دادرسی 
کردند که مورد موافقت قرار گرفت و درباره بیشتر آنها حکم برائت صادر شد اما احکام اعدام 
چهار فردی که پیشتر صادر شده بود، تغییر نکرد و مه آفرید امیرخسروی در سوم خرداد 

1393خورشیدی اعدام شد و خاوری به کانادا گریخت.
*فرجام سخن

برای برخورد ریشه ای و قاطع با مفاسد اقتصادی، از میان برداشتن بستر سلطان پروری 
در روابط اقتصادی ضروری و لازم است بنابراین نمی توان، امیدوار بود که تنها با حذف چند 
سلطان از عرصه اقتصادی، ثبات و آرامش را به کشور بازگرداند. اصلاح قوانین، زیرساخت 
های اقتصادی، پرهیز از تصمیم ها و سیاست های آنی و هیجانی، تصویب و نظارت بر 
اجرای دقیق قوانین کارآمد را باید از ضروری ترین راهکارهای مبارزه با دانه درشت های 

مفاسد اقتصادی برشمرد.

بسترهای سلطان پروری در روابط اقتصادی باید برچیده شود

جولان سلاطین در اقتصاد بیمار
محمدباقر نوبخت :

رشدبودجهایسالآیندهمحدوداست
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت : بودجه سال آینده را در یک شرایط تحریمی با 

محدودیت صادرات نفت تهیه کردیم.
محمدباقر نوبخت در حاشیه بازدید از پارک علم و فناوری پردیس گفت: بودجه سال 98 
فردا به مجلس تقدیم خواهد شد، در این بودجه ای که منابع عمومی آن 407 هزار میلیارد 
تومان است، پس از کنار گذاشتن بودجه برای اموری که به رفاه اجتماعی مانند مباحث 
بازنشستگی و پرداخت های حمایتی دولت نسبت به اقشار مورد نظر مربوط می شود، 
بالاترین رقم بودجه ای بالغ بر 75 هزار میلیارد تومان مربوط به حوزه آموزش و پژوهش 

است.
رئیس سازمان برنامه و بودجه افزود: رشد بودجه ای برای سال آینده محدود است، زیرا 
این بودجه را در یک شرایط تحریمی با محدودیت صادرات نفت تهیه کردیم، اما آنچه که 
برای رشد اعتباری پارک های علم و فناوری در بودجه دیده شده، بالغ بر 72 درصد است.  

وی گفت: همچنین با توجه به جلسه ای که با آقای ستاری معاون علم و فناوری رئیس 
جمهور داشتیم، سازمان برنامه و بودجه اعلام آمادگی کرد، در زمینه برخی از پارک هایی 
که بنا بر ملاحضاتی ظرفیت شان بیش از آن رقمی است که در بودجه دیده شده است، 
برای سال آتی با وجود محدودیت های بودجه، هیچ محدودیتی برای آن ها قائل نباشیم یا 

حداقل موانع را در این راستا ببینیم و بتوانیم پشتیبانی لازم را کنیم.
رئیس سازمان برنامه و بودجه افزود: بدون تردید کمکی که در عرصه فناوری ها می شود و 
به پارک های علم و فناوری می پردازیم، آثارش را به صورت مضاعف و چندین برابر در عرصه 
اقتصاد خواهیم دید، ضمن اینکه اقتصاد مقاومتی اکنون دقیقا برگرفته از میزان دانش 

بنیان بودن فعالیت هاست.
وی گفت: به جای آنکه روی سخت افزار ها متمرکز شویم و در پی توسعه زیربنا ها باشیم 
که هستیم، باید به نیروی انسانی توجه کنیم زیرا توسعه زیربناها شرط لازم هستند و کفایت 
نمی کنند، ما زیرساخت های کشور را در 40 سال گذشته به حد کفایت ساختیم و باز 
هم آن ها را به اندازه نیاز توسعه خواهیم داد، منتها اکنون آن ها به تنهایی نمی تواند در 
این عرصه رقابت جهانی به ما کمک کند، به خصوص برای اقتصاد کشور که همواره با 

بدخواهی کسانی مواجه بوده است که نمی توانند رشد ملت بزرگ ایران را ببینند.
رئیس سازمان برنامه و بودجه افزود: در سال های گذشته دچار تحریم شدیم، در همین 
دهه 90 این دومین تحریم بزرگی است بعد از سال 90 و 91 مجدد به اقتصاد وارد شد؛ 
هر وقت خواهان توسعه بنیان ها بوده ایم، این تحریم ها ایجاد شدند، بنابراین ما نیاز داریم 
اقتصاد مان را به شدت در برابر تحریم ها مقاوم کنیم، آن بخشی که می تواند این اقدام را 

انجام دهد غیر از برون زایی، مردمی بودن این فعالیت هاست.  
 

یک اقتصاددان:

گرانیکالاهاتقصیرنقدینگیاست؛نهدلار
یک اقتصاددان گفت: کاهش قیمت اجناس به دلار بستگی چندانی ندارد، بلکه علت 
تورم در کشور نقدینگی است. این در حالی است که تخمین زده شده حجم نقدینگی تا 

پایان سال به 2000 هزار میلیارد تومان برسد.
مرتضی زمانیان در مورد علت کاهش نیافتن قیمت اجناس اظهار کرد: داستان کاهش 
قیمت ارز و عدم کاهش قیمت کالاها، در چند سال گذشته با افزایش قیمت بنزین تکرار 
می شد. در آن موقع وقتی قیمت بنزین زیاد می شد از قیمت پرتقال گرفته تا دستمال 

کاغذی همه کالاها افزایش پیدا می کرد و این افزایش را به بنزین نسبت می دادند.
وی افزود: مساله عدم کاهش قیمت اجناس به دلار بستگی چندانی ندارد. علت تورم 
در کشور مساله نقدینگی است. فرض کنید بنده مبلغ پول ثابتی را در اختیار دارم، اگر 
تصمیم بگیرم که کالایی بخرم که تا به حال یک قیمت داشته و الان قیمتش افزایش پیدا 
کرده و تقاضای من برای خرید این کالا ادامه داشته باشد، پس باید پول بیشتری برای آن 
کالا بپردازم و این یعنی مخارج من در یک حوزه بیشتر می شود و در حوزه دیگری مانند 
سفر کمتر می شود یا به صفر می رسد. مدیر گروه مطالعات اقتصادی اندیشکده مطالعات 
حاکمیت و سیاست گذاری که شب گذشته در برنامه تلویزیونی پایش سخن می گفت، 
اظهار کرد: در حال حاضر در بعضی جاها مثل حوزه سفر و گردشگری رکود داریم و در 
جاهای دیگر تورم شدیدی داریم که مثال این مورد مواد خوراکی است. وقتی همه چیز 
در حال افزایش قیمت است، این نشان می دهد که نقدینگی جامعه زیاد شده است. 
خیلی از افرادی که درآمد ثابتی دارند حجم نقدینگی آن ها ثابت مانده ولی آمارها نشان 
می دهد نقدینگی در جامعه بسیار بالاست. زمانیان گفت: عامل اصلی افزایش قیمت ها 
نقدینگی است. به دلیل سیاست های نادرست، نقدینگی تورم در کشور ایجاد کرده است. 
پس بدانیم ارز تاثیر چندانی در افزایش یا کاهش قیمت ها ندارد. افزایش قیمت ارز هم 
خود معلول آن پدیده ای است که مسکن، خدمات و ... بخاطر آن افزایش پیدا کردند و 
آن نقدینگی است. این اقتصاددان گفت: تخمین زده شده حجم نقدینگی تا پایان سال 
به 2000 هزار میلیارد تومان برسد. تا نقطه ای جذابیت سود بانکی بر خرید ارز و سکه طلا 
می چربید ولی از آن نقطه به بعد خرید ارز و سکه جذابیت بیشتری پیدا کرد. به همین 

خاطر مردم پول خود را از بانک بیرون کشیدند و به سمت بازارهای مختلف روانه کردند.

 هشدار بانک مرکزی؛

هموطنانمراقبپیشنهاداجارهحسابیاکارت
بانکیباشند

بانک مرکزی به هموطنان نسبت به پیشنهاد اجاره حساب یا کارت بانکی هشدار داد.
در  بانکی  یا حساب  کارت  اجاره  برای  پیشنهاد هایی  که  اخیرا مشاهده شده است 
مسیر های ارتباطی گوناگون از جمله کانال ها و گروه های فضای مجازی مطرح می شود 
که طی آن در ازای استفاده از کارت یا حساب بانکی شخص، مبالغی به صورت ثابت به 
وی پرداخت می شود.   بنابر اعلام روابط عمومی بانک مرکزی؛ با توجه به این که افتتاح 
حساب و دریافت کارت برای همه هم میهنان به سهولت میسر است، اجاره کارت یا حساب 
صرفا برای پوشش فعالیت های مجرمانه، پولشویی و فرار مالیاتی کاربرد دارد و پیشنهاد 
دهندگان، کسانی هستند که برای گریز از عواقب فعالیت های خلاف قانون، مسئولیت آن 

را در قبال پرداخت مبالغی اندک، یکسره متوجه اجاره دهندگان می کنند. 
مطابق با قوانین و مقررات جاری، مسئولیت تمام تراکنش ها و مبادلاتی که از طریق 
حساب و کارت بانکی انجام می شود بر عهده دارنده آن است و هیچ ادعایی مبنی بر اجاره 

دادن حساب برای مراجع قانونی، مالیاتی، انتظامی و قضایی مسموع نیست. 
از این رو به همه هم میهنان گرامی اکیدا توصیه می شود به هیچ عنوان و تحت هیچ 
شرایطی، پیشنهاد اجاره حساب یا کارت بانکی را با هیچ مبلغی نپذیرند، تا از عواقب جدی 
ناشی از فعالیت های خلاف قانونی که از طریق حساب ها یا کارت های بانکی اجاره ای 

انجام می شوند در امان باشند.

کارشناسان معتقدند با اینکه سالهاست ایران در زمره کشورهای 
خودروساز قرار دارد اما هنوز نقشه راهی برای این صنعت و صنایع 
وابسته به آن تعریف نشده است و به همین دلیل با کوچکترین 

فشار خارجی و تحریم ها وضعیت شکننده آن نمایان می شود.
از صنعت  اقتصاد ملی پس  خودروسازی دومین شاخه مهم 
نفت و گاز است که سهم 18 درصدی در اشتغال صنعتی و 3.5 
درصدی در تولید ناخالص داخلی دارد؛ از این صنعت به عنوان 
لوکوموتیو رشد دیگر صنایع کشور یاد می شود؛ به طوری که 60 
رشته صنعتی دیگر با آن در ارتباط بوده و یکی از عرصه های تحقق 

شعار »حمایت از کالای ایرانی« به شمار می رود.
این صنعت با وجود دهه ها از قدمت آن، اما صنعتی پایدار و قوی 
ارزیابی نمی شود و به گفته »مهدی  پورقاضی« رئیس کمیسیون 
صنعت اتاق تهران بی تدبیری سال های گذشته صنعت خودرو 
و  سودآوری  کاهش  تولید،  کاهش  بهره وری،  کاهش  به  منجر 
نارضایتی مردم شده است. کارشناسان از جذب سرمایه گذاری 
افزایش سهم  و  توسعه  و  خارجی، گسترش واحدهای تحقیق 
ساخت داخل به عنوان شاخص های بنیادین طرح تحول و بهبود 
صنعت خودرو یاد می کنند.  هرچند در سال های گذشته و متاثر 
از اجرایی شدن برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( گشایش هایی 
را در جذب سرمایه گذاری های خارجی شاهد بودیم - که آن هم 
در پی خروج یکجانبه آمریکا از برجام معلق ماند- اما در گسترش 
واحدهای تحقیق و توسعه و افزایش سهم ساخت داخل با وجود 

همه فرصت ها و امکانات، اقدام چشمگیری دیده نمی شود.
و  نیرومحرکه  همگن  صنایع  انجمن  عضو  پیوند،  این  در 
قطعه سازان به خبرنگار اقتصادی ایرنا گفت: در شرایط کنونی 
جنگ اقتصادی و تحریم ها، نیاز است تا دستکم به تسهیل سازی 

شرایط در داخل کشور بپردازیم.
»رضا رضایی« بیان داشت: در سال های گذشته هرچند 80 تا 
85 درصد خودروهای ساخت داخل را داخلی سازی و تامین مواد 
اولیه آنها را در کشور میسر کردیم، اما امروز شاهدیم وابستگی در 
همان 15 تا 20 درصد باقی مانده برایمان دردسر ساز شده است.

وی بیان داشت: بیش از 13 هزار قلم قطعه در ساخت انواع 
خودروها وجود دارد و هر روز که می گذرد موجودی انبار قطعه 

سازان و خودروسازان کاهش می یابد و ادامه این روند به زیان هر 
2 صنعت است. رئیس سابق انجمن سازندگان قطعات و مجموعه 
و قطعه سازی 2 صنعت  یادآور شد: خودروسازی  های خودرو 
استراتژیک محسوب می شوند که نیروهای زیادی در آنها اشتغال 
به کار دارند. به گفته وی، هرچند بخش خصوصی می تواند تحریم 
ها را به شیوه هایی با صرف هزینه های بیشتر دور بزند، اما با 
محدودیت هایی نیز مواجه است به طوری که حتی اگر امروز 2 
مشکل اصلی این صنایع یعنی »قیمت نهایی خودروها« و »تامین 
نقدینگی« حل شود، رونق در تولید همچون گذشته به راحتی 
امکانپذیر نیست. رضایی با ابراز امیدواری از اینکه مساله تحریم 
ها هرچه زودتر با حفظ کرامت کشورمان حل و فصل شود، گفت: 
حتی با رفع تحریم ها، در قطعاتی نظیر سیستم مالتی پلکس، ای. 
بی. اس ترمز، یی. سی. یو )کامپیوتر خودرو( و ایربگ )کیسه هوا( 
وابسته به خارج هستیم و باید در کوتاه ترین زمان با کمک دولت و 

خودروسازان به داخلی سازی آنها همت گماشت.
وی با تاکید بر لزوم رفع برخی مشکلات داخلی، خاطرنشان 
کرد: در شرایط سخت تحریم ها، اینکه گمرک برای ترخیص کالاها 
»منشاء ارز« را از واردکنندگان  مطالبه می کند یا شیوه »بدون 
انتقال ارز« دستکم برای برخی کالاهای خاص باز نمی شود، جای 
سوال است و انتظار می رود دولت تسهیلاتی در این زمینه ها 
ایجاد کند. این مقام صنفی پیشنهاد کرد ستادی ویژه این موضوع 
شکل بگیرد تا پس از شناسایی شدن مشکلات، به سرعت به دولت 

انتقال داده شود تا با اصلاح قوانین نسبت به رفع آنها اقدام شود.
* نقشه راه صنعت خودروسازی تعریف شود

وی گفت: اگر دولت از سه دهه پیش هدف مشخصی برای 
صنعت خودروسازی تعیین و برای آن هدف و نقشه راه تعریف می 
کرد، در نقطه فعلی نبودیم. »مسیری که چین از 22 سال پیش 
به درستی پیمود و امروز علاوه بر تولید 100 درصدی خودروهای 

خود در داخل، آنها رابه اقصی نقاط جهان صادر می کند.«
توان  این  با  ایران  اسلامی  جمهوری  که  شد  مدعی  رضایی 
ساخت  به  قادر  قوانین،  تسهیل  به  منوط  مالی  و  تخصصی 
کلاس  در  و  آسایش  با  امن،  داخلی  درصد   100 خودروهایی 
اقتصادی است. وی بطور نمونه به تعطیلی پنج ساله واحدهای 

تحقیق و توسعه )R&D( خودروسازان و قطعه سازان اشاره کرد که 
متاثر از به روز نشدن قیمت ها و سایر عوامل اتفاق افتاد و باید به 
سرعت نسبت به احیای آنها اقدام کرد. عضو انجمن صنایع همگن 
نیرومحرکه و قطعه سازان تاکید کرد: فوری ترین کار پس از پایان 
تحریم ها برنامه ریزی برای صنعت خودروسازی و تعیین نقشه راه 

است. 
* احیای شیوه بدون انتقال ارز در شرایط فعلی

به  نیز  انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های خودرو  دبیر 
خبرنگار ایرنا گفت: اگر کانال بانکی برای مراوده های پولی و مالی 
با خارج از کشور باز نشود، تامین مواد اولیه مورد نیاز صنعت قطعه 
سازی امکان پذیر نیست. »مازیار بیگلو« افزود: خواسته صنعت 
قطعه سازی در این شرایط، میسر شدن ثبت سفارش ها با شیوه 
»بدون انتقال ارز« است. وی توضیح داد: واردات بدون انتقال ارز، 
شیوه ای بود که سال ها فعالان اقتصادی از این راه، کالاهایی که 
دولت بابت آنها گشایش اعتبار اسنادی )ال.سی( انجام نمی داد را 
وارد کشور می کردند و این روش بویژه در زمان تحریم ها که نقل و 
انتقال های مالی به سختی انجام می شد کارساز بود. دسته بندی 
کالاها به دو بخش کالاهای مشمول ارز مبادله ای و ارز آزاد که به 
دلیل تحریم ها در آغاز دهه 90 شکل گرفت، سبب شد برخی 
واردکنندگان ارز مورد نیاز خود را برای خرید کالا از بازار آزاد تهیه 

کنند که به این شیوه واردات بدون انتقال ارز می گفتند.
در آن زمان به دلیل محدودیت در منابع ارزی و لزوم مدیریت 
آن، دولت تصمیم گرفت برخی کالاهای اساسی و واسطه ای را 

مشمول ارز مبادله ای کند؛ ارز این دسته از کالاها از سیستم بانکی 
تامین می شد و در مقابل سایر کالاهایی که در این فهرست جایی 

نداشتند باید ارز خود را از خارج سیستم بانکی تامین می کردند.
پس از اجرای برجام در دی ماه سال 94 و تسهیل برخی مراودات 
بانکی و مالی، در 16 بهمن ماه پارسال »اسحاق جهانگیری« 
معاون اول رییس جمهوری در بخشنامه ای واردات بدون انتقال 
ارز از چهار کشور ترکیه، چین، هند و کره جنوبی را ممنوع اعلام 
کرد. نزدیک به 2 ماه بعد در شامگاه بیستم فروردین دولت تصمیم 
گرفت نظام ارزی کشور را به شناور مدیریت شده تغییر دهد؛ در 
این روش که به گفته رئیس جمهوری، اقدامی پیشدستانه برای 
مقابله با ستیزه جویی آمریکا بود، سیاست یکسان سازی ارز با نرخ 
هر دلار 4200 تومان کلید خورد و صادرکنندگان موظف شدند ارز 
حاصل از صادرات را از طریق سامانه نیما به داخل منتقل کنند 
تا در اختیار واردکنندگان قرار گیرد.  بیگلو ادامه داد: در برقراری 
مجدد این شیوه دستگاه های مختلف از جمله بانک مرکزی، 
وزارت صنعت، معدن و تجارت و وزارت امور اقتصادی و دارایی باید 
کمک کنند. وی درباره وضعیت این روزهای صنعت قطعه سازی 
نیز گفت: اکنون همه منتظرند که سازمان حمایت از مصرف 
کنندگان و تولیدکنندگان یا وزارت صنعت به اعلام قیمت خودروها 
بپردازد تا بر اساس آن و عکس العمل ها و بازخوردهایی که به 
دنبال خواهد داشت، قیمت ها در بخش قطعه سازی نیز مشخص 
شود. به گفته این مقام صنفی، تامین نقدینگی برای خودروسازان 

و قطعه سازان دیگر خواسته فعالان این صنوف است.

نقشه راه صنعت خودروسازی باید تعریف شود 

نبودنقشهراه،دلیلدرجازدنصنعتخودرو

رونوشت آگهی انحصار وراثت   
آقای لیلا پناهی دارای شناسنامه شماره 0010551859  به شرح دادخواست به کلاسه 
1585/97 از این شورا در خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد که 
شادروان شمامه امانی به شناسنامه 174  در تاریخ 96/6/24 اقامتگاه دائمی خود بدرود 

زندگی گفته اند ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به :
1 – محمد پناهی   0016446143    1372   پسر

2 – لیلا پناهی   0010551859   1368  دختر
3 – اسمعیل پناهی   2001   1340  همسر  

اینکه با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه 

به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 3963 
دبیر شعبه پنجم شورای حل اختلاف شهریار

-----------------------------------------------
رونوشت آگهی انحصار وراثت   

آقای مریم علی محمدی دارای شناسنامه شماره 3768  به شرح دادخواست به کلاسه 
1578/97 از این شورا در خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد 
که شادروان عبداله علمداری به شناسنامه 558  در تاریخ 97/9/15 اقامتگاه دائمی خود 

بدرود زندگی گفته اند ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به :
1 – محمد صادق علمداری    0016263359   1372   پسر 

2 – علیرضا علمداری   0024284874   1380   پسر
3 – مریم علی محمدی   3768   1349   همسر

4 – قمر علمداری   399   1315   مادر
5 – قدرت اله علمداری   312     1309   پدر

اینکه با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه 

به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 3961 
دبیر شعبه پنجم شورای حل اختلاف شهریار

-----------------------------------------------
رونوشت آگهی انحصار وراثت   

آقای غلام رضا فاطمی دارای شناسنامه شماره 8321  به شرح دادخواست به کلاسه 
1588/97 از این شورا در خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد که 
شادروان محمد فاطمی به شناسنامه 151  در تاریخ 97/9/15 اقامتگاه دائمی خود بدرود 

زندگی گفته اند ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به :
1 – علیرضا فاطمی   970   1349  پسر

2 – غلامرضا فاطمی   8321   1351   پسر
3 – حمیدرضا فاطمی   15    1354   پسر

4 – حسین فاطمی    48   1361   پسر
5 – حسن فاطمی   4900072680  1369   پسر

6 – شهربانو فاطمی   266   1346   دختر
7 – فهیمه فاطمی   4274   1365   دختر

8 – بتول شاهدیان   5   1331  همسر
اینکه با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه 

به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 3965 
دبیر شعبه پنجم شورای حل اختلاف شهریار

-----------------------------------------------
برگ اجرائیه

پرونده دادرسی 304/6/97     
مشخصات محکوم له

نام: روح انگیز  نام خانوادگی: گلمرادی مرنی  نشانی محل اقامت :شهرک صدف خ 
بیات ک لاهوتی قطعه 2004 واحد 1 

محکوم به:بموجب دادنامه شماره 97/6/26 شماره 635 شورای حل اختلاف شهریار 
شعبه ششم  قطعیت حاصل کرده است حکم به محکومیت محکوم علیه در حق محکوم 
له به پرداخت مبلغ 200/000/000 ریال اصل خواسته و مبلغ 3/620/000 ریال هزینه 
دادرسی و خسارت تاخیر و تادیه از تاریخ صدور چک لغایت وصول در حق خواهان صادر 

گردید ضمنا نیم عشر دولتی از محکوم علیه دریافت گردد.
مشخصات محکوم علیه

نام : محمد امین   نام خانوادگی :خوارزمی نشانی محل اقامت : مجهول المکان
محکوم علیه مکلف است ازتاریخ ابلاغ اجرائیه:1-پس ازابلاغ اجرائیه ظرف ده روزمفاد 
آنرا بموقع اجرا بگذارد.2-ترتیبی برای پرداخت محکوم به بدهد.3-مالی معرفی کند که 
اجرا واستیفاء محکوم به ازآن میسرباشد ودرصورتیکه خود راقادربه اجرای مفاد اجرائیه 
نداند باید ظرف مهلت ده روزصورت جمع دارائی خود را به قسمت اجرا تسلیم کند.
اگرمالی ندارد صریحا اعلام نماید هرگاه ظرف سه سال بعد ازانقضاء مهلت مذکورمعلوم 
شود که قادربه اجرای حکم وپرداخت محکوم به بوده اید.لیکن برای فراردرپرداخت اموال 
خودرامعرفی نکنید یا صورت خلاف واقع ازدارایی خود بدهید بنحوی که اجرای تمام 
یا قسمتی ازمفاد اجرائیه متعسرباشد به مجازات حبس از61روزتا6ماه محکوم خواهید 
شد.4-علاوه برموارد بالا که قسمتی ازماده34قانون اجرای احکام مدنی میباشد به 
مواردی ازقانون اجرای احکام وقانون آئین دادرسی مدنی مصوب79/1/21وهمچنین 
مفاد قانون نحوه اجرای محکومیت های مالی مصوب10آبان 1377که ظهربرگ اجرائیه 

درج گردیده است توجه نموده وبه آن عمل نمایید.م.الف:3970
-----------------------------------------------

شماره پرونده:663/1/96             شماره دادنامه836   97/8/28 
مرجع رسیدگی:حوزه اول شورای حل اختلاف شهرستان شهریار

خواهان:سهیلا حمید زاده با وکالت علیرضا امیری مجد
خوانده:رضا زند مجهول المکان  

خواسته: مطالبه   
گردشکار:پس ازوصول پرونده وباتوجه به محتویات پرونده وجری تشریفات قانونی 
قاضی شورا بررسی راکافی دانسته وضمن اعلام ختم رسیدگی بشرح ذیل مبادرت به 

صدور رای می نماید.
رای قاضی شورا

زند  آقای رضا  بطرفیت  امیری مجد  وکالت  با  زاده  درخصوص دعوی سهیلا حمید 
مورخ  به  عادی  رسید  فقره  یک  بابت  تومان  میلیون  چهارده  مبلغ  مطالبه  بخواسته 
94/2/1 که به امضاء خوانده رسیده بانضمام خسارات وارده باتوجه به عرضحال تسلیمی 
ومستندات پرونده وملاحظه نظریه مشورتی اعضای شورای حل اختلاف واقدامات بعمل 
آمده ازسوی آن شورا نظرباینکه وجوداصل رسید عادی درید خواهان حکایت ازاستقراردین 
بمیزان خواسته واشتغال ذمه خوانده واستحقاق خواهان درمطالبه وجه دارد وباتوجه به 
مجهول المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان وبتجویزازماده 73 قانون آیین 
دادرسی مدنی مفاد دادخواست ووقت رسیدگی ازطریق نشرآگهی درروزنامه کثیرالانتشار 
ابلاغ گردیده لیکن دلیلی مدلول بر ابراء ذمه یااداء دین ارائه واقامه ننموده لهذا قاضی 
شورا با استصحاب بقای دین ومصون ماندن دعوی و مستندات خواهان از هرگونه ایراد 
قانون  ازماده 9  وبااختیارحاصله  تلقی  صحت  به  محمول  را  مطروحه  دعوی  وخدشه 
شوراهای حل اختلاف مصوب 94/8/10 مستندا به مواد  198-519 و 522 قانون آیین 
دادرسی دادگاههای عمومی وانقلاب درامورمدنی حکم به محکومیت خوانده به پرداخت 
مبلغ چهارده میلیون تومان بابت اصل خواسته ومبلغ صد و هشتاد هزار تومان بابت 
هزینه دادرسی وخسارت تاخیرتادیه ازتاریخ 96/07/03 لغایت وصول آن درحق خواهان 
صادرواعلام می دارد رای صادره غیابی وظرف بیست روز قابل واخواهی درهمین حوزه 
وسپس ظرف بیست روز قابل تجدیدنظرخواهی درمحاکم محترم دادگستری شهرستان 

شهریار می باشد.م.الف 3964
قاضی شورای حل اختلاف شهرستان شهریار-سید عمار تاجیک

-----------------------------------------------
شماره 9435  تاریخ 97/10/2 

آگهی فقدان سند مالکیت  
آقای حسن فتائی باستناد دو برگ استشهادیه مصدق شده که امضاء شهود آن ذیل شماره 
مورخ 97/8/15  یکتا 139702154518001174  شناسه  و  تصدیق 779859  رمز 
دفترخانه 29 شهریار به تایید رسیده است مدعی فقدان سند مالکیت دو دانگ مشاع 
از ششدانگ یک قطعه باغچه به مساحت 2550 متر مربع پلاک ثبتی 467 فرعی از 56 
اصلی ذیل ثبت 194309 صفحه 48 دفتر 1351 بنام حسن فتائی ثبت و سند به شماره 
چاپی 916885-الف/85 صادر و تسلیم گردیده است و بعلت سهل انگاری سند مالکیت 
مفقود گردیده است لذا مراتب به استناد تبصره ذیل ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک 
نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به پلاک فوق و یا وجود سند 
مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ نشر این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را باین اداره 
تسلیم و رسید دریافت نماید در غیر اینصورت این اداره پس از انقضای مدت مذکور و نرسیدن 

واخواهی نسبت به صدورسند المثنی طبق مقررات اقدام خواهد شد.
م الف3969

رئیس ثبت اسناد شهریار سید مرتضی موسوی 
نشانی :شهریار شهرک اداری اداره ثبت اسناد و املاک شهریار

-----------------------------------------------
شماره 9435  تاریخ 97/10/2 

آگهی فقدان سند مالکیت  
استشهادیه  برگ  دو  باستناد  فتائی  حسن  پدرش  ولایت  با  فتائی  شایان  آقای 

یکتا  شناسه  و  تصدیق 350042  رمز  شماره  ذیل  آن  شهود  امضاء  که  شده  مصدق 
139702154518001175 مورخ 97/8/15 دفترخانه 29 شهریار به تایید رسیده 
است مدعی فقدان سند مالکیت دو دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه باغچه به مساحت 
2550 متر مربع پلاک ثبتی 467 فرعی از 56 اصلی ذیل ثبت 194309 صفحه 48 
دفتر 1351 بنام شایان فتائی با ولایت پدرش حسن فتائی ثبت و سند به شماره چاپی 
916886-الف/85 صادر و تسلیم گردیده است و بعلت سهل انگاری سند مالکیت 
مفقود گردیده است لذا مراتب به استناد تبصره ذیل ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 
یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به پلاک فوق و یا وجود 
سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ نشر این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را 
باین اداره تسلیم و رسید دریافت نماید در غیر اینصورت این اداره پس از انقضای مدت 
مذکور و نرسیدن واخواهی نسبت به صدورسند المثنی طبق مقررات اقدام خواهد شد. 

م الف3968
رئیس ثبت اسناد شهریار سید مرتضی موسوی 
نشانی :شهریار شهرک اداری اداره ثبت اسناد و املاک شهریار

-----------------------------------------------
شماره پرونده 725/6/97

دادنامه1379/10/2/1031
مرجع رسیدگی : حوزه ششم شورای حل اختلاف شهرستان شهریار 

خواسته : قاضی شورا با بررسی اوراق و محتویات پرونده ختم رسیدگی را اعلام و به شرح 
زیر مبادرت به صدور رای مینماید.

دادنامه
در خصوص دادخواست آقای علیرضا ملکی به طرفیت آقایان و خانمها محمدرضا 
و علیرضا و ایران و سیما حاجی خانی و یحیی خان حاجی خانی و علیرضا طهماسبی 
و مهران ملکی به تقاضای مطالبه اقدام خواندگان به تنظیم سند رسمی یک دستگاه 
موتورسیکلت هیوسانگ     GTR249CC مدل 1390 رنگ قرمز به شماره انتظامی ایران 
323-79523 شورا با بررسی اوراق و محتویات پرونده و تحقیقات انجام شده از خواهان و 
مستندات پیوست که دلالت بر وقوع عقد بیع و فیمابین خواهان به ترتیب ایادی با مورث 
خواندگان ردیف اول تا پنجم دارد که در این راستا و با وکالتهای اعطایی پلاک موتورسیکلت 
مورد اقدام منتقل ولی سند آن تنظیم شده است و توجها به عدم وصول دفاع از ناحیه 
خواندگان دعوی مطروحه را وارد تشخیص به استناد مواد 198 قانون آیین دادرسی 
مدنی و 219 و 220 قانون مدنی حکم به الزام خواندگان ردیف اول الی پنجم به حضور در 
دفترخانه اسناد رسمی و انتقال رسمی موتورسیکلت مذکور به نام خواهان صادر واعلام و 
در خصوص دعوی مطروحه بطرفیت سایر خواندگان به لحاظ عدم مالکیت رسمی ایشان 
به استناد بند 4 ماده 84 و ماده 89 قانون آیین دادرسی مدنی قرار رد دعوی را نسبت به 
ایشان صادر و اعلام میدارد رای صادره در خصوص محکومیت غیابی ظرف بیست روز 
پس از ابلاغ قابل واخواهی در این شعبه سپس ظرف بیست روز قابل تجدید نظر خواهی 
در محاکم محترم حقوقی شهریار میباشد در خصوص قرار رد رای حضوری و ظرف بیست 
روز پس از ابلاغ قابل تجدید نظر خواهی در محاکم محترم حقوقی شهریار میباشد. م 

الف3962
قاضی شعبه ششم شورای حل اختلاف شهرستان شهریار –منتظری
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رئیس هیات ورزشی نابینایان و کم بینایان استان قم :

ایاب و ذهاب مهمترین مشکل فعالیت ورزشی 
نابینایان قم است

رئیس هیات ورزشی نابینایان و کم بینایان استان قم گفت: مهمترین مشکل ورزشکاران 
نابینای این استان تامین هزینه سنگین ایاب و ذهاب می باشد و این موضوع مانع از 

فعالیت ورزشکاران شده است.
سید صادق میره ئی محدودیت های منابع مالی را موجب در تنگنا قرار گرفتن توسعه 
ورزش نابینایان دانست و افزود: تامین منابع مالی سرویس ایاب و ذهاب ورزشکاران، 
تامین البسه، پرداخت هزینه مربیان از جمله دغدغه های همیشگی این هیات ورزشی 

است.
وی، هزینه ماهانه سرویس جا به جایی ورزشکاران نابینا و کم بینای استان را 50 میلیون 
ریال دانست و ادامه داد: این هیات ورزشی برای کمک به فعالیت ورزشی نابینایان و کم 
بینایان استان با چندین سرویس به صورت خرید خدمت قرار داد بسته تا ورزشکاران را جا 
به جا کنند که هزینه سنگین سرویس ایاب و ذهاب، افزایش تعداد ورزشکاران فعال در 

رشته های زیر مجموعه این ورزش را با محدودیت جدی مواجه کرده است.
میره ئی با بیان اینکه از2 هزار نابینا و کم بینای قم، برآورد می شود تا 300 تن امکان 
فعالیت حرفه ای در بعد قهرمانی را داشته باشند که از این تعداد تنها 100 تن هم اکنون 
در رشته های 6 گانه این هیات فعالیت می کنند گفت: افزایش تعداد ورزشکاران در این 
هیات ورزشی، افزایش هزینه سروریس ایاب و ذهاب را در پی خواهد داشت که با توجه به 

محدودیت منابع مالی، تامین این هزینه ها از عهده این هیات خارج است.
وی استفاده از ظرفیت خیرین و خانواده ورزشکاران را مورد تاکید قرار داد و گفت: 
تعدادی از خیرین با این هیات همکاری نزدیکی دارند و خانواده های ورزشکاران نیز 
بخشی از این هزینه ها را تامین می کنند ولی این کمک ها جوابگوی نیاز توسعه رشته 

های این ورزش نیست.
وی ادامه داد: افزایش فشارهای اقتصادی در ماه های گذشته موجب شده تا خانواده 
ها تمایل کمتری برای فعالیت ورزشی فرزندان نابینای خود داشته باشند چرا که تامین 

هزینه ورزش آنها ، فشار مضاعف به خانواده ها ایجاد می کند. 
حدود 100 ورزشکار منابینا و کم بینای استان در 6 رشته ورزشی گلبال، شطرنج، دو و 
میدانی، شنا، جودو و پاورلیفیتینگ زیر مجموعه این هیات ورزشی فعالیت می کنند که از 

این تعداد 60 ورزشکار آقا و 50 ورزشکار خانم هستند. 

رئیس هیئت کاراته استان قم  خبرداد

دعوت از  کاراته کاهای قمی به اردوی 
تیم های ملی پایه 

رئیس هیئت کاراته استان قم گفت: کاراته کاهای قمی به اردوی تیم های ملی پایه 
فراخوانده شدند.

علیرضا برخورداری اظهار داشت: دعوت از ۹ کاراته کاهای استان قم به اولین مرحله 
اردوی تیم ملی رده های سنی پایه پسران جدیدترین رخداد در کاراته استان قم است و 

پسران کاراته کای قمی ظرفیت بالای خود را در این رشته به نمایش می گذارند.
وی افزود:  اولین مرحله اردوی تیم ملی کاراته رده های پایه پسران هفته اول بهمن ماه 
برگزار خواهد شد و قهرمانان اول تا سوم مشترک المپیاد ورزشی استعدادهای برتر و کاراته 
وان زیر 23 سال در مرحله اول در صورت احراز شرایط سنی به اردوی تیم ملی دعوت 

می شوند.
رئیس هیئت کاراته استان قم گفت: نفرات دعوت شده از استان قم شامل سروش 
اربابی، سید مجید وکیلی، حسین خدری، محمود نعمتی، سینا عبدالحسینی، مرتضی 

نعمتی، حمید رضا نجاتی، رضا خوشدونی فراهانی و امیرحسین جانقربان هستند.
برخورداری بیان داشت: همچنین در بخش بانوان تلاش شده به تدریج در این بخش 
نیز همانند حوزه مردان، پیشرفت کنیم و بر اساس این رویکرد کسب نشان طلا کاتا رو 
قمی در مسابقات بین المللی کاراته جام ایران زمین توسط  معصومه فرجی در رده سنی 

بزرگسالان موفقیت قابل توجهی برای کاراته قم بود.
وی عنوان کرد: همچنین مبین خاکدامن در مسابقات کاراته المپیاد استعدادهای برتر 
ورزش کشور صاحب مدال طلا شد تا در مجموع مدال کاراته قم با دو طلا و یک برنز 
قهرمان کشور شد در حالی که پیش از این محمد جواد برخوردار و امیر محمد رشید در 

این مسابقات مدال گرفته بودند.
 

دبیر هیئت کشتی استان قم  خبرداد

کسب ۳ مدال مسابقات جام باشگاه های جهان  
توسط کشتی گیران قمی

استان قم گفت: کشتی گیران قمی 3 مدال مسابقات جام  دبیر هیئت کشتی   
باشگاه های جهان را کسب کردند.

احمد رضایی اظهار داشت: رقابت های کشتی باشگاه های جهان در حالی به پایان 
رسید که با وجود حضور نداشتن تیمی از قم در این رقابت ها، 3 مدال این مسابقات بر 
گردن کشتی گیران قمی حاضر در مسابقات آویخته شد تا کشتی قم در این عرصه نیز 

حضوری درخشان داشته باشد.
وی افزود: در مسابقات کشتی فرنگی جام باشگاه های جهان که در ایران برگزار شد 
تیم بیمه رازی موفق شد مقام قهرمانی را به دست بیاورد و در ترکیب این تیم 2 کشتی 
گیر قمی شامل مهدی ابراهیمی و علی اکبر حیدری حضور داشتند که مدال طلا را بر 

گردن آویختند.
دبیر هیئت کشتی استان قم گفت: محمدجواد رضایی کشتی گیر جوان قمی نیز که 
در ترکیب تیم سینا صنعت ایذه در مسابقات شرکت کرده بود همراه با این تیم در جایگاه 

سوم قرار گرفت و مدال برنز این رقابت ها را کسب کرد.
رضایی بیان داشت: تیم کشتی شهدای مدافع حرم قم به دلیل مشکلات مالی و کمبود 
منابع توان حضور در این رقابت ها را نداشت و اگر مشکل مالی نداشتیم، کشتی گیران 
قمی در ترکیب تیم شهدای مدافع حرم در مسابقات باشگاه های جهان شرکت می کردند.
از اظهارات خود عنوان کرد: محمد حسنی مسئول کمیته  وی در بخش دیگری 
استعدادیابی هیئت ورزش های همگانی و مربی نام آشنای کشتی قم به عنوان پژوهشگر 

برتر استان انتخاب و از سوی سرپرست استانداری قم مورد تجلیل واقع شد.

سرپرست باشگاه پرسپولیس:

جذب طارمی و قوچان نژاد گمانه زنی
 رسانه ها است

سرپرست باشگاه پرسپولیس گفت: در روز های اخیر اسامی زیادی از جمله مهدی 
طارمی و رضا قوچان نژاد برای حضور در پرسپولیس مطرح شده اند که این مساله گمانه 

زنی رسانه ها است.
پرسپولیس در نقل و انتقالات نیم فصل هنوز بازیکن جدیدی را جذب نکرده است و این 

موضوع باعث نگرانی هواداران این تیم شده است.
ایرج عرب در گفت و گو با ایرنا، با اشاره به شرایط باشگاه پرسپولیس در فصل نقل و 
انتقالات گفت: در حال مذاکره با بازیکنان مد نظرمان هستیم و به زودی اخبار خوبی در 

این زمینه منتشر خواهد شد.
وی در رابطه با اینکه پرسپولیس در چند سال اخیر در فصل نقل و انتقالات عملکرد 
بسیار موفقی داشته اما در این فصل هنوز نتوانسته بازیکن جدیدی را جذب کند افزود: 
تلاش می کنیم تا بهترین انتخاب را در این زمینه داشته باشیم. از روز اول نقل و انتقالات 
که هیچ، ما حتی پیش از آن کارمان را برای جذب بازیکن جدید در نیم فصل آغاز کردیم. 
عرب ادامه داد: لیست برانکو را گرفتیم و تلاش می کنیم که بازیکنان مد نظر سرمربی 
مان را جذب کنیم. با دقت در حال انجام کار هستیم و امیدوارم تا پایان هفته جذب 
بازیکنان مد نظر برانکو نهایی شود. سرپرست باشگاه پرسپولیس اضافه کرد: همچنین 
ما به شدت پیگیر دریافت پاداش آسیایی هستیم تا این پول هر چه زودتر به باشگاه 

پرسپولیس تزریق شود. در این راستا به نتایج خوبی هم رسیدیم.
عرب با بیان اینکه باشگاه پرسپولیس به دنبال درآمدزایی بیشتر است، خاطرنشان کرد: 
کارهای خوبی برای درآمدزایی انجام دادیم تا باشگاه از نظر مالی شراط بهتری داشته 
باشد. وی در رابطه با جذب بازیکنانی مانند قوچان نژاد، مهدی طارمی و محمد نادری 
گفت: این ها همه گمانه زنی رسانه ها است و اطمینان داشته باشید هر بازیکنی را که 

جذب کنیم به صورت رسمی اعلام خواهیم کرد. 
سرپرست پرسپولیس در پاسخ به این پرسش که به نظر می رسد بدهی خارجی های 
تیم پرداخت نشده است اظهار داشت: در جلسه ای که با این نفرات داشتیم 200هزار 
دلار از قراردادشان را پرداخت کردیم. همچنین علاوه برآن بخشی از قرارداد بازیکنان 

داخلی را هم پرداخت کردیم.
عرب در رابطه با وضعیت حامی مالی باشگاه پرسپولیس خاطرنشان کرد: اسپانسر تا 

الان به تعهداتش عمل کرده و مشکلی از این بابت نداریم.

مهدی تاج:

 کی روش دنبال قهرمانی است
رییس فدراسیون فوتبال گفت: کی روش تلاش خود را برای 
قهرمانی می کند. می دانم که او دنبال قهرمانی این مسابقات 
که  دهد  ضمانت  نمی تواند  کسی  فوتبال  حوزه  در  است. 

قهرمان می شویم اما تلاش ما برای این موضوع است.
مهدی تاج صبح دوشنبه در حاشیه اردوی تیم ملی بانوان 
در پاسخ به این سوال که در این دوره آموزشی دو روزه که با 
حضور رییسان کمیته های استان ها برگزار شد قرار است چه 
مسایلی مطرح شود؟ پاسخ داد: کمیته آموزش سراسر کشور 
را فراخوان دادیم آمدند این جا و یک سمینار دو روزه برایشان 
برگزار می کنیم چون نقش تعلیم و تربیت خیلی مهم است. ما 
خودمان به عنوان فدراسیون فوتبال بزرگ ترین همایش های 
انسانی را برگزار می کنیم و می طلبد روی بخش آموزش کار 
جدی کنیم. هیچ کس و هیچ نهاد و سازمانی در کشور مثل 
فدرلسیون فوتبال صدها هزار نفر را هر هفته به ورزشگاه ها 
نمی آورد و میلیون ها نفر را پای گیرنده های شان نمی نشاند. 
باید کار آموزشی انجام دهیم که جلوی حرکت های ناشایست 
گرفته شود. درباره کانون های هواداران بحث مفصلی با آموزش 

شد چون این کانون ها برای مان خیلی مهم هستند. 
او ادامه داد: مهم ترین مولفه دیگری که به نظر من امروز خیلی 
مهم بود بررسی اجرایی کردن ورود خانواده ها به ورزشگاه ها 
بود. به کمیته  آموزش سراسر کشور گفتم باید مولفه هایی را در 
نظر بگیرید که ورزشگاه شرایط امنی برای ورود خانواده ها باشد 
و مجموعه آموزش باید روی آن کار کند از همین الان؛ که این 

هم جز صحبت های ما بود.
رییس فدراسیون فوتبال ادامه داد: چیزی از دادستانی به ما 
ابلاغ نشده است اما قرار است با کمیته آموزش بحث جدی 

داشته باشم.
بومی   )VAR( ویدیویی  داور  کمک  از  استفاده  درباره  تاج 
اظهار کرد: سه سیستم تست می شوند و بهترین را انتخاب 
این  از  زودی  به  که  این  است  مهم  که  چیزی  اما  می کنیم 
این  در  زیرا  استفاده خواهد شد  ایران  فوتبال  در  تکنولوژی 
اواخر هم داوری های لیگ کمی نگران کننده شده بود. همه 
به داوری اعراض داشتند و این سیستم کمک می کند که 

اشتباهات داوری را به گونه ای دیگر رصد کنیم.
دلایل لغو احتمالی مراسم بدرقه تیم ملی  در کیش

محدودیت های  کرد:  عنوان  ملی  تیم  وضعیت  درباره  وی 
ما همان محدودیت های همیشگی یعنی مالی است که تا 
تیم ملی  اما در مجموع شرایط  رنج می بریم  آن  از  حدودی 
بسیار خوب است و همه مهیای مسابقه ای عالی می شویم. 
دیروز اختلافی بین معاون فرهنگی فدراسیون و مسوولان اداره 
کننده کمیته تیم های ملی پیش آمد. کمیته فرهنگی تصمیم 
داشت بدرقه ای را برای تیم ملی در کیش برگزار کنیم اما کمیته  
تیم های ملی دنبال لغو این بود و نامه آن صبح به دست من 
رسید. دلیل این را هم این گونه عنوان کرده بودند که تیم ملی 
فرصت کمی دارد و ما هم می خواهیم یک روز زودتر به امارات 
رویم زیرا ۴ بعدازظهر همان روزی که به امارات می رسند هم 
تمرین دارند و قرار است تا قبل از اولین بازی سه جلسه تمرینی 

برای بازیکنان برگزار شود.

تاج افزود: درخواست آن ها از فدراسیون لغو این موضوع بود و 
اگر قرار بود لغو نشود، آن ها تمهیداتی را در این باره بیندیشند. 
تصمیم من و همکارام این است که اولویت ما تیم ملی است و 
اگر یک تمرین کمک می کند تا تیم ملی نتایج بهتری بگیرد، ما 
این کار را انجام می دهیم. ما هم گفتیم اگر این موضوع است 
بحث کیش لغو شود. اگر تیم ملی درخواست جدی دارد که ۴ 
بعداز ظهر در امارات می خواهد تمرین بگذارد، این کار را انجام 

دهیم.
*خودمان را عقب تر از بقیه تیم ها نمی دانیم 

مردم  آرزوی  این که  بر  مبنی  کی روش  مصاحبه  درباره  او 
ایران رسیدن به نیمه نهایی است، گفت: ژاپن، ایران و کره از 
شانس های اصلی قهرمانی هستند و ما خود را از این دو کشور 
عقب تر نمی دانیم. اگر بحث هزینه و در آمد بخواهیم بگوییم 

یک بحث دیگر است اما از لحاظ فوتبال ما باید خودمان را 
جزو بهترین ها بدانیم و کی روش تلاش خود را برای قهرمانی 
می کند. می دانم که او دنبال قهرمانی این مسابقات است. 
قهرمان  که  دهد  ضمانت  نمی تواند  کسی  فوتبال  حوزه  در 

می شویم اما تلاش ما برای این موضوع است.
گفت:  ساکت  محمدرضا  درباره  فوتبال  فدراسیون  رییس 
آقای ساکت هم مانند هر فردی می تواند به عنوان مشاور در 

فدراسیون فعالیت کند که این قانون بلامانع است.
*ما به دختران فوتسالیت بدهکار هستیم 

او درباره برنامه فدراسیون برای فوتبال بانوان توضیح داد: 
فدراسیون کار جدی را برای بانوان انجام می دهد. در فوتسال 
قهرمان آسیا شدیم و این کار را ادامه می دهیم. در اوایل حضور 
من به عنوان رییس فدراسیون به دنبال این بودم که تیم ها فقط 
شرکت کنند اما خوشبختانه با استعدادهایی که داشتیم از 
مراحل اول صعود کردند و تلاش ما این است که فوتبال بانوان 
را به جایی برسانیم که برازنده ایران است. در این حوزه باید رشد 
کنیم و برسیم به جایی که فوتسال و فوتبال آقایان مان هستند. 
ما 5 رده در فوتبال بانوان داریم که همه آن ها در اردو هستند. 
این زمین شماره 1 مساحتش به اندازه دو چمن است به بانوان 
اختصاص دادیم و ساختمان پک را با استخر سونا و بدنسازی 
در اختیار آن ها قرار دادیم که کار درست همین است زیرا بیش 
از50 درصد کشور ما بانوان هستند. باید دنبال فوتبالی کردن 
تاج اضافه کرد: همین  بانوان در همه سطوح باشیم.  همه 
تیم بانوان را اعزام کردیم و تیم زیر 16 سال را به لائوس اعزام 
خواهیم کرد. محدودیت هایی برای ما وجود دارد و با تعدادی 
ارقام و اعداد فوتبال را می گردانیم. ما ارز 15 تا 16 هزار تومان 
تهیه می کردیم که خوشبختانه الان قیمت ارز کاهش یافته 
است و این به ما کمک می کند. با این ارز و درآمدی که داریم 
محدودیت های زیادی داریم. همه اردوهای پیش بینی شده 
برای بانوان در حال پیگری انجام است. ما به دختران فوتسالیت 
بدهکار هستیم و به دنبال این هستیم تا هر چه زودتر جوایز 
این  فوتبال درباره مجمع  رییس فدراسیون  بدهیم.  را  آن ها 
فدراسیون تصریح کرد: مجمع ما مجمع انتخاباتی نیست و 
موضوعات آن گزارش عملکرد، عملکرد مالی، حسابرسی مالی 

و برنامه ریزی مالی است.

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در صحبت با رسانه کشورش از نقش پررنگ هواداران این 
باشگاه یاد کرد و عنوان کرد او باید بهترین مربی سال آسیا می شد. برانکو ایوانکوویچ این 
هفته از ایران به زادگاهش یعنی واراژدین کرواسی رفت. او سال 201۸ میلادی را به خوبی 
با پرسپولیس به پایان برسد. قهرمانی در لیگ برتر ایران، سوپرجام ایران و صعود به فینال 
لیگ قهرمانان آسیا در این سال برای او رخ داد و در فصل جدید لیگ برتر نیز تیم او بعد از 

پایان نیم فصل با 15 امتیاز در کنار سپاهان و پدیده در صدر قرار دارد.
هیچ مربی کروات در خارج از لیگ کرواسی نتوانسته است 3 سال پیاپی قهرمان لیگ 

شود و این هدفی است که برانکو در سال 201۹ به دنبال آن است.
گفت وگوی برانکو را با رسانه کشورش در زیر می خوانید؟

* سرمربی کاشیما به عنوان بهترین مربی سال آسیا انتخاب شد. این در حالی 
است که شما یا زوران مامیچ می توانستید به این مهم دست یابید. نظرتان را درباره 

این انتخاب می گویید؟
او به این خاطر به عنوان بهترین مربی انتخاب شد که تیمش توانست قهرمان لیگ 
قهرمانان شود هر چند در هر دو دیدار رفت و برگشت آنها به هیچ وجه بهتر از ما نبودند. 
البته مامیچ نمی توانست نامزد باشد چون مراسم برترین ها قبل از جام جهانی باشگاه ها 
برگزار شد. از نظر من کسانی که این انتخابات را انجام می دهند به این توجه نکردند که 
پرسپولیس قهرمان لیگ ایران شده و به فینال لیگ قهرمانان رسیده است و با توجه به 
جریمه ای که داشتیم و مصدومیت ها، 5 بازیکن خودمان را در لیگ قهرمانان از دست داده 

بودیم. بنابراین من با جرات می توانم بگویم که بهترین مربی آسیا در سال 201۸ بودم.
* محبوبیت شما در ایران چگونه است؟

فقط این را می توانم بگویم که بیش از یک میلیون و 100 هزار فالوور در اینستاگرام دارم. 
همین برای پاسخ به سوالتان کافی است.

* آیا پرسپولیس شما از العین مامیچ قوی تر است؟
حذف  داشت.  باشگاه ها  جهانی  جام  در  آوری  شگفت  عملکرد  العین  همه  از  اول 
نماینده های آفریقا و آمریکای جنوبی در این رقابت ها معجزه بود مانند این که کشور 
کوچکی مثل کرواسی در جام جهانی می تواند چنین نتیجه خیره کننده ای به دست 
بیاورد. درباره جواب سوالتان نیز باید بگویم که بله تیم من از العین قوی تر است. ما این 
را در مسیر خودمان در صعود به فینال لیگ قهرمانان آسیا ثابت کردیم و دو تیم اماراتی 

)الوصل و الجزیره( را در این رقابت ها شکست دادیم.
* شما افتخارات زیادی در ایران به دست آوردید. آیا زمان آن نرسیده که به باشگاه 

قوی تر یا لیگ قدرتمندتری بروید؟
مربیان کروات، امسال نتایج خیلی خوبی به دست آوردند. نه تنها در آسیا بلکه در اروپا 
ایوان لکو در بروخه همین طور بود. با این حال حتی با وجود نایب قهرمانی در جام جهانی، 
کرواسی  قدرت اصلی فوتبال دنیا دیده نمی شود. به همین خاطر سخت است که مربیان 
کروات در لیگ های معتبر صاحب پست شوند. همیشه مربی های آلمانی، اسپانیایی و 
پرتغالی هستند. شرایط من در ایران خیلی خوب است. یادتان نرود که تیم من در فینال 
لیگ قهرمانان آسیا 100 هزار هوادار مشتاق داشت که حتی جیانی اینفانتینو رئیس فیفا 

را نیز شوکه کرده بود. او به من گفت باید به این هواداران افتخار کنی.
* نظرتان درباره دالیچ چیست؟ فکر می کنید نایب قهرمانی در جام جهانی کار او 

را سخت کرده و فشار را روی او زیاد کرده است؟
اتفاقا فشار بر روی شما داشتن باعث می شود که شما عملکرد بهتری داشته باشید و 
بتوانید نتیجه بگیرید. زلاتکو کار  آسانی در تیم ملی ندارد و توانسته تاکنون عملکرد خوبی 
داشته است. او الان در بهترین سال مربیگری خود است. شکست 6 بر صفر برابر اسپانیا 
نباید به عنوان یک کابوس در نظر گرفته شود چون بازیکنان ما همه از تعطیلات بعد از جام 

جهانی برگشته بودند. او در لیگ ملت ها هم به نظرم خوب کار کرد.

برانکو: 

بهترین مربی امسال آسیا بودم

مدافع تیم فوتبال استقلال معتقد است این تیم یک نیم فصل رویایی در لیگ برتر در پیش 
دارد و در نهایت هم قهرمان خواهد شد.

میلاد ذکی پور یکی از مهره های ثابت استقلال در نیم فصل اول لیگ برتر بود که وینفرد 
شفر به او اعتقاد زیادی داشت. مدافع چپ پا و جوان آبی پوشان تهرانی با اعتماد به نفس 

بالایی از قهرمانی استقلال در لیگ هجدهم حرف می زند.
ذکی پور در گفتو گویی حرف های جالبی بر زبان آورد که مشروح آن را در زیر می خواندید:
* نیم فصل اول لیگ برتر به پایان رسید، ارزیابی ات از عملکرد استقلال چیست؟

متاسفانه به دلایلی که می دانید و مشکلاتی که در ابتدای فصل داشتیم نتوانستیم آن 
طور که می خواهیم و شایسته نام بزرگ استقلال است لیگ را شروع کنیم اما هر چه از زمان 

مسابقات گذشت استقلال شکل واقعی اش را پیدا کرد.
* مشکلاتی که آز آن حرف می زنی چیست؟

همان طور که می دانید استقلال بازیکنان جدا شده زیادی در ابتدای فصل داشت. این 
نفرات شاکله اصلی تیم را در فصل گذشته تشکیل می داند و طبیعی بود هماهنگی میان 
بازیکنان جدید و قدیم طول بکشد. در فوتبال هماهنگی میان بازیکنان نقش تاثیر گذاری 

در موفقیت های یک تیم ایفا می کند.
بدشانسی دیگر استقلال این بود که نفراتی همچون محسن کریمی و داریوش شجاعیان 
دچار آسیب دیدگی طولانی مدت شدند و برخی بازیکنان جدید نیز مصدوم بودند که 
نتوانستند برای استقلال به میدان بروند. به طور حتم اگر استقلال با تمام پتانسیل خود در 

لیگ برتر حضور داشت شرایط به گونه دیگری رقم می خورد.
*در هفته های ابتدایی لیگ برتر و با کسب نتایج نه چندان خوب استقلال، صدای 

اعتراضات هواداران بلند شد.
هواداران سرمایه اصلی استقلال هستند و برایشان احترام و ارزش زیادی قائل هستیم. 
این عزیزان همیشه و تحت هر شرایطی حامی و پشتیبان تیم محبوبشان بوده اند و انتظار 
دارند استقلال در اوج باشد. در همان روزها نیز به هواداران قول دادیم این روزها تمام می 

شود و استقلالی خواهیم شد که همه انتظار دارند.
* استقلال در چندبازی آخر خود به سبکی بازی می کرد که سال گذشته از این تیم 

می دیدیم. چه طور شد که تیم یکباره عوض شد؟
تمرینات خوبی انجام دادیم و واقعا روی نقاط ضعف مان کار کردیم. تیم ما بازیکنان بزرگی 
دارد و اتفاقا شفر در تعطیلات روی پرس تیمی کار کرد و ما هم آن را در زمین اجرا کردیم. 
سه بازی خوب را مقابل تیم های استقلال خوزستان، صنعت نفت آبادان و سپیدرود رشت 
به اجرا گذاشتیم و ۹ امتیاز گرفتیم. مقابل پدیده نیز برای پیروزی به زمین رفته بودیم و می 
خواستیم با سه امتیاز دیگر نیم فصل اول را به پایان برسانیم اما با بدشانسی و البته اشتباه 

داوری این مهم شکل نگرفت.
* بازی با پدیده حاشیه های زیادی داشت.

می توانستیم برنده شویم اما وقتی با اشتباه داوری که همه کارشناسان هم به آن اعتقاد 
داشتند 2 امتیاز مهم را از دست دادیم.

* قبول داری قرار گرفتن در جایگاه پنجم لیگ برتر شایسته نام استقلال نیست؟
بله، استقلال پر افتخارترین تیم ایران در آسیا محسوب می شود و شایسته نام این تیم 
همیشه اول شدن است. مطمئن باشید این جایگاه موقتی است و زودتر از آنکه فکرش را 

کنید به رتبه ای که شایسته نام استقلال است دست خواهیم یافت.
*از عملکرد خودت در نیم فصل اول راضی هستی؟

تمام تلاشم را کردم که هر وقت در ترکیب استقلال به میدان می روم بهترین عملکرد را به 
نمایش بگذارم و چیزی که کادر فنی از من خواسته اند در زمین پیاده کنم. فکر می کنم 
یک نیم فصل خوب را از نظر فنی پشت سر گذاشتم هر چند باید تلاش کنم تا هر روز نسبت 

به قبل پیشرفت کنم.
* ایرنا: نسبت به پارسال بیشتر برای استقلال بازی می کنی؟

فصل گذشته چند بار مصدوم شدم که باعث شد از لحاظ بدنی افت کنم. در ادامه راه نیز 
استقلال نتایج خوبی کسب می کرد و طبیعی بود سرمربی به ترکیب تیم برنده دست نزند 
اما خدا را شکر تا این جای مسابقات لیگ برتر مشکلی به نام مصدومیت نداشته ام و در 

ترکیب استقلال حضوری مداوم دارم.
*نیم فصل دوم را برای استقلال چطور پیش بینی می کنی؟

یک نیم فصل رویایی را پیش رو خواهیم داشت.
*خیلی مطمئن حرف می زنی.

چون به توانایی های فنی استقلال ایمان دارم و به خوبی می دانم مربیان و بازیکنان 
استقلال برای شروع نیم فصل دوم چقدر انگیزه و انرژی دارند. همه می خواهیم از همان 
بازی اول حریفان ریز و درشت را از پیش رو برداریم و امتیازات کامل را به حساب خودمان 

واریز کنیم.
*استقلال قهرمان لیگ برتر می شود؟

حتما این اتفاق می افتد. با اعتماد به نفس می گویم استقلال 100 درصد قهرمان لیگ 
برتر خواهد شد.

*برای تحقق این امر رقیبان ریز و درشتی را پیش رو دارید.
با تمام احترامی که برای رقیبان قائل هستم و از آن ها به عنوان تیم های مدعی نام می برم 
اما وقتی فعل خواستن را صرف کرده ایم به هدفمان می رسیم و اگر اتفاقات عجیبی رخ 

ندهد در پایان فصل جام به استقلال خواهد رسید.
*کار کردن با شفر چگونه است؟

شفر یک مربی بزرگ و با دانش و با خصوصیات خاص خودش است که به مربیان آلمانی 
مربوط می شود. از کار کردن با او لذت می برم و هر روز به دنبال این هستم از او یاد بگیرم.

*استقلال در لیگ قهرمانان آسیا شرایط سختی دارد. از این گروه سخت صعود 

می کنید؟
استقلال در گروه سختی قرار گرفته است که همه از آن به عنوان گروه مرگ یاد می کنند 
اما در نظر داشته باشید ما نیز استقلال هستیم و فصل گذشته هم در این رقابت ها مشابه 
چنین شرایط را تجربه کردیم اما در نهایت با اقتدار و با صدرنشینی از گروه صعود کردیم. 
الهلال عربستان، الدحیل قطر و العین امارات از قدرت استقلال باخبر هستند و به امید 

خدا از این گروه راهی مرحله بعدی لیگ قهرمانان آسیا می شویم.
*اما رقیبان استقلال در لیگ کشورهای خود نتایج خوبی کسب می کنند.

چیزی که برای ما اهمیت دارد تمرکز روی تیم خودمان است و تا زمانی که لیگ قهرمانان 
آسیا شروع نشود به آن فکر نمی کنیم. برای هر بازی و جامی که پیش رویمان است برنامه 
ریزی می کنیم و در حال حاضر فقط به دنبال شروعی عالی در نیم فصل دوم لیگ برتر 

هستیم. 
*جام ملت های آسیا در پیش است، نظرت چیست؟

بزرگ ترین و مهم ترین تورنمنت ملی قاره آسیا برگزار خوهد شد و مثل تمام مردم کشورم 
دوست دارم ایران به قهرمانی در این رقابت ها برسد و شادی را برای میلیون ها نفر به ارمغان 

آورد.
*تیم ملی این شانس را دارد که به چهار دهه ناکامی ایران در جام ملت های آسیا 

پایان دهد؟
تیم ملی خوبی داریم و یک مربی بزرگ بالاسر این تیم است که تجربیات زیادی در تیم 

های مختلف دارد. امیدوارم این اتفاق شیرین شکل بگیرد.
*به تیم ملی فکر می کنی؟

چرا که نه، پوشیدن پیراهن تیم ملی آرزوی هر فوتبالیست ایرانی است. نهایت تلاشم را 
می کنم تا با درخشش در استقلال ملی پوش شوم.

میلاد ذکی پور: 

استقلال قطعا قهرمان می شود

مدیرعامل اسبق باشگاه پرسپولیس گفت: در حال حاضر بستر 
لازم برای خصوصی شدن باشگاه های پرسپولیس و استقلال 
فراهم نیست و این کار می تواند آسیب جبران ناپذیری به آنها وارد 

کند.
عباس انصاری در رابطه با مطرح شدن بحث خصوصی سازی 
دو باشگاه پرسپولیس و استقلال اظهار کرد: متاسفانه در تمام 
این سال ها بدون داشتن زیرساخت تاکید به خصوصی سازی 
پرسپولیس و استقلال داریم که این اتفاق کاملا اشتباه است. 
مطمئن باشید با این شرایط واگذاری دو باشگاه پرطرفدار بسیار 

اشتباه است و با این تصمیم باعث از بین رفتن آنها خواهیم شد. 
ابتدا این دو باشگاه از  باید  وی گفت: برای خصوصی سازی 
ورشکستی خارج و سودآور شوند در غیر این صورت با شکست 
روبه رو خواهیم شد. یکی از راه حل های بسیار مهم در خصوصی 
سازی این است که مسئولان مربوطه بپذیرند این دو باشگاه را 
نمی توان به هر کسی که از راه می رسد واگذار کرد و باید شرایط 

متقاضیان از صفر تا صد بررسی دقیق شود. 
انصاری فرد اظهار داشت: در سالیان گذشته بسیاری از باشگاه 
اما وضعیت  رفتند  بین  از  از خصوصی شدن  دولتی پس  های 
پرسپولیس و استقلال کاملا متفاوت است چون هر کدام از آنها 

میلیون ها هوادار دارند. 
وی گفت: هر فرد عاقلی که به دنبال خرید پرسپولیس و استقلال 
باشد به دنبال درآمدزایی خواهد بود اما در کشور ما شرایط کاملا 
متفاوت است و شرایط لازم برای سودآوری وجود ندارد. برای مهیا 
کردن شرایط سودآوری باشگاه ها در اولین قدم باید حق پخش 
تلویزیونی را پرداخت کنیم و در مرحله دوم سایر الزامات قانونی را 

برای درآمدزایی مهیا سازیم.
مدیرعامل پیشین پرسپولیس گفت: با وجود تمام مشکلاتی که 
مطرح کردم بهترین شیوه برای مدیریت دو باشگاه پرسپولیس و 
استقلال دولتی بودن است اما می توان مباحث اقتصادی این 
دو تیم را با کمک بخش های خصوصی متخصص بهبود بخشید. 
امیدوارم روزی برسد که در فوتبال ایران نظم و انضباط جای رابطه را 

بگیرد و افراد متخصص در راس آن قرار بگیرند.
انصاری فرد در خصوص درخواست شرکت پیشکسوتان برای در 
اختیار گرفتن این باشگاه گفت: متاسفانه برخی افراد برای منفعت 
خود در کنار پیشکسوتان عزیز قرار می گیرند و به دنبال مالکیت 
این دو باشگاه هستند. بی تردید این افراد توانمندی لازم را برای 
اداره این دو باشگاه ندارند و از نام پیشکسوتان استفاده درستی 

نخواهند کرد. 

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس گفت: استانکو برای پرسپولیس 
زحمات زیادی کشید و ما با او قهرمانی های زیادی را به دست 

آوردیم.
 رضا ترابیان در خصوص درگذشت استانکو پاپلوکوویچ سرمربی 
اسبق تیم ملی فوتبال کشورمان و باشگاه پرسپولیس گفت: از 
شنیدن خبر درگذشت استانکو واقعا ناراحتم و امیدوارم روح او در 

آرامش باشد.
چون  می گویم  تسلیت  پرسپولیس  هواداران  به  همچنین   
استانکو بین هواداران پرسپولیس واقعا محبوب بود. او سال ها 
برای پرسپولیس زحمت کشید و خاطرات خیلی خوبی از خودش 
به جا گذاشت. استانکو فردی بود که در کار واقعا جدیت داشت و 

مسئولیت پذیر بود.
بازیکنان  و  با هواداران  ارتباط خوبی  استانکو  داد:  ادامه  وی 
داشت و حتی بازیکنان نیمکت نشین هم او را دوست داشتند، 
واقعا خبر درگذشت او ناراحت کننده است و می توانم بگویم یکی 

از مربیان بزرگ فوتبال از دنیا رفت. 
پیشکسوت باشگاه پرسپولیس درباره تأثیرگذاری استانکو بر این 
باشگاه افزود: ما دو قهرمانی متوالی با استانکو به دست آوردیم و 
او کسی بود که سیستم 1-6-3 را در پرسپولیس جا انداخت هر 

چند که واقعا کار سختی بود، ما در شش اول واقعا سختی زیادی 
کشیدیم تا این سیستم جا بیفتد. ما در ابتدا با سیستم 3-5-2 
بازی می کردیم و چهاردهم جدول بودیم، اما با حضور استانکو و 
سیستم 1-6-3 که او جا انداخت موفق شدیم قهرمان شویم. این 
یک سیستم عالی برای پرسپولیس بود و من و مهدی مهدوی کیا 

گوش چپ و راست پرسپولیس بودیم. 
آن تیم یک تیم رؤیایی بود و او برای پرسپولیس زحمات زیادی 
کشید به طوری که هم در لیگ ایران قهرمان شدیم و هم اینکه در 
آسیا به مقام سوم رسیدیم. استانکو یک مربی محبوب بود و همه 

او را دوست داشتند. 
 برانکو :فوتبال کرواسی به استانکو مدیون است 

برانکو ایوانکوویچ سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس که این روزها 
در کرواسی حضور دارد در گفت وگویی در خصوص مرگ استانکو 
گفت: من هم خبر درگذشت استانکو را شنیدم و واقعاً از این 

موضوع ناراحت شدم.
از بزرگ ترین مربیان  از نظر من استانکو یکی  وی ادامه داد: 
تاریخ فوتبال کرواسی بود و درگذشت او اتفاق تلخی برای فوتبال 
کرواسی به حساب می آید. فوتبال کرواسی به استانکو مدیون 

است و خاطرات خوبی را برای فوتبال کشورمان رقم زده است.

عباس انصاری فرد:

 بستر خصوصی شدن استقلال و پرسپولیس فراهم نیست
رضا ترابیان:

 استانکو برای پرسپولیس زحمات زیادی کشید
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توصیه های تغذیه ای مؤثر بر شایع ترین بیماری های کلیه

رژیم های کلیوی فردی هستند!

دکتر حسین ایمانی 

معمولًا رایج ترین بیماری های کلیوی شامل نارسایی کلیه، سنگ کلیه، از کار افتادن 
باید یک  کلیه و به دنبال آن، دیالیز و پیوند کلیه است. در تمام این موارد، همواره 
متخصص تغذیه کنار بیمار باشد تا رژیم غذایی فردی و مناسبی برای او تجویز کند زیرا 
پیروی از رژیم های انحصاری برای هر بیمار کلیوی، می تواند کمک بزرگی به پیشگیری از 

پیشرفت بیماری او یا سرعت بخشیدن به روند درمانش باشد.
نارسایی کلیه، جزو یکی از بیماری های رایج کلیوی است که می تواند در اثر عواملی 
مانند دیابت، فشارخون بالا، بیماری های التهابی کلیه و ... به مرور زمان ایجاد شود. 
زمانی که فردی دچار نارسایی کلیوی می شود، عملکرد طبیعی کلیه های او به تدریج 
مختل می شود و از حالت طبیعی به حالت تخریب شده در می آید. در این صورت، 
کلیه ها نمی توانند مانند قبل به تصفیه املاح یا حتی مواد دفعی مختلف مانند اوره و 
کراتینین بپردازند. این تصفیه نامناسب به مرور زمان با افزایش سطح املاح و مواد دفعی 

در خون یا ایجاد سمیت توسط آن ها همراه خواهد شد.
بهترین رژیم کنترلی برای نارسایی کلیه

نکته مهمی که باید در رژیم غذایی بیماران مبتلا به نارسایی کلیه در نظر گرفته شود، 
کنترل میزان دریافت پروتئین مصرفی آن هاست. زمانی که محصولات غذایی حاوی 
پروتئین مصرف می شوند، میزان ترکیباتی مانند اوره کراتینین که از متابولیسم و دفع 
آن ها در بدن تولید می شوند، افزایش پیدا می کند. یک بدن سالم می تواند این ترکیبات 
را از طریق ادرار دفع کند اما فردی با کلیه نارسا، امکان دفع کامل این مواد را ندارد و در 
نتیجه می تواند به دلیل مصرف پروتئین بی حساب، دچار افزایش سطح اوره و کراتینین 

در بدن شود.
حالا سؤال این است که آیا باید پروتئین را به طور کامل از رژیم غذایی این بیماران کنار 
گذاشت؟ پاسخ مفنی است! بدن تمام افراد به مقداری پروتئین برای عملکرد طبیعی 
ارگان های خود نیاز دارد و جنس بسیاری از آنزیم ها و هورمون های بدن هم از پروتئین 
است بنابراین باید میزان دریافت پروتئین های حیوانی و گیاهی در رژیم مبتلایان به 
نارسایی کلیه در حدی باشد که نه بدن آن ها با کمبود و تحلیل عضلانی مواجه شود و 
نه افزایش اوره و کراتینین برای آن ها پیش بیاید. از طرف دیگر، اگر دیابت باعث نارسایی 
کلیه شده باشد، باید میزان کربوهیدرات های مصرفی و املاحی مانند سدیم، پتاسیم 
و فسفر هم به شدت در برنامه غذایی بیمار کنترل شود. این بیماران همواره باید توجه 
داشته باشند که نیاز به دریافت انواع پروتئین حیوانی و گیاهی یا املاح و کربوهیدرات ها 
از فردی به فرد دیگر متغیر است و وزن بیمار با شدت پیشرفت بیماری می تواند در تعیین 
مقدار پروتئین یا املاح مصرفی آن ها تأثیرگذار باشد. میزان پروتئین و املاح مصرفی در 
مبتلایان به نارسایی کلیه، باید به صورت فردی و بر اساس فرمول های خاص برای هر 

بیمار مشخص شود.
بهترین رژیم کنترلی برای سنگ کلیه

در مورد سنگ کلیه فرد با نارسایی کلیه مواجه نیست، بلکه کلیه ای دارد که مدام 
سنگ تولید می کند. هدف در درمان سنگ کلیه، محلول کردن تدریجی سنگ هاست 
تا بتوانند از طریق ادرار دفع شوند؛ از این رو انتخاب نوع درمان و رژیم غذایی، به شدت 
به جنس سنگ بستگی دارد. معمولًا بیشتر از 90 درصد سنگ های کلیوی از جنس 
اگزالات کلسیم هستند و متأسفانه بیماران گمان می کنند باید برای رفع این سنگ ها، 
منابع غذایی حاوی کلسیم مانند شیر و لبنیات را از برنامه غذایی خود کنار بگذارند. این 
در حالی است که یک بیمار مبتلا به سنگ اگزالات کلسیم هم باید روزانه 1000 تا 1200 
میلی گرم کلسیم دریافت کند و منابع غذایی غنی از اگزالات مانند مغزها و سبوس ها را 

کنار بگذارد.
به طور کلی پس از تشخیص نوع سنگ کلیه، متخصص تغذیه به کمک فرد می آید تا 
با اسیدی یا قلیایی کردن pH ادرار او با استفاده از رژیم های غذایی مختلف، باعث دفع 
سنگ شود. نکته مهم درباره سنگ کلیه مانند نارسایی کلیه این است که درمان های 
غذایی سنگ ها هم از فردی به فرد دیگر متغیر است و رژیم های کلی اینترنتی نه تنها 

باعث بهبود بیماری نمی شوند، بلکه ممکن است مشکل جدیدی ایجاد کنند.
بهترین رژیم کنترلی برای پیوند کلیه

زمانی که نارسایی کلیه به مرحله 5 خود برسد، عملکرد کلیه های فرد به طور کامل 
مختل می شود و نیاز به دیالیز یا پیوند کلیه به وجود می آید. معمولًا بیمارانی که پیوند 
کلیه انجام می دهند مجبور به مصرف داروهای کورتونی برای سرکوب سیستم ایمنی 
بدن خود می شوند تا بدن عضو پیوندی جدید را پس نزند. از این رو، احتمال افزایش وزن 
و ابتلا به دیابت ناشی از آن در این افراد بالا می رود. به همین دلیل هم اولین اقدام برای 

چنین بیمارانی، کنترل وزن آن هاست.
مورد بعدی این است که در فاز اول پس از پیوند که معمولًا حدود 6 هفته طول می کشد، 
باید میزان پروتئین مصرفی این بیماران افزایش پیدا کند تا ریکاوری یا بهبود عمومی 
ناشی از جراحی برای فرد ایجاد شود. بعد از این 6 هفته که بیمار وارد فاز دوم می شود، 
میزان دریافت پروتئین باید به حالت عادی برگردد و توجه ویژه ای به فشارخون بیمار شود. 
کنترل سدیم و پتاسیم برای متعادل نگه داشتن فشارخون بیمار در این مرحله اهمیت 
خاصی دارد و کنار این ها، میزان وزن و قند بیمار هم باید مدام مورد بررسی و کنترل 
قرار بگیرد. از آنجایی که مصرف کورتون ها می تواند احتمال ابتلا به پوکی استخوان را 
هم برای چنین بیمارانی فراهم کند، دریافت روزانه 1000 تا 1200 میلی گرم کلسیم یا 
معادل 2 تا 3 واحد لبنیات برای آن ها ضروری است. این در حالی است که همین لبنیات 
به دلیل بالا بردن میزان فسفر خون باید در بیماران مبتلا به نارسایی کلیه با محدودیت 
و احتیاط بسیار زیادی مصرف شود. باز هم تأکید می شود برنامه غذایی یک بیمار پیوند 
کلیه، کاملًا انحصاری است و نمی توان آن را برای همه بیماران به ظاهر مشابه تجویز کرد.

بهترین رژیم کنترلی برای دیالیز
شرایط بیمار دیالیزی مانند بیمار مبتلا به نارسایی کلیه نیست و دستگاه دیالیز به 
کمک تصفیه خون او می آید. معمولًا کنترل املاحی مانند سدیم، پتاسیم و فسفر در این 
بیماران اهمیت زیادی دارد. هر چند احتمال افزایش پتاسیم در این بیماران کم است، 
گاهی آن ها با افزایش سدیم و فسفر مواجه می شوند. از طرف دیگر به دلیل تصفیه خون 
با دستگاه های دیالیز، امکان دفع پروتئین بیشتر از بدن این بیماران هم وجود دارد 
بنابراین ممکن است تجویز به مصرف پروتئین بیشتر برای آن ها مطرح باشد. با این حال، 
میزان پروتئین، سدیم، پتاسیم و فسفر دریافتی برای این بیماران، کاملًا به شرایط فردی 

آن ها بستگی دارد و نمی توان توصیه واحدی برای تمام آن ها داشت.
رژیم کودکان بیمار با بزرگسالان تفاوتی ندارد!

انواع  به  برای کودکان مبتلا  ویژه ای  باید شرایط  آیا  افراد مدام می پرسند  از  خیلی 
بیماری های کلیوی در نظر گرفت؟ یا آیا رژیم غذایی این گروه سنی از بیماران کلیوی، 
تمام  یعنی  است؛  منفی  پاسخ  باشد؟  داشته  بزرگسالان  با  محسوسی  تفاوت  باید 
توصیه هایی که تا اینجا برای بزرگسالان مطرح بود، برای کودکانی با بیماری های کلیوی 
هم صدق می کند، تنها با این تفاوت که فرمول محاسبه ریزمغذی ها و درشت مغذی ها 
برای این گروه سنی کاملًا متفاوت است و متخصص تغذیه باید برای هر کودک بیمار به 

صورت مجزا، محاسبه میزان دقیق دریافت املاح یا پروتئین ها را داشته باشد. 
فراموش نکنید پیروی از رژیم های عمومی اینترنتی یا گیاه درمانی های خودسرانه 

می تواند به شدت، سلامت بیمار را به خطر بیندازد.
متخصص تغذیه و عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران

مطالعات نشان می دهند عادات سبک زندگی مانند ورزش 
و تغذیه سالم می تواند پیری مغز را به تأخیر بیندازد. از سویی 
دیگر، عادات ناسالم مانند سیگار و الکل و مواد مخدر به مغز 
آسیب می زنند. شواهدی نیز وجود دارد که نشان می دهد رژیم 
غذایی پُر از قند و کربوهیدرات های تصفیه شده برای سلامت 

مغز مضرند.
و سرحال است.  زندگی سالم  منزله ی یک  به  مغز  سلامت 
خوشبختانه ما می توانیم سرعت پروسه ی پیری مغز را تحت 
کنترل بگیریم. سبک زندگی ما ارتباط تنگاتنگی با سلامت 
مغزمان دارد. مطالعات نشان می دهند عادات سبک زندگی 
مانند ورزش و تغذیه سالم می تواند پیری مغز را به تأخیر بیندازد. 
از سویی دیگر، عادات ناسالم مانند سیگار و الکل و مواد مخدر به 
مغز آسیب می زنند. شواهدی نیز وجود دارد که نشان می دهد 
برای  شده  تصفیه  کربوهیدرات های  و  قند  از  پُر  غذایی  رژیم 
سلامت مغز مضرند. ما می دانیم که بیماران دیابت نوع دوم 
بیشتر در معرض زوال عقل هستند زیرا گردش گلوکز زیاد در 
جریان خون به رگ ها آسیب می زند که شامل رگ های مغز نیز 

می شود.
از  بیشتر  شما  غذایی  رژیم  عمومی  وضعیت  کلی،  طور  به 
خوردن ِ غذایی خاص اهمیت دارد. اما مطالعه ای جدید نشان 
داده سه گروه از مواد غذایی می توانند عملکرد مغز را بهبود داده 

و به سلامت آن کمک کنند.
*میوه جات و سبزیجات

به دلایل بسیار زیادی باید میوه و سبزی بخورید. میوه ها و 
سبزی ها سرشار از فیتونوترینت هایی با خاصیت ضدالتهابی اند 
و برای همین عجیب نیست که باعث کاهش خطر بیماری های 
خاصی به ویژه بیماری های قلبی شوند؛ اما خوردن میوه و سبزی 
از جهت ادراکی نیز به نفعتان است. منطقی است بگوییم چیزی 

که برای قلبتان مفید است برای مغزتان نیز خوب است.
مطالعه ای جدید به این مسئله پرداخته است. محققان ارتباط 
نفر  در 27842  را  مردان  در  مغز  سالخوردگی  و  تغذیه  میان 
به مدت 20 سال مورد بررسی قرار دادند.این افراد در شروع 
پایان  در  اما  بودند  خود  عمر  پنجاه  دهه ی  اوایل  در  مطالعه 
مطالعه در اوایل دهه هفتاد زندگی شان قرار داشتند. آن ها هر 4 

سال پرسشنامه هایی در مورد عادات غذایی خود پُر می کردند. 
محققان این افراد را بر اساس تعداد وعده های میوه و سبزی که 
در روز مصرف می کردند به گروه هایی تقسیم کردند. مردهایی 
که بیشترین میزان سبزی را مصرف می کردند آن هایی بودند 
که روزی شش وعده )واحد( سبزی می خوردند و گروهی که 
کمترین میزان سبزی را مصرف می کردند آن هایی بودند که 
روزی دو وعده سبزی می خوردند. در مورد میوه نیز بیشترین 
میزان مصرف حدود سه واحد در روز بود و کمترین میزان مصرف 
تنها نیم وعده در روز.پژوهشگران دریافتند مردانی که بیشتر از 

همه سبزی می خوردند 34 درصد کمتر در معرض ابتلا به نقص 
عملکرد ادراک و شناخت بودند. ارتباط میان خوردن میوه و 
عملکرد بهتر ادراک و شناخت چندان قوی نبود اما این مطالعه 
نشان داد بین نوشیدن آب پرتقال و حفظ سلامت مغز ارتباط 
وجود دارد. مردانی که روزانه آب پرتقال می نوشیدند، 47 درصد 
کمتر مستعد افت عملکرد ادراکی بوده اند.این یافته ها جالب 
توجه اند اما ما باید رژیم غذایی را به عنوان یک کُل در نظر بگیریم 
تا بتوانیم تأثیر غذا بر عملکرد مغز را بررسی کنیم. قوی ترین 
شواهد مبنی بر اینکه یک رژیم غذایی خاص می تواند پیری مغز 

را به تأخیر بیندازد از تحقیقی در مورد رژیم غذایی مدیترانه ای 
برگرفته شده که بر پایه ی غذاهای طبیعی به ویژه غذاهای گیاهی 
و ماهی است. مشخص نیست آیا تمرکز این رژیم غذایی بر میوه و 
سبزی و مغزها و روغن زیتون و غلات کامل و ماهی است که آن 
را برای سلامت مغز مفید کرده یا مصرف نکردن غذاهای فرآوری 

شده و قند و گوشت قرمز.
همچنین الگوبرداری از عادات غذایی مردم سواحل مدیترانه 
راهی خوب برای کاهش ریسک بیماری های قلبی و عروقی نیز 
هست. چنین رژیم غذایی دست کم از ریسک فرسایش عروق که 
ناشی از تجمع پلاک در عروق منتهی به مغز است می کاهد. این 

نیز علت شایع دیگری از افت عملکرد ادراکی مغز است.
*فراتر از غذا

خوردن میوه و سبزی در کنار سایر غذاهای سرشار از امگا 
3 مانند بذر کتان، دانه چیا، گردو و ماهی های چرب می تواند 
کمک بزرگی به حفظ سلامت مغز بکند اما این فقط بخشی از 
ماجراست. ورزش، تحرک ذهنی و تسکین استرس نیز در حفظ 

عملکرد ادراکی مغز و کاهش ریسک زوال عقل نقش دارند.
مغزتان را فعال نگه دارید. ورزش دادن مغز و مهارت های ادراکی 
به مغزتان کمک می کنند ارتباطات جدیدی بسازد و عملکردش 
را  استرس  کنترل  اهمیت  دارد.  نگه  بالاتری  ظرفیت  در  را 
دست کم نگیرید. مطالعه ای نشان داده عوامل استرس برانگیز 
روزانه و از همه مهم تر، چگونه واکنش نشان دادن به آن ها در 
زندگی روزمره، بر سالخوردگی مغز و عملکرد آن اثر دارند. این 
مطالعه دریافته افرادی که به شیوه ای منفی به استرس پاسخ 
می دهند بیشتر مستعد افت عملکرد ادراکی هستند. به همین 
دلیل همه ی ما به راه هایی جهت غلبه بر استرس نیاز داریم. 
در میان همه ی این راه ها، مدیتیشن تکنیکی است که علم، 

اثربخشی آن را بارها و بارها ثابت کرده است.
و اما خواب! آیا خوب و کافی می خوابید؟ هم کم خوابی و 
هم زیاد خوابیدن باعث افزایش ریسک زوال عقل می شوند. 
وقتی که در خواب هستید مغز شما پروتئین های آسیب دیده 
و به دردنخور را از طریق کانال هایی به نام g-lymphatics دفع 
می کند. خواب به مغزتان کمک می کند خودش را سم زدایی کند 

پس آن را دست کم نگیرید.

غذاهای خوب برای سلامت مغز

بااینموادغذاییمغزتاندیرترپیرمیشود

یکی از توصیه های والدین به کودکان مصرف شیر فراوان است زیرا بر این باورند که شیر 
برای رشد کودکان ضروری است.

مطالعات بحث برانگیز بسیاری درباره لبنیات وجود دارند، و این که به نتایج کدام یک باور 
داشته باشیم، دشوار است. با این وجود، باورهایی اشتباه درباره شیر گاو وجود دارند که نباید 
توجهی به آنها داشته باشید. افراد بسیاری شیر را یکی از ارکان اصلی رژیم غذایی خود برای 
حفظ سلامت مطلوب در نظر می گیرند. اما این شرایط می تواند بیشتر بر اساس باورهایی 

که از پشتیبانی علمی قوی برخوردار نیستند، شکل گرفته باشد.
کودکان برای رشد به شیر گاو نیاز دارند

یکی از توصیه های والدین به کودکان مصرف شیر فراوان است زیرا بر این باورند که شیر 
برای رشد کودکان ضروری است. با این وجود، برخی پژوهش ها نشان داده اند، کودکانی که 
شیر گاو نمی نوشند نیز می توانند به اندازه آنهایی که این کار را انجام می دهند، سالم باشند. 
در حقیقت، برخی مطالعات نشان داده اند، کودکانی که شیر گاو می نوشند در معرض خطر 

بیشتری برای ابتلا به آسم، کولیک، و عفونت های گوش قرار دارند.
شیر گاو استخوان ها را قوی می سازد

این باوری رایج بین مردم است که از محتوای کلسیم موجود در شیر سرچشمه می گیرد. با 
این وجود، پیوندی قوی بین شیر گاو و سلامت استخوان وجود ندارد. در حقیقت، کلسیم 

به آن اندازه که باور داریم، عنصری کلیدی برای سلامت استخوان ها نیست. یک مطالعه که 
توسط دانشگاه هاروارد طی یک بازه زمانی 20 ساله و با حضور 72 هزار زن انجام شد، نشان 
داد که نوشیدن شیر کمک خاصی به پیشگیری از پوکی یا شکستگی استخوان نمی کند. 
مطالعه ای دیگر با حضور دختران نوجوان نیز نشان داد، آنهایی که بیشتر کلسیم مورد نیاز 
خود را از محصولات لبنی دریافت می کردند، نسبت به آنهایی که لبنیات کمتری مصرف 
می کردند، در معرض خطر بیشتری برای شکستگی های استرسی استخوان قرار داشتند.

برای پرهیز از کمبود کلسیم به شیر نیاز دارید
دوستداران شیر شگفت زده خواهند شد اگر بدانند که شیر بهترین منبع برای کلسیم 
محسوب نمی شود. مواد غذایی گیاهی مانند دانه ها و مغزهای خوراکی، سبزی های 

برگدار، و لوبیاها نیز می توانند کلسیم مورد نیاز بدن شما را نیز تامین کنند.
شیر کم چرب از چاقی در کودکان پیشگیری می کند

اگرچه برخی دستورالعمل های غذایی مصرف شیر کم چرب را به عنوان روشی برای 
مبارزه با چاقی توصیه کرده اند، اما نتایج یک مطالعه نشان داد که شیر کم چرب به 
پیشگیری از چاقی در کودکان کمکی نمی کند. شواهد خوبی وجود دارند که نشان می 
دهند مصرف میوه ها و سبزی ها روش بهتری برای مبارزه با چاقی در دوران کودکی است.

شما می توانید هر اندازه که دوست دارید، شیر بنوشید

افرادی که باور دارند شیر برای سلامت مطلوب ضروری است، بر این باورند که مصرف هر 
میزان شیر در طول روز مشکل آفرین نخواهد بود. اما مصرف بیش از حد شیر می تواند آثار 

سلامت جدی به همراه داشته باشد.
در یک مطالعه با حضور 60 هزار زن که در بازه سنی 39 تا 74 سال قرار داشتند و 45 هزار 
مرد که در بازه سنی 45 تا 79 سال قرار داشتند، مشخص شد نوشیدن سه لیوان شیر یا 
بیشتر در روز می تواند خطر مرگ و شکستگی های لگن را افزایش دهد. همچنین، برخی 
مطالعات نشان داده اند که مصرف بیش از حد شیر می تواند خطر ابتلا به سنگ های کلیه 

و سرطان را افزایش دهد.

5باور اشتباه درباره شیر گاو

سرکار خانم دکتر سعیده اشرفی موغاری – فرزند نصرت اله – شاغل 
در بیمارستان شهید مدنی – شهرستان کرج 

نظر به اینکه پرونده شما در هیات بدوی رسیدگی به تخلفات اداری 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی البرز به علت 
غیبت غیرموجه در دست بررسی میباشد و به علت عدم دسترسی 
به آدرس محل سکونت ، بدینوسیله به شما ابلاغ میگردد که ازتاریخ 
نشر آگهی حداکثر به مدت 10 روز فرصت داده خواهد شد تا دفاعیه 
کتبی خود را به همراه مدارک مورد استناد به دفتر هیات واقع در 
کرج – بلوار طالقانی شمالی بالاتر از میدان طالقانی شهرک اداری – 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی البرز – دفتر هیات 

رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان تسلیم نمائید . 
بدیهی است پس از انقضای مهلت تعیین شده عدم مراجعه جهت 
تسلیم دفاعیه و مدارک مربوطه بر طبق ماده 18 آئین نامه قانون 

رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان اقدام خواهد شد . 
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محققان چینی موفق شدند با قراردادن مس در مجاورت گاز آرگون، ماده ای تولید 
کنند که به طلا شباهت دارد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ساوث چاینا مورنینگ پست، گروهی از محققان 
چینی توانسته اند مس ارزان قیمت را به ماده ای جدید تبدیل کنند که تقریبا با طلا 

یکسان است.
طبق تحقیقی که در ژورنال Science Advances انجام شده، این کشف به شدت از 

مصرف فلزات گرانبها در کارخانه ها می کاهد.
پروفسور سان جیان و همکارانش در »موسسه فیزیک شیمیایی دالیان« واقع در 
آکادمی عموم لیائونینگ در چین گاز یک تکه مس را در مجاورت گاز آرگون داغ و حاوی 

بار الکتریکی قرار داده اند.
سپس ذرات یونیزه ای که سریع حرکت می کنند، اتم های مس را پراکنده کردند. اتم 
ها روی سطح دستگاه جمع آوری شده خنک شدند و یک لایه نازک از شن ایجاد کردند.

هر دانه شن قطری چند نانومتری دارد که یک هزارم اندازه یک باکتریوم است.
محققان این ماده را در اتاق واکنش قرار دادند و از آن به عنوان کاتالیزوری برای تبدیل 
زغال به الکل استفاده کردند. این فرایندی پیچیده و سخت است که فقط فلزات گرانبها 
می توانند آن را انجام دهند. به هرحال نتایج این آزمایش نشان داد فلز مس پس از 

فراوری قابلیت های جالبی می یابد.
وزن و ظاهر مس شبیه طلا است و قرن ها دانشمندان سعی داشتند با تبدیل مس به 
طلا ثروتمند شوند. البته ماده جدیدی که جیان تولید کرده را نمی توان برای تولید سکه 
های طلای تقلبی استفاده کرد زیرا تراکم آن مانند مس معمولی است. اما می توان از آن 
برای ارتقای قابل توجه صنایع چینی استفاده کرد. در اقتصادهای نوین فلزات گرانبها 
همچنان  اهمیت زیادی دارند. دستگاه های الکترونیکی به عنوان مثال حاوی مقدار 

زیادی طلا، نقره و پلاتینیوم هستند.

دانشمندان چینی مس را به طلا تبدیل کردند

انباری  یک  در  را  زمین«  روی  »مریخ  آزمایشگاه  ناسا 
ساخته تا دستوراتی که به کاوشگر »اینسایت« در مریخ 

ارسال می شود را روی زمین بررسی کند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از  دیلی میل، همزمان 
با آماده شدن کاوشگر اینسایت برای آغاز فعالیت در مریخ، 
ناسا از یک آزمایشگاه »مریخ روی زمین« رونمایی کرد که 
در  انباری در پاسادنا برای آزمایش این ابزار فضایی ساخته 

شده است.
 Propulsion Laboratory کارمندان ناسا در آزمایشگاه

در پاسادنا ایالت کالیفرنیا مشغول استفاده از یک نمونه از 
کاوشگر به نام ForeSight هستند تا هر دستوری که به 
سیاره سرخ رنگ ارسال می شود در این آزمایشگاه مورد 

بررسی قرار گیرد. 
»اینسایت«  که  هایی  عکس  به  توجه  با  مهندسان    
به زمین ارسال کرده به دقت مکان فرود این کاوشگر را 
بازسای می کنند. آنها برای این منظور از سنگ های خرد 
شده استفاده می کنند تا خاک مریخ را شبیه سازی کنند.

محققان بستری از سنگ گارنت خرد شده را به قطر 10 

سانتیمتر در مکان آزمایش گسترده کردند تا شبیه سطح 
مریخ در مکان فرود کاوشگر اینسایت شود.

در مرحله بعد محققان ناسا با استفاده از هدست های 
واقعیت مجازی مدل های مختلفی از زمین محل فرود 
کاوشگر در مریخ را به طور دیجیتالی در آزمایشگاه بررسی 

کردند.
جمله  از  بستر  این  جزئیات  از  یک  هر  سازی  شبیه 
سنگریزه ها یا شن ها هرکدام حدود 4 ساعت طول می 

کشید.

ناسا مریخ را روی زمین ساخت

آگهی ابلاغ اجرائیه 
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002521/1

بدینوسیله به آقای غلامحسین پناهی آلانق ، نام پدر : محمدباقر ، تاریخ تولد :1354/12/01 ، شماره ملی: 1717518915 شماره شناسنامه : 2833 بدهکار پرونده کلاسه 
139704030011002521/1 )با شماره بایگانی 9702651 ( که برابر گزارش مامور ابلاغ ، شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند ازدواج شماره 1387/8/14-1449 
دفترخانه ازدواج 33 قم بین شما و خانم فاطمه سردارلو )مبلغ 200/000/000 ریال طبق سند ازدواج که وفق تبصره ماده 1082 قانون مدنی به نرخ روز به مبلغ 822/580/661 ریال 
محاسبه شده است به انضمام تعداد 20 عدد سکه طلای تمام بهار آزادی ( بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی 
اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 19/18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی به شما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه 
محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه ..... چاپ درج و منتشر می گردد ظرف مدت 10 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر این صورت بدون انتشار آگهی دیگری 

عملیات اجرایی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )17104( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

---------------------------------------
پرونده کلاسه 9609982640200087 شعبه 2 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان شهریار تصمیم نهایی شماره 

خواهان:شهرداری شهریار با نمایندگی آقای فرزاد ارزقی فرزند محمد جعفر به نشانی تهران شهریار خ ولیعصر روبروی بیمارستان امام سجاد شهرداری شهریار
خوانده:آقای محمد احمدپور فرزند محمود به نشانی مجهول المکان

خواسته ها:
1- مطالبه خسارت 2 – مطالبه وجه چک

رای دادگاه
درخصوص دادخواست شهرداری شهریار )مسعود رهنما(بطرفیت محمد احمدپور فرزند محمود بخواسته مطالبه مبلغ پنجاه میلیون ریال یک فقره چک بشماره 186313 مورخ 
1384/12/25 عهده بانک تجارت با احتساب هزینه دادرسی و خسارت تاخیر تادیه با توجه به محتویات پرونده و رونوشت مصدق چک و گواهینامه عدم پرداخت بانک محال علیه نظر به 
اینکه بقاء اصول مستندات در ید مدعی دلالت بر بقاء دین و اشتغال ذمه خوانده و استحقاق خواهان در مطالبه وجه آن دارد و خوانده علیرغم ابلاغ قانونی اخطاریه )آگهی( در جلسه دادرسی 
حاضر نشده ونسبت به دعوای وطروحه و میزان خواسته انکار و دفاعی بعمل نیاورده و دلیلی بر پرداخت دین و برائت ذمه خویش ارائه نکرده لذا دادگاه با استصحاب بقای دین ادعای خواهان 
را ثابت تشخیص داده و مستندا به ماده 198 قانون آیین دادرسی مدنی و مواد 320-313 قانون تجارت حکم به محکومیت خوانده به پرداخت مبلغ پنجاه میلیون ریال بابت اصل خواسته و 
مستندا به مواد 5015 و 519 قانون آیین دادرسی مدنی به پرداخت مبلغ 1300000 ریال بابت هزینه دادرسی )الصاق تمبر و تصدیق مصدقات( و مستندا به تبصره الحاقی به ماده 2 قانون 
صدور چک و ماده واحده استفسار به تبصره مذکور مصوب 1377 مجمع تشخیص مصلحت نظام به پرداخت خسارت تاخیر تادیه از زمان سررسید چک )25/12/84(تا زمان وصول بر 
مبنای نرخ تورم اعلامی از سوی بانک مرکزی در حق خواهان صادر و اعلام میدارد اجرای احکام مکلف است خسارت تاخیر تادیه را محاسبه و از خوانده دریافت و به خواهان پرداخت نماید و 
هزینه دادرسی را نیز اخذ کند رای صادره غیابی و ظرف 20 روز از تاریخ ابلاغ قابل واخواهی در این دادگاه و پس از انقضای واخواهی ظرف 20 روز قابل تجدید نظر خواهی در محاکم محترم 

تجدیدنظر مرکز استان تهران میباشد.م الف 3967
قاضی دادگاه حقوقی شعبه 2 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان شهریار محمد مختاری اردوان

اسکلت خارجی پا ساخته شد
محققان کشور موفق به طراحی اسکلت خارجی غیرفعال برای کاهش مصرف انرژی و 

تأخیر خستگی در عضلات مفصل ران در هنگام دویدن فرد شدند.
رضوان نصیری دانشجوی دکتری دانشگاه تهران و مجری طرح »اسکلت خارجی 
غیرفعال برای کاهش مصرف انرژی و تأخیر خستگی در عضلات مفصل ران در هنگام 
دویدن« در گفتگو با خبرنگار مهر گفت: این نوآوری یک اسکلت خارجی غیرفعال است 
که برای کاهش مصرف انرژی و به تأخیر انداختن خستگی در هنگام دویدن طراحی 

شده است.
وی با بیان اینکه این برای اولین بار است که اسکلتی با استفاده از فنر و بدون هیچ 
موتوری طراحی می شود، خاطر نشان کرد: این اسکلت، انرژی را بین دو پا منتقل و 
بخشی از هدررفت انرژی را به هنگام دویدن در فنر ذخیره می کند و این کار باعث می 

شود فرد در طولانی مدت دچار خستگی کمتر شود.
نصیری عنوان کرد: با استفاده از این اختراع، افراد می توانند یک مسیر طولانی را 

با خستگی کمتری بدوند یا با صرف انرژی مشخصی، با سرعت بیشتری گام بردارند.
این پژوهشگر با بیان اینکه اسکلت طراحی شده در مقایسه با ساختارهای طراحی 
شده با رویکرد مشابه، قابلیت های بسیار بالاتری دارد، گفت: این سیستم دقیقاً بر 

مبنای اطلاعات جمع آوری شده از بدن انسان طراحی شده است.
وی افزود: استفاده از این اسکلت به هنگام دویدن، مصرف انرژی فرد را کاهش 
خواهد داد که این امر به کاهش خستگی عضلات به خصوص در سرعت های بالا 
خواهد انجامید و برای گستره وسیعی از سرعت ها در هنگام دویدن کاربرد دارد؛ این 
در حالی است که سایر اسکلت های خارجی غیرفعال تنها برای دویدن یا راه رفتن و در 

سرعتی خاص کاربرد دارند.
وی عنوان کرد: این ساختار کاملًا غیرفعال است، به این معنا که از هیچ موتور، 
باتری یا سیستم الکترونیکی استفاده نمی کند و تنها به کمک طراحی بسیار ساده و 
هوشمندانه، یک فنر ورقه ای در ساختار خود قادر است در هنگام دویدن، بخشی از 

انرژی یکی از پاها را ذخیره کرده و به پای دیگر منتقل کند.
به گفته نصیری، این وسیله به روش استاندارد مورد تائید مجامع علمی، کاهش 

مصرف انرژی هشت درصدی را در هنگام دویدن به دست آورده است.
وی افزود: این اسکلت خارجی با استفاده از یک فنر ورقه ای، دو مفصل ران را به 
یکدیگر متصل می کند. این فنر ورقه ای با تبادل انرژی بین دو پا، از هدررفت انرژی 

جلوگیری کرده و انرژی در حال اتلاف در یک پا را به پای دیگر تزریق می کند.
نصیری با بیان اینکه برای ساخت این اسکلت از هزینه کمتری نسبت به اسکلت 
های دیگر تولید شده است، بیان کرد: افق دور این تحقیقات طوری است که افرادی که 
مشکل جسمانی دارند از این اسکلت بهره ببرند چون انرژی کمتری مصرف می کند؛ 

در واقع افرادی که مشکل جسمی دارند می توانند بدین واسطه دویدن را تجربه کنند.
 وی با بیان اینکه برخی از ورزشکاران هستند که دچار دردهای عضلانی یا سیاتیکی 
هستند، گفت: این افراد هم می توانند با استفاده از این اسکلت خارجی دویدن را با 

درد کمتری تجربه کنند.
به گزارش مهر، همکاران این پژوهش مجید نیلی احمدآبادی، ارژنگ احمدی و 
آرمین زارع هستند که در دانشگاه تهران به انجام رسیده است. همچنین این طرح در 
بیستمین جشنواره جوان خوارزمی موفق به کسب رتبه سوم گروه نوآوری در گروه برق 

و کامپیوتر شده است.

آپدیت جدید اپل دردسرساز شد
سیستم   جدید  آپدیت 

برای  مشکلاتی  اپل  عامل 
است.  کرده  ایجاد  کاربران 
دارند  گله  کاربران  از  برخی 
اینترنت  آن،  نصب  از  پس 
همراه موبایل قطع می شود.

 12.1.2iOS آپدیت جدید 
به نظر می رسد بیش از آنکه 

مشکلاتی را حل کند، اختلالاتی ایجاد کرده است.
تعدادی از کاربران اپل در توئیتر  از آپدیت جدید شکایت داشتند. آنها ادعا می کنند 
این آپدیت به قطع شدن اینترنت همراه دستگاه منجر می شود.   به گفته کاربران پس 
از آپدیت سیستم عامل، دستگاه های آیفون نمی توانند به اینترنت همراه متصل شوند.
طبق نوشته نشریه فوربس، اپل این آپدیت را برای حل مشکلات مربوط به برقراری 
ارتباط در جدید ترین مدل های آیفون در ترکیه ارائه کرده است. اما به نظر می رسد این 
آپدیت اوضاع را بدتر کرده است. کاربران اپل از سراسر جهان که از مدل های مختلف 

آیفون استفاده می کنند نمی توانند به اینترنت همراه متصل شوند.



سه شنبه -چهارم دیماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64715
اجتماعی

در  اندیشی  چاره  برای  قم  مسئولان  از  شماری 
راستای جبران کمبود مدرسه در میزگردی گردهم 
آمدند و به بررسی نحوه تامین زمین با کاربری آموزشی 

در نقاط مختلف این استان پرداختند.
با دارا بودن حدود یک میلیون و 300  استان قم 
هزار جمعیت ساکن که 256 هزار تن از این جمعیت 
دانش آموز می باشند و همچنین سکونت حدود 35 
هزار دانش آموز اتباع، از سرانه آموزشی پایینی در 

سطح کشور برخوردار است. 
از سوی دیگر توسعه شهر و ایجاد شهرک های جدید 
که  داشته  چشمگیری  رشد  گذشته  سال  درچند 
لزوم تامین فضای آموزشی مورد نیاز را در استان قم 

دوچندان می کند. 
خبرگزاری جمهوری اسلامی با برگزاری میزگردی 
با حضور مدیرکل نوسازی،توسعه و تجهیز مدارس، 
مدیرکل  و  شهرداری  معماری  و  شهرسازی  معاون 
راه و شهرسازی قم به واکاوی شرایط موجود فضای 
آموزشی و همچنین پیش بینی نیاز این استان در 

آینده پرداخته است. 
* سالانه 10 هزار دانش آموز وارد سیستم 

آموزشی قم می شود 
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم 
در این میزگرد  که در خبرگزاری جمهوری اسلامی  
دفتر قم برگزارشدگفت: نرخ رشد جمعیت در استان 
قم حدود 2.3 درصد و 90درصد بیشتر از میانگین 
رشد جمعیت در کشور که 1.24 درصد است، می 

باشد. 
محسن پورگلیان با بیان این که نرخ حضور مهاجران 
به ویژه اتباع افغان نیز در قم نسبت به سطح کشور 
بالاست، اضافه کرد: مجموع دانش آموزان اتباع در 
کشور 450 هزار تَن و حدود سه درصد جمعیت دانش 
آموزی کشور است، در حالی که این عدد در قم 30 
هزار تَن و حدود 13 درصد دانش آموزان قم می باشد. 
وی ادامه داد: در واقع دانش آموزان اتباع در این 
استان ظرفیت حدود 80 مدرسه 12 کلاسه را اشغال 

نموده اند. 
وی افزود: نرخ رشد جمعیت، حضور تعداد زیادی 
از اتباع و همچنین تمرکز جمعیت در قم به دلیل تک 
شهرستان بودن، باعث شده قم به لحاظ سرانه فضای 

آموزشی جایگاه 27 را در کشور داشته باشد. 
پورگلیان بیان کرد: سالانه 10 هزار دانش آموز وارد 
سیستم آموزشی قم می شوند که این تعداد هر سال 
به 30 مدرسه نیاز دارد و هزینه ساخت هر مدرسه 12 

کلاسه 40 میلیارد ریال می باشد. 
به گفته وی، سالانه یک هزار و 200 میلیارد ریال 
اعتبار برای ساخت 30 مدرسه در قم نیاز است که 
استان  از طریق  آن  ریال  میلیارد  فقط حدود 100 
تامین می شود و با وجود حضور خیران و تلاش استان 
در جذب اعتبار، در این بخش همچنان با مشکل 

جدی مواجه هستیم. 
آموزشی در  کاربری  با  زمین  نبود  به  اشاره  با  وی 
مناطق جدید شهری، بیان کرد: در شهرکهای جدید 
قم از جمله پردیسان، قدس و شهید زین الدین با 

مشکل جدی نبود زمین آموزشی روبرو هستیم. 
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس قم یادآور 
شد: مشکل جدی شهرک پردیسان محله 6 و مرکز 
شهرک است و با وجود این که تعدادی زمین با کاربری 
آموزشی در این منطقه موجود می باشد، هنوز تحویل 

این اداره کل نشده است. 
جدید  درمناطق  آموزشی  زمین  گفت:نبود  وی 
شوند  می  ملحق  شهر  به  تدریج  به  که  قم  شهری 
ازجمله روبروی بوستان علوی و محدوده بعد از میدان 
جوان تا بلوار جمهوری )بین بنیاد تا انسجام( با وجود 
صدور پروانه های ساختمانی، وجود ندارد که از دیگر 

مشکلات در این زمینه است. 
وی ادامه داد: شمال بلوار 15 خرداد تا کمربندی 
امام علی)ع(، محدوده شرق بلوار جمهوری، شهرک 
انقلاب  خیابان  حدفاصل  دانش،  بلوار  و  صادقیه 
تا بلوار قائم، حدفاصل محور سوم خرداد و شهرک 
فاطمیه از دیگر مناطقی از شهر قم می باشد که با 
وجود جذب تراکم بالایی از جمعیت، زمینی برای 
پاسخگویی به نیازهای جدید آموزشی موجود نیست. 
پورگلیان بیان کرد: طبق ماده 101 قانون شهرداری 
ها، شهرداری 25 درصد توافقات به عمل آمده را برای 
تامین سرانه فضای عمومی و خدماتی منطقه و 25 
درصد نیزبرای تامین اراضی مورد نیاز شوارع و معابر 
تواند  می  مساله  این  که  کند  می  دریافت  عمومی 
مبنای شکل گیری مدارس و فضاهای خدماتی مورد 

نیاز باشد. 
وی افزود: از کمیسیون ماده پنج استان درخواست 
داریم سهم آموزشی 20 درصد را در این مناطق لحاظ 
کند تا آموزش و پرورش برای ساخت فضای آموزشی 

مورد نیاز مردم منطقه با مشکل مواجه نشود. 
* تامین زمین با کاربری آموزشی در نقاط 

مختلف شهر مساله ای غیرقابل حل نیست 
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم نیز دراین 
میزگرد گفت: طرح تفصیلی و طرح جامعی برای قم 
تدوین شده که بیش از یک هزار ساعت زمان برده و 

این طرح تصویب شده و در حال اجراست. 
برای  جامع  طرح  این  افزود:  جانقربان  غلامرضا 
محدوده خدماتی به مساحت 12 هزار و 900 هکتار 
تعریف شده که از این میزان بیش از 10 هزار هکتار 
درگیر ساخت و ساز شده که سه هزار هکتار در مناطق 

جدید شهری هشت گانه پراکنده است. 
وی اضافه کرد: یکی از کاربری هایی که درطرح 
تفصیلی مورد توجه قرار گرفته، آموزشی بوده و افق 
جمعیتی در این طرح برای سال 1415 تعریف شده 

که یک میلیون و 750 هزار جمعیت می باشد. 
و  توسعه  به  توجه  با  جمعیت  این  داد:  ادامه  وی 
تجدید بنای بافت های فعلی از جمله بافت فرسوده 
به بافت های جدید و همچنین بر اساس پهنه بندی 
هایی از جمله منازل آپارتمانی و ویلایی تعریف شده 

است. 

جانقربان افزود: برای توسعه شهر تا سال 1415 
تغییر کاربری تمام مناطق شهری و اراضی مستعد از 
زراعی به بایر و کاربری های مختلف از جمله آموزشی 

و ورزشی اعمال شده است. 
هزار  و 290  میلیون  یک  امروز  کرد:  تصریح  وی 
جمعیت در استان قم ساکن است و پیش بینی شده 
این جمعیت تا سال 1400 به یک میلیون و 400 هزار 
تَن افزایش یابد که رشد جمعیت و مهاجرت نسبت به 
سال 90 روند نزولی یافته، گرچه که نسبت به متوسط 

کشوری، روند بالاتری دارد. 
وی با بیان این که به دلیل کاهش رشد جمعیت روند 
ساخت و ساز نیز کم شده، گفت: شهرداری در سال 
1392، چهار هزار و 700 پروانه با چهار میلیون و 500 
هزار مترمربع بنا صادر کرد که این میزان در سال 96 
به یک هزار و 580 پروانه با یک میلیون و 500 هزار 

مترمربع بنا یعنی به یک سوم کاهش یافته است. 
جانقربان خاطرنشان کرد: آمار صدور پروانه نشان 
می دهد امروز تفکیک زمین ها نسبت به سال های 
پروانه  صدور  برای  مالکان  و  یافته  کاهش  گذشته 

مراجعه نمی کنند. 
در  مدارسی  دیگر  سوی  از  کرد:  خاطرنشان  وی 
سطح شهر موجود است که نیاز به نوسازی دارد یا در 
مناطقی مثل بافت های فرسوده و میانی شهر قرار 
گرفته که جمعیت آن منطقه کاهش یافته است و این 

مدارس نیازمند تغییر کاربری و بازمهندسی است. 
وی گفت: به عنوان مثال ممکن است در بافتی که 
طرح بازآفرینی اجرایی می شود، به دلیل جمعیت کم 
دانش آموز در آن منطقه، مدارسی موجود باشد که 

آموزش و پرورش به آن ها نیاز نداشته باشد. 
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم افزود: 
می توان این مدارس را برای ایجاد پاتوق های محلی، 
فضای سبز، سرای فرهنگی و خانه ورزش تملک کرد و 
به جای آن زمین هایی در نقاط دیگر شهر که آموزش 

و پرورش نیاز دارد، واگذار نمود. 
وی درادامه به بررسی کمبود زمین آموزشی در نقاط 
مختلف شهر پرداخت و بیان کرد: یک هزار هکتار 
زمین در جاده قدیم قم- اصفهان و شمال کمربندی 
های  کاربری  به  صنعتی  کاربری  از  علی)ع(  امام 
مختلف تبدیل شده از جمله این که 35 درصد از آن به 

کاربری مسکونی تغییر یافته است. 
وی افزود: در این منطقه پروانه بلندمرتبه سازی 14 
و 18 طبقه نیز صادر شده و شاید یکی از نگرانی های 
آموزش و پرورش جمعیتی باشد که در آنجا ساکن می 
شوند، زیرا مدرسه ای در این منطقه وجود ندارد و این 

نگرانی به حق است. 
جانقربان ادامه داد: با وجود این که در شهرک قدس 
ارتفاع بافت های مسکونی قرار است  قم به لحاظ 
حدود 36 هزار تن ساکن شوند، شهرداری زمینی با 

کاربری آموزشی در این منطقه ندارد. 
وی گفت: در شهرک شهید زین الدین قم، خیابان 
های شهید کلهری و سلامت نیز تفکیک هایی انجام 
در  فقط  و  است  موجود  برای مدرسه  زمین  و  شده 
برخی اراضی مالکان هنوز زمین ها را تفکیک نکرده 

اند. 
وی همچنین با بیان این که تفکیک های قدیمی 
که در گذشته توافق شده را نمی توان تغییر داد، به 
آموزش و پرورش پیشنهاد داد نسبت به خرید این 

زمین ها از شهرداری اقدام نماید. 
جانقربان بیان کرد: بیش از 100 قطعه زمین در 
مالکیت  حفظ  با  مترمربع  هزار  حداقل 2  مقیاس 
توسط شهرداری به آموزش و پرورش واگذار شده و 
بسیاری از مدارسی که در 20 سال گذشته ساخته 

شده اراضی شهرداری بوده است. 
وی افزود: شهرداری برای این اراضی پولی دریافت 

نکرده و زمین ها با حفظ مالکیت واگذار شده است. 
یک  اندازه  به  آموزشی  کاربری  کرد:  تاکید  وی 
میلیون و 750 هزار تَن برای استان قم در نظر گرفته 

شده است. 
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم با بیان این 
که تامین زمین با کاربری آموزشی در نقاط مختلف 
شهر موضوعی غیرقابل حل نیست، تصریح کرد: 
پیشنهاد می کنم آموزش و پرورش فاصله را کم کند 
و با شهردار و معاونت مالی شهرداری مسائل را بررسی 

و حل و فصل نماید. 
وی تاکید کرد: 2 مدیر ارشد استان یعنی مدیرکل 
آموزش و پرورش و شهردار باید طی جلسه ای در این 

زمینه صحبت های لازم را داشته باشند. 
* املاک مازادی از آموزش و پرورش برای 

واگذاری در بافت فرسوده وجود ندارد 
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس  استان قم 
در ادامه این میزگرد گفت: تراکم جمعیت و ساختمان 
هایی که در بافت فرسوده وجود دارد، حکایت از این 
ندارد که جمعیت کم شده طوری که املاک مازادی از 

مدارس داشته باشیم و بتوانیم تهاتر کنیم. 
پورگلیان افزود: هرچند که اگر چنین املاکی وجود 
داشته باشد و بتواند مشکلی را از شهر حل کند، باید 
با شهرداری تعامل نمود، ولی در عین حال چند طبقه 
هایی که در این بافت ساخته می شود و جمعیتی که 
قرار است در این واحدها ساکن شود، نشان می دهد 

که شاید نتوانیم املاک مازادی داشته باشیم. 
وی تاکید کرد: حاکمیت شهر باید در مقابل پروانه 
ساختی که به شهروندان داده می شود، مسئول باشد 

و خدمات عمومی منطقه را نیز تامین کند. 
وی ادامه داد: زمانی که چند هزار واحد پروانه صادر 
می شود مردم انتظار دارند خدماتش هم دیده شده 
باشد، شهرداری در این مساله چه اقدامی انجام داده 

است؟ 
پورگلیان همچنین گفت: اگر زمین هایی در مناطق 
مورد توافق قرار گرفته وجود دارد، مشخص شود زمین 
ها به صورت رایگان قابل واگذار کردن به آموزش و 
پرورش هست یا باید این نهاد مبلغی پرداخت نماید؛ 
تکلیف مشخص شود تا آموزش و پرورش بداند که این 

زمین ها چگونه قابل دسترسی است. 

وی در عین حال افزود: آخرین اراضی واگذار شده 
از سوی شهرداری به آموزش و پرورش برای ساخت 

مدرسه مربوط به سال 1383 است. 
* کاربری زمین های آموزشی بدون اجازه 

آموزش و پرورش تغییر نمی کند 
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم در ادامه 
ارشد  مدیریت  کرد: 2  تاکید  دیگر  بار  میزگرد  این 
زمینه  این  در  باید  شهرداری  و  پرورش  و  آموزش 
تصمیم بگیرند و سپس شهردار برای هر اقدامی از 
جمله واگذاری زمین به آموزش و پرورش از شورای 

شهر مجوز بگیرد. 
جانقربان با بیان این که سند زمین های واگذار شده 
با کاربری های مختلف از جمله آموزشی و ورزشی 
به نام شهرداری شده است، افزود: شهرداری مالک 
این زمین هاست و در مورد این که زمین را به آموزش 
و پرورش هدیه کند و یا با پول بفروشد، باید برای هر 

تصمیمی مجوز شورای شهر را دریافت نماید. 
وی اضافه کرد: کاربری زمینی که آموزشی شد به 
هیچ وجه بدون اجازه آموزش و پرورش تغییر داده 
نمی شود و کل کاربری های آموزشی در اختیار این 

نهاد قرار می گیرد. 
*اداره کل راه و شهرسازی در حد بضاعت برای 

ساخت مدرسه کمک می کند 
ادامه  نیز در  استان قم  و شهرسازی   راه  مدیرکل 
میزگرد گفت: به دلیل دولتی بودن اراضی شهرک 
پردیسان فضاهای آموزشی مورد نیاز در این منطقه در 

قالب طرحی پیش بینی شده بود. 
حسن صبوری افزود: درسال های گذشته 6 باب 
مدرسه بر اساس نیازمندی های این شهرک از محل 
اختیار  در  و  شد  احداث  شهرسازی  و  راه  اعتبارات 

آموزش و پرورش قرار گرفت. 
مربوط  اعتبارات  اتمام  دلیل  به  کرد:  اضافه  وی 
مدرسه  ساخت  ادامه  امکان  مهر  مسکن  یارانه  به 
درشهرک پردیسان قم وجود ندارد و حتی تعدادی 
مسجد نیز به همین دلیل نیمه کاره مانده که با کمک 

خیران درحال تامین اعتبار است. 
وی با اشاره به این که 46 قطعه زمین با کاربری 
دارد،  وجود  پردیسان  شهرک  محدوده  در  آموزشی 
بیان کرد: به دلیل این که احتمال این وجود داشت 
کاربری آموزشی این زمین ها تغییر کند و در اختیار 
مجموعه های دیگر قرار گیرد، از طریق سازمان ملی 
این 46 قطعه زمین صرفا  و مسکن کاربری  زمین 
آموزشی ثبت شد تا دیگر امکان تغییر کاربری وجود 

نداشته باشد. 
آموزشی  که  هایی  زمین  کاربری  گفت:  صبوری 
است باید با طرح و اعتبار مصوب از طرف آموزش 
و پرورش ارائه، مبالغ به قیمت تمام شده پرداخت و 

قرارداد واگذاری زمین ها تنظیم شود. 
وی گفت: درمحله هایی که طرح بازآفرینی اجرا می 
شود، تعدادی مدرسه با توجه به نیاز در مناطق حاشیه 
شهر پیش بینی شده و ظرف سال های گذشته به 
مرحله اجرا درآمده که در این راستا تاکنون 2 مدرسه 
ساخته شده و 2 مدرسه دیگر در حال ساخت است. 

وی ابراز امیدواری کرد: در اعتبارات امسال و سال 
بعد طرح بازآفرینی، بتوان مبلغی برای ساخت مدرسه 
اختصاص داد و آموزش و پرورش را در تامین فضای 

آموزشی یاری نمود. 
واحد  ساخت  که  این  وجود  با  افزود:  صبوری 
آموزشی جزو وظایف راه و شهرسازی نیست، ولی تا 
حدی که بضاعت این اداره کل اجازه داده، نسبت به 

این امر کمک نموده ایم. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: در2 
سال گذشته هر توافقی که با شهرداری انجام شده، 
در کمیسیون ماده پنج بررسی شده است و با دقت 

نظر خاصی در فضاهای آموزشی وارد شده ایم. 
به  نیز  پرورش  و  آموزش  نماینده  داد:  ادامه  وی 
صورت دایم در جلسه های این کمیسیون حضور 

دارد. 
مدیرکل راه وشهرسازی قم افزود: به دلیل این که 
شهرک شهید زین الدین قم اراضی راه و شهرسازی 
بوده واحد آموزشی پیش بینی شده است و از سوی 
صورت  به  و  فراخوان  طریق  از  هستیم  مجاز  دیگر 

مدارس غیرانتفاعی زمین ها را واگذار کنیم. 
وی اضافه کرد: البته در این منطقه در چند موردی 
که از آموزش و پرورش استعلام شده این نهاد پاسخ 
طریق  از  و  نداریم  نیاز  آموزشی  زمین  به  که  داده 

مدارس غیرانتفاعی اقدام شود. 
وی ادامه داد: راه و شهرسازی در مناطق دیگر از 
جمله خیابان شهید کلهری تا بلوار پیامبر اعظم)ص(، 
شهرک  فاطمیه،  شهرک  تا  خرداد  سوم  خیابان 
تا  خرداد  بلوار 15  جمهوری،  بلوار  شرق  صادقی، 
کمربندی امام علی)ع( و خیابان انسجام فاقد زمین 
است و فقط از طریق توافقات شهرداری در کمیسیون 

ماده پنج می توانیم به نتیجه برسیم. 
صبوری همچنین با بیان این که رشد جمعیت در قم 
بالا و این شهر مهاجرپذیر است، گفت: درست است 
داریم  فرسوده کاهش جمعیت  و  تاریخی  بافت  در 
و بسیاری از فضاها تبدیل به کارگاه و انبار شده اند، 
اما اقداماتی که از طریق اجرای طرح بازآفرینی در 
حال انجام است باعث می شود جمعیت به محلات 

برگردد. 
وی تاکید کرد: امکان تغییر فضای آموزشی در این 
مناطق وجود ندارد، ضمن این که در این محلات 
باید به فکر این مساله باشیم که سیاست دولت بر 
بازآفرینی است و بازآفرینی نیز یعنی احیای محله که 

باید مدارس نیز بازسازی شود. 
وی به محله 6 شهرک پردیسان قم اشاره و بیان کرد: 
در این محله متاسفانه معارضی پیدا شد و دیواری هم 
کشید و حتی برای فاضلاب نیز مشکل داشتیم و 
اخیرا با دستور مقام قضایی دیوار برداشته شده است. 
صبوری اضافه کرد: در همین محله برای ساخت 
مسجد نیز مشکل داشتیم که برای حل این مساله 
چند قطعه از زمین های با کاربری های مسکونی را 
در کمیسیون ماده پنج تغییر کاربری دادیم و در حال 

حاضر مساجد در حال ساخت است. 
وی تصریح کرد: اگر نبود مدرسه در این محله جدی 
است، محله 6 قم را به عنوان دستور کار در کمیسیون 
ماده پنج قرار دهیم و مدرسه حداقلی را برای اهالی 
معارضان  رفع  مساله  چون  بگیریم،  نظر  در  محله 
زمانبر است.  وی از مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز 
به  این محله  نیاز  به  توجه  با  قم خواست:  مدارس 
زمین حداقلی، مکاتبه ای مجدد با حوزه شهرسازی و 
املاک اداره کل راه و شهرسازی انجام دهد تا زمینی 
مدرسه  ساخت  برای  آموزشی  کاربری  با  حداقلی 
مشخص شود و تغییر کاربری زمین در کمیسیون 

ماده پنج به تصویب برسد. 
 مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس قم در 
پایان خاطرنشان کرد: محله 6 شهرک پردیسان تنها 
برای  آموزشی  کاربری  با  زمین  که  است  ای  محله 
ساخت مدرسه ندارد و با توجه به این که اقشار ضعیف 
ساکن این محله هستند، در خواست داریم حداقل 
زمینی در حدود سه هزار متر برای حل بخشی این 

مشکل تامین شود. 

 رئیس سازمان صنعت استان قم:

100 کارخانه صنعتی قم دارای واحد 
تحقیق و توسعه است

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت  استان قم گفت: 100 کارخانه صنعتی در استان 
دارای واحد تخصصی تحقیق و توسعه برای افزایش سطح کمی و کیفی محصولات تولیدی 

است.
 محمود سیجانی بیان کرد: انجمن تحقیق و توسعه صنعتی در استان توسط سازمان 
صنعت، معدن و تجارت راه اندازی شده است تا راهکارهای پیشرفت کمی و کیفی صنعت 
در قم با توجه به شرایط موجود، تدوین شود. وی افزود: به دنبال توسعه صنعتی قم از طریق 
فعال سازی اقتصاد دانش بنیان هستیم و در این زمینه پژوهش های گسترده ای توسط 
کارشناسان برجسته حوزه صنعت درحال انجام است.  وی ادامه داد: برای رسیدن به 
این هدف، ایجاد مراکز تخصصی تحقیق و توسعه در سطح واحدهای صنعتی استان یک 
ضرورت است و سازمان صنعت، معدن و تجارت قم آن را در اولویت برنامه های خود قرار 
داده است. سیجانی گفت: راهبرد استان برای رسیدن به توسعه صنعتی، استقرار صنایع 
پیشرفته و کم آب بر است و در این زمینه حمایت های لازم از سرمایه گذاران علاقه مند به 
انجام فعالیت اقتصادی انجام می شود. وی افزود: اجرای طرح های تکمیل زنجیره تولید 
در قم از دیگر برنامه های این سازمان برای ایجاد کارآمدی بیشتر در روند فعالیت های 
صنعتی استان است، چرا که در این روش واحدهای تولیدکننده یک محصول مشخص در 
طول هم، نیازهای خود را از طریق یکدیگر برطرف می کنند. وی با اشاره به موفقیت های 
پژوهشی استان در سطح ملی، ادامه داد: در همین رابطه شرکت فنی و مهندسی صنعت 
مبتکر قم توانست، رتبه برتر کشور را در حوزه پژوهش های صنعتی بدست آورد که این مساله 
نشان دهنده اهمیت انجام فعالیت های تحقیقی در میان واحدهای تولیدی استان است. 
قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمود آباد،ثامن 
الائمه )ع( - قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، 
دستجرد، سیرو و طغرود است.  2 هزار و 300 واحد صنعتی کوچک، متوسط و بزرگ در 
قم وجود دارد که بیش از 90 درصد آن مربوط به صنایع کوچک و متوسط است؛ همچنین 

بیش از 53 هزار تن در واحدهای صنعتی استان فعالیت می کنند. 

مدیر آبفا شهرستان مبارکه خبرداد

کاهش 10درصدی مصرف آب مشترکین 
واحد های مسکونی 

مدیر آبفا شهرستان مبارکه گفت: چندسالی ست که شهرستان مبارکه برنامه های 
فرهنگی در راستای مصرف بهینه آب در دستور کار قرار داده است بعنوان مثال در تابستان 
سال جاری که با محدودیت شدید منابع آبی مواجه بودیم ، مردم با مصرف بهینه، ما را 

درتامین آب شرب یاری نمودند.
سیف اله بستاکی افزود: در تابستان سال جاری ادارات و سازمانها در شهرستان مبارکه 
20 درصد و مشترکین در واحدهای مسکونی 10 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل 
نسبت به مدت مشابه سال قبل آب کمتری مصرف کردند . مدیر آبفا بهارستان اعلام کرد: 
در سال گذشته مصرف سرانه آب در بخش خانگی در شهرستان مبارکه 165 لیتر در شبانه 
روز بود در حالیکه این رقم هم اکنون به 154 لیتر در شبانه روز کاهش یافت. بستاکی با بیان 
اینکه تعامل و همکاری با اداره آموزش و پرورش در راستای فرهنگ سازی مصرف بهینه آب 
در بین دانش آموزان به قوت خود باقی است اعلام کرد:آبفا مبارکه نه تنها با اداره آموزش 
و پرورش تعامل دوسویه در زمینه فرهنگ سازی مصرف بهینه آب میان دانش آموزان دارد 
بلکه سعی نموده با برگزاری برنامه هایی متنوع در خصوص مصرف صحیح آب در پارک ها 
همه اقشار مختلف مردم را به مصرف درست آب ترغیب نماید. وی افزود: برگزاری جلسات 
توجیهی برای مشترکین پرمصرف از دیگر اقداماتی است که در کاهش مصرف سرانه آب 
بسیار موثر می باشد که این امر همچنان در دستور کار قرار دارد همچنین از ظرفیت ائمه 
جمعه و جماعات پیرامون ارائه رهنمودهایشان به مردم در خصوص پرهیز از مصرف بی رویه 
آب بهر مند شدیم. مدیر آبفا شهرستان مبارکه عنوان کرد: کشف بیش از 85 فقره پمپ غیر 
مجاز، شناسایی بیش از 100 فقره انشعاب غیر مجاز ،ارسال 21 هزار اخطار به مشترکین 
پرمصرف از دیگر اقداماتی بود که مانع از مصرف بی رویه آب گردید. بستاکی با بیان اینکه 
برگزاری جشنواره نخستین واژه آب ،دانش آموزان مقطع اول ابتدایی را با مصرف صحیح 
آب بیش از پیش آشنا می کند خاطر نشان ساخت:جشنواره نخستین واژه آب با استفاده 
از ظرفیت هنرمندان به خوبی راههای مصرف صحیح آب را به دانش آموزان با زبان طنز 

آموزش می دهد که انتظار می رود اجرای  برنامه هایی از این قبیل تداوم داشته باشد.

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

سن مصرف دخانیات و سیگار به دوره دبیرستان 
رسیده است

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: متأسفانه باید اعتراف کنیم که امروز سن مصرف 
مواد مخدر و به ویژه دخانیات به دوره دبیرستان و سال های ابتدای دانشجویی رسیده است.
به  کلان  سیاست های  و  قوانین  در  متأسفانه  داشت:  اظهار  خواه  ایرانی  ابوالفضل 
دغدغه های متولیان سلامت به درستی عمل و توجه نمی شود. وی با اشاره به مضرات و 
خسارت های جبران ناپذیر استعمال مواد مخدر و دخانیات در سطح کشور و استان افزود: 
سالانه ده ها هزار نفر صرفاً به دلیل مصرف دخانیات دچار مرگ می شوند که تعداد افراد کم 
سن و سال در بین آن ها بسیار زیاد است. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با تأکید بر کاهش 
چشمگیر مصرف دخانیات در جامعه تصریح کرد: متأسفانه باید اعتراف کنیم که امروز سن 
مصرف مواد مخدر و به ویژه دخانیات به دوره دبیرستان و سال های ابتدای دانشجویی رسیده 
است. ایرانی خواه با انتقاد از رویه های موازی برخورد و فرهنگ سازی در مسئله دخانیات 
عنوان کرد: در مسئله دخانیات یکپارچگی عمل وجود نداشته و بسیاری از سیاست ها و 
قوانین موجود برخلاف خواسته ها و منویات متولیان سلامت و دانشگاه علوم پزشکی است. 
وی مصرف سیگار را یکی از چالش های پیش روی جامعه دانست و ابراز کرد: متأسفانه 
مصرف سیگار در بین نوجوانان و جوانان بیش از گذشته استفاده می شود، تبعات اجتماعی 
شدیدی ممکن است از مصرف سیگار در بین جوانان و نوجوانان ایجاد شود. رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی قم گفت: سیگار پل ورود به اعتیاد و گرفتار شدن  در دام استفاده از مواد مخدر 

است، اعتیاد عامل بسیاری از نا به هنجاری های موجود در جامعه است.

رئیس اداره بهداشت و تندرستی اداره کل آموزش و پرورش قم :

طرح دادرس در 110 مدرسه قم اجرا می شود
رئیس اداره بهداشت و تندرستی اداره کل آموزش و پرورش قم از اجرای طرح دادرس در 

110 مدرسه این استان خبر داد.
محمد احمدی با اشاره به برگزاری طرح دادرس در مدارس قم، افزود: این طرح در 110 
مدرسه پایه هشتم متوسطه اجرا می شود. وی با بیان اینکه در هر مدرسه حداقل 2 تیم 14 
نفره تشکیل می شوند، افزود: دانش آموزان در این طرح مهارت های امدادی را با عنوان 
»دادرس« یعنی دانش آموزان آماده در روزهای سخت به صورت کلاس های تئوری و عملی 
آموزش می بینند. رئیس اداره بهداشت و تندرستی آموزش و پرورش استان قم گفت: 
دانش آموزان پس از فراگیری دوره های لازم در المپیاد داخلی شرکت کرده و یک تیم از 
مدرسه وارد مرحله ناحیه ای و شهرستان می شود. وی گفت: در بهمن ماه بازی های المپیاد 
ناحیه ای برگزار می شود و یک تیم دختر و یک تیم پسر به این المپیاد راه می یابند. احمدی 
افزود: در مرحله استانی از تمام نواحی و مناطق استان قم در مسابقه شرکت می کنند و یک 
تیم منتخب پسر و یک تیم منتخب دختر به هشتمین مرحله کشوری طرح دادرس که در 
تابستان اجرا می شود، راه می یابند. وی بیان کرد: هدف از اجرای این طرح آشنایی دانش 

آموزان با مهارت امدادی، پیشگیری از حوادث و آموزش خود مراقبتی است.

معاون بهره برداری شرکت ذوب آهن اصفهان خبرداد

پاییز طلایی ذوب آهن اصفهان با ثبت رکورد 
تولید ماهانه چدن

برداری  بهره  معاونت  حوزه 
همکاری  با  اصفهان  آهن  ذوب 
تولید   ، شرکت  های  بخش  سایر 
225658  تن چدن را طی آذرماه 
)با دو کوره بلند( محقق نمود که 
این میزان ، بهترین تولید ماهیانه 
پس از توقف کوره بلند شماره یک 

در سال 94 به شمار می رود. 
این  اعلام  با  تولائیان  مهندس 
بهره  معاونت  حوزه   : گفت  خبر 

برداری در راستای سیاست های کارخانه و با تکیه بر دانش و تجربه پرسنل سخت کوش 
خود، همواره سعی در تحقق اهداف تولید داشته است. وی افزود : حوزه معاونت بهره 
برداری باتوجه به شرایط سال های اخیر که کوره بلند شماره یك متوقف بوده است و فقط 
کوره بلندهای شماره 2 و 3 در مدار تولید قرار دارند و همچنین باتوجه به محدودیت های 
اخیر تأمین مواد اولیه مورد نیاز، با افزایش سطح بهره وری و راندمان و با تلاش و کوشش 

پرسنل سخت کوش نسبت به افزایش میزان تولید اقدام نموده است.  
 معاون بهره برداری شرکت تصریح کرد : در همین راستا این حوزه بر اساس گزارشات 
ماهیانه عملکرد موفق به تولید 225658  تن چدن طی آذرماه )با دو کوره بلند( گردید که 
این مقدار بهترین تولید ماهیانه پس از توقف کوره بلند شماره یک در سال 94 می باشد.  
شایان ذکر است در ماه گذشته ، تلاشگران ذوب آهن اصفهان موفق شدند با تولید 8965 
تن چدن ، رکورد تولید روزانه چدن با دو کوره بلند را ثبت نمایند و پاییز طلایی را برای شرکت 

رقم بزنند . 

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور: 

دستاوردهای انقلاب باید درخطبه های نماز 
جمعه تبیین شود 

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشورگفت: دستاوردهای نظام جمهوری 
اسلامی باید دربخشی از خطبه های نماز جمعه در سراسر کشور برای مردم تبیین شود. 

نصرت الله لطفی روز دوشنبه در جلسه روسای کارگروه های تخصصی ستاد مرکزی 
چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی درقم افزود: دراین راستا نمایشگاه های مختلفی 
با هدف معرفی دستاوردهای نظام جمهوری اسلامی در تمام استان های کشور و چندین 
نمایشگاه در تهران برگزار خواهد شد.   وی با بیان این که اوج برگزاری برنامه ها در دهه 
فجر است، گفت: هر کدام از 21 کارگروه تخصصی این ستاد، برنامه های مختلفی را در 
نظر گرفته اند که تا پایان دی ماه جاری به صورت رسمی اطلاع رسانی می شود.  وی با 
اشاره به حساسیت خاص مقطع فعلی و تشدید سیاست های خصمانه دشمنان انقلاب 
اسلامی علیه نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، گفت: بزرگداشت چهلمین سالگرد 
شکوهمند انقلاب اسلامی با نگاهی متفاوت از سال های گذشته در ایام الله فجر امسال؛ به 
عنوان یک برنامه یک ساله با مشارکت و عضویت همه ارکان نظام، قوای سه گانه، نهادهای 
فرهنگی و حوزه علمیه؛ همه با هم و منسجم از مهرماه سال گذشته کار شروع شده است.  
لطفی اضافه کرد: این برنامه در قالب 21 کارگروه تخصصی در بخش های مختلفی همچون 
فرهنگی، اجتماعی، مقاومت و بین الملل در سطح ملی با برگزاری جلسه های گوناگونی 
در حال انجام است.  وی با اشاره به برگزاری همایش های مختلف در این زمینه در یک 
سال گذشته گفت: این کار با هدف بیان دستاوردهای انقلاب اسلامی، ارائه کارنامه 40 
ساله نظام مقدس جمهوری اسلامی و پاسخ به شبهات، تبیین و بازخوانی گفتمان انقلاب 
اسلامی و آرمان های امام خمینی صورت گرفته است.  وی از برگزاری همایش سراسری با 
حضور تشکل های مردمی از سراسر کشور در تهران خبر داد و افزود: سه کارگروه اقتصادی، 
اجتماعی و شهرداری  ها در این ستاد برعهده وزارت کشور است و وزیر کشور ورود جدی در 
زمینه بزرگداشت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی داشته است.  لطفی به تقارن ایام 
فاطمیه با ایام الله دهه فجر اشاره کرد و ایام فاطمیه را یکی از دستاوردهای معنوی انقلاب 
اسلامی برشمرد و تاکید کرد: در این زمینه نیز برنامه هایی از جمله اعزام مبلغان در سالگرد 
پیروزی انقلاب اسلامی در نظر گرفته شده است.  وی همچنین با اشاره به ظرفیت فضای 
مجازی بیان کرد: ظرفیت زیادی در این زمینه وجود دارد و امکان معرفی دستاوردهای 
انقلاب اسلامی از طریق فضای مجازی به قشرهای گوناگون جامعه ممکن است.  وی 
گفت: بیش از 80 درصد جمعیت کشور، قبل از پیروزی انقلاب را تجربه نکرده اند؛ دشمن 
از این مساله سوءاستفاده می کند، از این رو باید دستاوردهای نظام اسلامی را برای مردم 
تبیین کنیم تا جلوی تحریف دشمن گرفته شود.  لطفی تصریح کرد: انقلاب اسلامی ایران 
منحصر به جغرافیای خاصی نیست و جلیقه زردها در فرانسه اعلام کرده اند که از انقلاب 
اسلامی ایران الهام گرفته اند.  قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور از قم به 
عنوان خاستگاه انقلاب اسلامی نام برد و گفت: برگزاری جلسه این ستاد به منظور کسب 

رهنمود از مراجع عظام تقلید و استفاده از ظرفیت حوزه علمیه ضرورت داشت. 

آیت الله علیرضا اعرافی: 

تبیین دستاوردهای انقلاب نیازمند مهندسی 
دقیق است 

مدیر حوزه های علمیه کشور با تاکید بر تبیین دستاوردهای انقلاب اسلامی برای نسل 
جوان گفت: تبیین این دستاوردها نیازمند یک مهندسی دقیق است. 

آیت الله علیرضا اعرافی روز دوشنبه در جلسه روسای کارگروه های تخصصی ستاد مرکزی 
چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی، افزود: یک سری از دستاورهای انقلاب اسلامی 

دستاوردهای گفتمانی و تمدنی است و این مساله دارای عمق و اهمیت زیادی است.
وی ادامه داد: انقلاب اسلامی دستاوردهایی در زمینه سخت افزاری همچون آموزش و 
پرورش، زیرساخت ها و فناوری داشته که این دستاوردها در سطح و لایه های مختلف فوق 
العاده است که قابل تبیین برای عموم جامعه می باشد.  وی اضافه کرد: تبیین دستاوردهای 
انقلاب اسلامی را نباید فقط برای امسال در نظر بگیریم و این کار باید استمرار داشته باشد 
و فعالیت کارگروه های این ستاد ادامه یابد.  اعرافی افزود: در کنار پرداختن به دستاوردها 
و نقاط قوت انقلاب اسلامی، باید به نقاط ضعف و کاستی ها هم اشاره کنیم تا دستاوردها 
مقبول تر باشد و در این زمینه نیز راه حل ارائه کنیم.  وی با اشاره به دستاوردهای هنری 
انقلاب اسلامی اظهار کرد: استفاده از ابزار هنر و ادبیات در این زمینه ضروری است؛ یک 
فیلم و یا یک شعر خوب موجی در این زمینه ایجاد می کند و تاثیرگذار است.  وی با اشاره به 
دستاوردهای انقلاب اسلامی در بخش بین الملل گفت: 100 هزار تَن از کشورهای مختلف 
دنیا پس از پیروزی انقلاب اسلامی با علوم اسلامی در ایران آشنا شدند و این دستاوردها 
در بخش بین المللی حائز اهمیت است.  امام جمعه موقت قم خاطرنشان کرد: چهلمین 
سالگرد انقلاب اسلامی، به شکلی، بلوغ و رسایی این انقلاب است و امروز امواج آن در 
جهان و منطقه طنین انداز شده است.  وی با اشاره به این که به رغم همه درخشندگی های 
انقلاب در نسل جدید با پرسش ها و ابهام هایی مواجه هستیم که باید پاسخ آنها داده شود، 
گفت: پس از گذر چند دهه از انقلاب پرسش ایجاد می شود و ابهام به وجود می آید که 
دلایل مختلفی دارد.  اعرافی افزود: بخشی از این مسائل به دلیل فاصله نسلی است و نسل 
کنونی شرایط پیش از پیروزی انقلاب اسلامی را درک نکرده که در آن دوران ملت ایران در 
سخت ترین شرایط تاریخی قرار داشت.  وی با تاکید بر ضرورت بیان دستاوردهای انقلاب 
اسلامی به نسل جدید گفت: تبلیغات دشمن سبب ایجاد ابهاماتی شده است و باید در برابر 
این تبلیغات بایستیم و موانع را از پیش روی نسل جدید برای شناخت دستاوردهای انقلاب 
اسلامی برداریم.  وی با اشاره به تبلیغات گسترده منفی علیه انقلاب اسلامی، ادامه داد: 
کسانی که شرایط قبل از انقلاب را درک کرده اند، از سطح وابستگی و عقب ماندگی مردم در 
آن دوران مطلع هستند. وی اظهار کرد: حوزه علمیه قم مهد پیدایش انقلاب اسلامی بود و 
در دهه های گذشته تحولات بزرگی را پشت سر گذاشت، حوزه علمیه بیشترین تامین نیرو 
را برای انقلاب اسلامی داشته است.  اعرافی تصریح کرد: حوزه علمیه به سمت پایه ریزی 
تخصص ها و رشته های جدید و توسعه مرزهای علوم اسلامی از جمله فقه حرکت کرده و در 
این زمینه کارهای بزرگی صورت گرفته است.  وی با بیان این که حوزه علمیه نقش زیادی در 
بازتاب بین المللی انقلاب اسلامی داشته است، گفت: ده ها مرکز پژوهشی در حوزه علمیه 
وجود دارد و سالانه هزاران مقاله و کتاب در این مراکز در قم و سایر استان ها تولید می شود، 
البته متناسب با شرایط کنونی باید قدم های بزرگی در تولید علم برداشته شود.  مدیر حوزه 
های علمیه کشور تاکید کرد: همه این تحولات در پرتوی انقلاب اسلامی رقم خورده است و 

دستاوردهای حوزه و انقلاب زیاد است که حتما باید ارتقا یابد. 
 

رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور مطرح کرد

استفاده از تمام ظرفیت  استان ها برای 
بزرگداشت سالگرد پیروزی انقلاب اس 

رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور گفت: استانداران باید از تمام ظرفیت های سیاسی، 
اقتصادی، اجتماعی و ورزشی در استان ها برای بزرگداشت سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی 
استفاده کنند. سید رمضان شجاعی کیاسری ظهر دیروز در جلسه روسای کارگروه های 
تخصصی ستاد مرکزی بزرگداشت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی در مرکز 
مدیریت حوزه های علمیه با اشاره به فضاسازی شهری در سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی 
اظهار کرد: فضاسازی شهری در این ایام توسط شهرداری ها در شهرهای مختلف صورت 
خواهد گرفت. وی ادامه داد: استانداران باید از تمام ظرفیت های سیاسی، اقتصادی، 
اجتماعی و ورزشی در استان ها برای بزرگداشت سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی استفاده 
کنند، همچنین با توجه به اینکه استاندار رئیس شورای ورزش همگانی است، می تواند از 
ظرفیت ورزش همگانی برای نشاط اجتماعی در سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی استفاده 
کند. رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور افزود: جلسه ای را در آینده ای نزدیک با حض 
ور استانداران از سراسر کشور با وزیر کشور خواهیم داشت و در آن جلسه باز هم تاکید بر 

برگزاری شایسته مراسم چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی صورت می گیرد.
 *افزایش چشمگیر حافظان قرآن در ایران

مهدی قره شیخلو رئیس سازمان دارالقرآن الکریم در ادامه این جلسه با اشاره به افزایش 
حافظان قرآنی در ایران اظهار کرد: تعداد حافظان قرآن در پیش از پیروزی انقلاب اسلامی 
بسیار کم بود اما اکنون تعداد حافظان تخصصی قرآن در کشور به هزاران نفر می رسد. رئیس 
کارگروه قرآنی ستاد بزرگداشت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی خاطرنشان کرد: 
تحولات گسترده ای را در زمینه حفظ قرآن در طول چهل سال اخیر در ایران شاهد بودیم.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم خبرداد

بهره مندی ۳۵00 دانش آموز از آموزش های 
امدادی 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم از آموزش 3500 دانش اموز در هفتمین مرحله 
اجرای طرح دادرس تا پایان بهمن ماه سال جاری در استان قم خبر داد. دکتر محمد گل 
فشان با اشاره به اهمیت آموزش بویژه در دوران نوجوانی و جوانی اظهار کرد: با اجرای 
طرح دادرس در قم 3500 دانش آموز در سطح استان در حال فراگیری مهارت های 
امدادی و بشردوستانه هستند. وی با تاکید بر اینکه آموزش های امدادی ویژه گروه های 
همسال در مدارس، می تواند موجب ارتقای سطح آمادگی در برابر مخاطرات و حوادث در 
جامعه شود، تصریح کرد: دانش آموزان قمی در 124 مدرسه در قالب تیم های 14 نفره در 
مرحله شهرستانی این طرح، در شهرهای قم، کهک، جعفریه و خلجستان تا پایان بهمن 
ماه سال جاری مراحل آموزشی را فرا میگیرند. مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم 
گفت: مباحث امدادی شامل؛ پناهگیری، ارزیابی و حمل مصدوم، آتل بندی و پانسمان و 
بانداژ، احیای قلبی و ریوی )CPR( و همچنین آشنایی با نهضت صلیب سرخ و هلال احمر 
از سرفصل های ارائه شده در این دوره های آموزشی است.گفتنی است، همزمان با اجرای 
هفتمین مرحله طرح ملی دادرس، نحوه ی ارائه ی آموزش ها در مدارس استان با حضور 
کارشناسان آموزش و پرورش و کانون دانش آموزی هلال احمر مورد ارزیابی قرار می گیرد.

در میزگردی با حضور مسئولان مطرح شد؛

لزوم چاره اندیشی برای کمبود فضای آموزشی قم
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نگاهی بر رفتارهای زننده برخی نمایندگان
 از انظار عمومی تا کمیسیون های تخصصی

در جلوت و خلوت 
برخی نمایندگان چه می گذرد؟

یک روز انتشار سلفی  نمایندگان با مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا خبرساز 
می شود و روز دیگر انتشار فایل صوتی  یکی از نمایندگان از تریبون مجلس که قصد 
دارد عکس "دختر خوشگلا" را ببیند، روزی دیگر اما فیلم نماینده ای که با ادبیاتی 
نامناسب کارمند گمرک را مورد خطاب قرار می دهد، نماینده دیگری هم در پاسخ به 
درخواست کار یکی از همشهریانش نوع دیگری از برخورد نامناسب را از خود بروز می 
دهد، این ماجرا انگار تمامی ندارد به طوریکه نماینده دیگری، شهروندی را عقب مانده 
خطاب می کند و آن یکی هم اعلام می کند "کسانی که رأی نداده اند، حق شکایت 

ندارند و اگر صدایشان در بیاید خودم آنها را خفه خواهم کرد".
این روزها شاهد انتشار ویدئوهایی از نمایندگان مجلس هستیم که اگرچه عنوان 
می شود با هدف تخریب جایگاه مجلس در افکار عمومی است اما با فرض پذیرش 
این گزاره باز هم جای این سوال باقی است که آیا می توان چنین رفتارهایی از سوی 

نمایندگان مجلس را قابل توجیه دانست؟
اگرچه نمایندگان در اظهارنظرهای خود بر این موضوع تاکید دارند که انتشار چنین 
ویدئوهایی هدفمند و به منظور تخریب جایگاه مجلس میان افکار عمومی است اما 
انتشار اخباری از دل کمیسیون های مجلس مبنی بر رفتار نامناسب برخی نمایندگان 
با وزرا خبر از رخداد چنین رفتارهایی البته این بار دور از چشم عموم مردم می دهد، 

موضوعی که دیگر نمی توان آن را با بهانه تخریب جایگاه مجلس توجیه کرد.
اخیرا محمود صادقی نماینده تهران در توییتی از برخورد نامناسب نمایندگان با 
وزیر علوم خبر داده و گفته است: اگرچه  افکار عمومی از رفتار نامناسب یک نماینده 
مجلس با یک کارمند شدیدا آزرده بوده و هیچ توجیهی را نمی پذیرد اما هفته گذشته 
در کمیسیون آموزش نیز بعضی از نمایندگان رفتار به مراتب زننده تری با وزیر علوم 
داشتند که اگر صدای آنان منتشر شود شرمساری بیشتری برای مجلس به بار خواهد 

آورد.
انتشار چنین تصاویر و خبرهایی از دیدارهای آشکار و پنهان نمایندگان این سوال 
را به ذهن متبادر می کند که آیا نباید نماینده مجلسی که برای حل مشکلات ملی 
و منطقه ای موکلان خود وارد خانه ملت شده در شرایط مختلف، رفتاری متناسب با 

جایگاه نمایندگی مجلس که ردای آن را بر تن کرده داشته باشد.
واقعیت آن است که درز اخباری از این دست آن هم از بیرون و درون مجلس درباره 
نمایندگانی که عنوان عصاره فضایل ملت را یدک می کشند نه تنها شان مجلس را 

زیر سوال برده بلکه جایگاه نمایندگی را به پایین ترین سطح خود تنزل خواهد داد.
جایگاه نمایندگی مجلس به عنوان نماد و عصاره فضائل ملت ثبت شده است 
موضوعی که به نظر می رسد چندان قرابتی با رفتار برخی نمایندگان مجلس ندارد؛ 
حال اینکه نمایندگی جایگاهی است حقوقی که شان آن باید از سوی افرادی که 

مسئولیت نمایندگی را عهده دار می شوند حفظ شود.
* آیا مجلس باید محل حل مشکل باشد یا مشکل آفرین؟

در شرایطی که امروز کشور درگیر مشکلاتی است که رفع آن نیازمند همراهی 
و همدلی نمایندگان است اما رفتار برخی نمایندگان فضا را به سمتی پیش برده که 
برخی نمایندگان به جای حل مشکل، مشکل آفرینی می کنند به طوریکه رفتار اخیر 

یکی از نمایندگان در گمرک منجر به تشکیل جلسه غیرعلنی شد. 
آیا اولویت مجلسی که برای اداره هر دقیقه آن مبالغ هنگفتی هزینه می شود باید 
رسیدگی به موضوع رفتار نماینده مجلس آن هم با حضور وزیر اقتصاد باشد؛ آیا اولویت 
های کشور تغییر کرده است، آیا وزیر اقتصاد باید به جای حضور در جلسات اقتصادی 
وقت خود را مصروف حضور در جلسه ای در مجلس کند که محوریت آن برخورد 
لفظی نماینده مجلس با کارمند گمرک است؟ این ها سوالاتی است که افکار عمومی 

در پی پاسخ هایی قانع کننده برای آنها است.
هیات نظارت بر رفتار نمایندگان؛ محل اجرای عدالت یا فضایی تحت تاثیر رفاقت ها

اگرچه در مجلس شورای اسلامی ساختاری به نام هیات نظارت بر رفتار نمایندگان 
با هدف نظارت بر رفتار و عملکرد نمایندگان طراحی شده اما تجربه نشان داده که  
اقدامات این هیات تاکنون خروجی قابل قبولی نداشته به طوریکه افکار عمومی شاهد 
واکنش موثری از سوی این هیات در برخورد با پرونده هایی که به آن ارجاع شده نبوده 
است.عده ای بر این باورند که شاید بتوان اشکال اصلی در عملکرد این هیات را نظارت 
نمایندگان بر نمایندگان دانست، موضوعی که ممکن است تحت تاثیر رفاقت ها وفضای 
همکاری قرار گیرد.آرین منش در گفت و گویی با ایلنا درباره عملکرد هیات نظارت 
می گوید: قطعا عملکرد این هیات هفت نفره نیازمند بررسی و مطالعه بیشتری است تا 
مشخص شود کارکرد هیات نظارت تحت تاثیر رفاقت و فضای همکاری قرار گرفته یا 

اینکه واقعا عدالت را اجرا کرده است.
به نظر می رسد هیات نظارت بر رفتار نمایندگان به عنوان ناظر اصلی بر رفتار و 
عملکرد نمایندگان باید برای رفع چنین شبهاتی واکنش هایی سریع تر، صریح تر، 
قاطع تر و البته قانع کننده تر برای افکار عمومی داشته باشد؛ وظیفه ای که تا امروز 

دیرهنگام و برای مخاطبان کمتر ملموس بوده است.

قاضی زاده: این آخرت روزنامه نگاری ماست!

نگاهی به اخبار ضدونقیض رسانه ها 
درباره آیت الله شاهرودی

شامگاه روز یکشنبه خبری مبنی بر درگذشت رییس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام در شبکه های اجتماعی منتشر شد و در ادامه این موج به برخی رسانه های رسمی 
از جمله تلویزیون هم سرایت کرد. شایعه درگذشت آیت الله شاهرودی که تا همین 
ساعات گذشته در رسانه ها دست به دست می شد و مخاطبان را سردرگم می کرد،  
سرانجام با انتشار گزارش هایی از بیمارستان محل بستری وی و گفت وگو با رییس 

بیمارستان، تکذیب شد. 
برخی رسانه ها که اتفاقا داعیه دار رفتار حرفه ای هستند، با خیال پیشتازی در انتشار 
سریع اخبار، خبر درگذشت آیت الله شاهرودی را اعلام و حتی تا ساعتی بر نگه داشتن 
این خبر مهم روی صفحه نخستشان پافشاری کردند.در ادامه پیگیری برخی رسانه ها 
از وضعیت سلامت و هوشیاری رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام و تکذیب خبر 
درگذشت وی، رسانه هایی که منتشرکننده خبر غلط بودند را مجاب کرد تا با حذف 
 ـاستاد روزنامه نگاری ـ  آن، پس از ساعتی اشتباهشان را بپذیرند.علی اکبر قاضی زاده 
در گفت وگویی با خبرنگار ایسنا درباره  خبرهای نادرستی که بعضا درباره  درگذشت 
چهره های شناخته شده در رسانه ها و شبکه های اجتماعی منتشر می شود، می 
گوید: درست نیست که به راحتی از نبود کسی استقبال کنیم. به نظرم این آخرتِ 
روزنامه نگاری امروز ماست که ما به جای مشاهدات و دریافت های شخصی خودمان، 
به فضاهای غیرموثق و غیرمعمول تکیه کنیم. قاضی زاده تصریح می کند: آنگونه که 
من متوجه شدم خانواده آیت الله شاهرودی اصرار دارند که وسایل کمکی برای تنفس 
ایشان باقی بماند و منتظر عنایت الهی هستند، اما نظر بیمارستان و پزشکان چیز 
دیگری است؛ بنابراین در این باره تضاد و تناقضی هست. آدمی تا زمانی که حیات در 
وجودش است، زنده است و در این مواقع دادن خبر درگذشت سخت است. اگر شما 
در سوئد فرانسه و آمریکا هم بودید و این اتفاق می افتاد همانند آنچه اخیراً برای بوش 
پدر هم رخ داد، تا وقتی که به هر حال آثار حیات هر چند کوچک وجود داشته باشد، 
انتشار خبر درگذشت درست نیست.این روزنامه نگار پیشکسوت با بیان اینکه رسانه های 
رسمی باید اخبار را از منابع رسمی دریافت کنند، یادآور می شود: معمولا این گونه 
خبرها را یا پرستاران، یا اقوام دور و منابعی که خیلی نزدیک نیستند، اعلام می کنند. 
متاسفانه بارها این نکته را مطرح کرده ام؛ ما در روزنامه نگاری رسم بدی پیدا کرده ایم. 
بیشتر از حضور و مشاهده، متکی به اینترنت، فضای مجازی و سایت های دیگر هستیم 
که این خیلی آسیب زننده است. شما خودتان را جای خانواده مورد نظر بگذارید، حس 
خوبی نیست که سوژه چنین خبرهایی باشید. متاسفم که برخی خبرنگاران حوزه 
سیاسی، شورای نگهبان یا مصلحت نظام، هیچ خبرنگاری تحقیقی عینی انجام نداده اند 
تا خبر درست را بگیرند و روی خط خبر بگذارند. یقین دارم کسانی که این خبر را 
منتشر کردند، به ویژه تلویزیون، تسلیم خبرهای حدس و گمانی شدند تا خبرهای 
عینی. ممکن است ایشان در نهایت فوت کنند اما همین چند ساعت بیشتر هم 
برای خانواده و عزیزانش مغتنم است. درست نیست که آدم ها به راحتی از نبود کسی 
استقبال کنند به نظرم این آخرت روزنامه نگاری امروز ماست که ما به جای مشاهدات 

و دریافت های شخصی خودمان، به فضاهای غیرموثق و غیرمعمول روی می آوریم.
این استاد روزنامه نگاری با تاکید بر اینکه رسانه های رسمی و خبرگزاری ها باید 
نسبت به انتشار اتفاقات، مسوولانه تر و عینی تر برخورد کنند، اظهار می کند: عباراتی 
از این دست که »شنیده ایم« و یا »فلان جا گفته است«، رسانه ها را به این قبیل 
اشتباهات می اندازد. متاسفانه انتشار چنین شایعاتی پیش از اینها بارها اتفاق افتاده 
است. درباره مرحوم عزت الله انتظامی چندین بار خبرهایی از این دست منتشر شد و 

یا شایعه درگذشت جمشید مشایخی بارها در شبکه های اجتماعی اعلام شده است.
قاضی زاده در پایان درباره ی سلب اعتماد مخاطبان نسبت به رسانه ها که در نتیجه 
انتشار اخبار نادرست ایجاد می شود، اظهار می کند: متاسفانه با انتشار خبرهای نادرستی 
که رسانه های رسمی به آن دامن زده اند، مخاطبان به راحتی بین ماندن و رفتن یک 
فرد، سردرگم هستند. حوزه خبری برای رسانه ها به همین منظور ایجاد شده است که 

خبرنگار با افراد حوزه خود ارتباط بگیرد و اخبار موثق را منتشر کند.

نکتـه

خبــر

رئیس دستگاه قضا گفت: امروز مردم و مسئولان باید بیش از 
گذشته هوشیار باشند زیرا دشمن به دنبال وارد آوردن ضربه به 

استحکام نظام و ایجاد شکاف میان مردم و مسئولان است.
آیت الله صادق آملی لاریجانی روز دوشنبه در جلسه مسئولان 
عالی قضایی با اشاره به انجام وظیفه نظام در خدمت رسانی به مردم 
در طول چهل سال گذشته و دسترسی بسیاری از روستاها و نقاط 
دورافتاده به خدمات بهداشتی، آب، برق، راه و سایر خدمات اظهار 
داشت: علاوه بر توجه به کاستی ها و عبرت از سوءتدبیرها باید 

مقاومت و پیروزی خود را نیز مورد توجه قرار دهیم.
وی افزود: مهمترین کار غربی ها هدف قرار دادن معیشت و 
اقتصاد ملت ایران است و با توجه به ضرورت توجه جدی به این 
حربه و همچنین عملیات روانی دشمن، مسئولان باید در جهت 
حل مشکلات اقتصادی گام بردارند و مردم نیز باید نسبت به 
عملیات روانی دشمن، هوشیار باشند تا با درایت مسئولان و بصیرت 
مردم بتوانیم توطئه های دشمن علیه نظامی را که بر پایه آزادی و 
ارزشهای اخلاقی و دینی بنا نهاده شده است، خنثی کنیم و با افتخار 

به راه خود ادامه دهیم.

* دستگاه قضا به دنبال رفع موانع سرمایه گذاری است
آملی لاریجانی اظهار داشت: قوه قضاییه حامی جدی سرمایه 
گذاری سالم و مشروع در کشور بوده و همواره در صدد رفع موانع 

سرمایه گذاری است.
وی اظهار داشت: برخی درصدد تبلیغ این معنا هستند که این 
برخوردهای دستگاه قضایی نشان می دهد، سرمایه گذاری در کشور 
ما امن نیست ولی مقابله ما با مفاسد اقتصادی در واقع حمایت از 

سرمایه گذاری سالم و ایجاد فرصت های برابر است. 
آملی لاریجانی با اشاره به برخوردهای قاطع دستگاه قضایی با 
مفسدان اقتصادی، این برخوردها را لازم و عادلانه دانست و گفت: 
مفسدان باید بدانند که اگر بخواهند به حقوق میلیون ها نفر از مردم 
تعدی کنند، حتما مورد مواخذه و برخورد قرار خواهند گرفت و 
جمهوری اسلامی اجازه نخواهد داد عده ای در فضای متلاطم 
اقتصادی برای دستیابی به مطامع خود، حقوق و معیشت مردم 

را هدف قرار دهند.
وی با رد این ادعا که برخورد با مفاسد اقتصادی، سیاسی و 
جناحی است، تاکید کرد: مقابله دستگاه قضایی با مفاسد اقتصادی 

که از گذشته هم وجود داشته، یک امر حاکمیتی است و دستگاه 
قضایی در رسیدگی ها هیچ توجهی به مسائل جناحی و سیاسی 

ندارد بلکه صرفا بر اساس قانون و شرع عمل می کند.

* ملت ایران پس از 40 سال در منطقه می درخشد
رئیس دستگاه قضا با اشاره به در پیش بودن سالروز چهل سالگی 
انقلاب اسلامی، بر ضرورت ارزیابی صحیح عملکرد ارکان مختلف 
نظام تاکید کرد و گفت: دشمنان جمهوری اسلامی و در رأس آنها 
آمریکا، چهار دهه تلاش کردند که این نظام را از پای درآورند، اما 
نتوانستند. پس از تلاطم های اقتصادی اخیر در ایران نیز مشاور 
آقای ترامپ مدعی شد که جمهوری اسلامی، چهل سالگی خود را 
نخواهد دید اما امروز می بینید که ایران، مقتدرتر از هر زمان دیگر 
به پشت گرمی ملت بصیر خود در منطقه می درخشد و تجربه 

مقاومت خود را در معرض دید جهانیان قرار داده است.
وی با بیان اینکه وجود برخی کاستی ها در کشور قابل انکار 

نیست و باید نقش دشمن خارجی و سوءتدبیرهای داخلی را در همه 
این کاستی ها لحاظ کرد، یادآور شد: اگر بخواهیم به دیده انصاف 
به چهل سال گذشته نگاه کنیم، ایران به پیشرفت های فراوانی 

دست یافته است.
آملی لاریجانی افزود: امروز تاثیر جمهوری اسلامی در منطقه، 
غیرقابل انکار است. استقلال جمهوری اسلامی، ارزان به دست 
نیامده است. امروز کسی نمی تواند به ایران بگوید اگر دو هفته مورد 
حمایت ما نباشید، نابود می شوید اما یک کشور مدعی عظمت نظیر 
عربستان، امروز اینگونه از نزدیکترین دوستان خود مورد خطاب قرار 

می گیرد.
وی با اشاره به حمایت های همه جانبه کشورهای استکباری 
از صدام خبیث در طول دوران جنگ ایران و عراق و دفاع مقدس، 
اظهار داشت: عده ای که امروز با فراموش کردن همه دشمنی ها و 
تهدیدها و تحریمهای 40 سال گذشته، پیشرفت های گسترده ایران 
در عرصه های مختلف فناوری و راهبردی را با توسعه ظاهری چند 

خیابان و ساختمان در کشورهای کوچک منطقه مقایسه می کنند، 
کوته بین یا بی انصاف هستند.

* آمریکا از سوریه خارج نمی شود بلکه »فرار« می کند
رئیس قوه قضاییه با اشاره به عقب نشینی آمریکا از سوریه، این 
اقدام را »فرار آمریکا« دانست و گفت: عقب نشینی آمریکا در واقع 
فرار رو به جلو است و امروز با ادعای شکست دادن داعش در حال 
خروج از سوریه هستند در حالیکه همه دنیا می داند پیروزی مردم 
سوریه و شکست داعش صرفا با مقاومت مردم و دولت قانونی سوریه 
و همچنین حمایت های جمهوری اسلامی از محور مقاومت صورت 
گرفته و اگر این مولفه ها وجود نداشت، شکست داعش محقق نمی 
شد.وی با بیان اینکه مقام معظم رهبری نیز این پیروزی را پیش 
بینی کرده بودند، نصرت الهی را وعده ای قطعی در ازای صبر و 
مقاومت دانست و اظهار کرد: آمریکا تحت هر پوششی می تواند از 
سوریه خارج شود اما هم حکام این کشور و هم مردم دنیا به خوبی 

حقیقت را می دانند و تاثیری در اصل ماجرا ندارد.

* جنایت های حکام برخی کشورها مورد تایید هیچ 
پیامبری نیست

رئیس قوه قضاییه ضمن گرامی داشت میلاد حضرت عیسی 
علیه السلام گفت: جای تاسف است که برخی کشورهای مدعی 
پیروی از مسیحیت و به ویژه حکام آنها کاملا برخلاف تعالیم 
حضرت مسیح علیه السلام رفتار می کنند و مرتکب جنایاتی می 
شوند که به هیچ عنوان مورد تایید هیچیک از پیامبران الهی نیست.

وی، رفتار کشوری مانند آمریکا و حمایت آن از جنایاتی نظیر 
کشتار مردم مظلوم یمن را نمونه ای از تناقض در ادعای این کشورها 
نسبت به پیروی از حضرت مسیح )ع( و عمل بر خلاف تعالیم آن 
حضرت برشمرد و افزود: همه پیامبران الهی برای مقابله با همین 
جنایات و رذائل مبعوث شده اند اما می بینیم که امروز کشورهای 
سلطه با هدف براندازی حکومتهای مردمی و سوق دادن جوامع به 

سمت تمایلات خود به انواع جنایات دست می زنند.
بر اساس این گزارش، ادامه بحث و بررسی پیرامون »دستور 
العمل نظارت و پیگیری احیای حقوق عامه« در دستور کار امروز 
مسئولان عالی قضایی قرار داشت و مواد دیگری از آن به تصویب 

رئیس قوه قضاییه رسید.

 معاون پیگیری اجرای قانون اساسی ریاست جمهوری گفت: 
بنابر دلایل بعضا غیرحقوقی و گاها فراحقوقی موضوع همکاری 
مردم در امور برنامه های اجتماعی، اقتصادی، عمرانی، بهداشتی، 
فرهنگی و آموزشی و... که در این اصل متجلی و متبلور شده است 
به صرف دموکراسی نمایندگی و امر انتخاب کنندگی در انتخابات یا 
دموکراسی غیرمستقیم تعبیر شده و تقلیل یافته است این در حالی 
است که غایت این اصل تامین همه جانبه مشارکت مردم در امور 
محلی بوده است و این موضوعی است که حتی در سطح محلی 
و بعد کلان تر در سطح ملی هم در اصل پنجاه و نهم مورد تاکید 

قرار گرفته است.
علی اکبر گرجی در گفت وگو با ایلنا در پاسخ به سوالی در 
خصوص آخرین وضعیت تهیه پیش نویس لایجه پرسمان محلی در 
معاونت حقوقی ریاست جمهوری گفت: پیش از آغاز پاسخ به این 
پرسش شاید بهتر باشد زمینه های علمی، فکری و احیانا درون قانون 

اساسی موضوع همه پرسی  محلی مورد ارزیابی قرار گیرد.
وی ادامه داد: واقعیت این است که امر مردم سالاری یا آنچه 
در جهان معاصر به عنوان دموکراسی شناخته می شود موضوعی 
جهانی است که به سکه رایج دوران جدید بدل شده است. امر 
مردم سالاری موضوعی سابقه دار است و جهاد فکری و جهاد عملی 
به منظور دستیابی به آن در ایران عزیز ما نیز موضوعی دیرینه است. 
در سابقه فکری ایرانیان مقابله با استبداد و مواجهه با انسداد امری 
دیرینه است که به ویژه در طول بیش از یکصد سال اخیر خصوصا 
پس از انقلاب مشروطه آغاز شده و با پیروزی انقلاب اسلامی موجی 

فزاینده پیدا کرده است.
وی با تاکید بر این موضوع که رویکرد حق گرا  و مردم محور 
قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران ناشی از همین زمینه های 
فکری و اجتماعی نضج و شکل یافته است، گفت: قانون اساسی 
جمهوری اسلامی حاکمیت را از آن خداوند متعال می داند که هم او 
انسان را بر سرنوشت اجتماعی خویش حاکم ساخته است. بنابراین 
در سپهر اندیشه قانون گذار اساسی جایگاه مردم موقعیتی والا داشته 
است که اداره کشور را بر مبنای آرای عمومی از راه انتخابات و از 

جمله همه پرسی می داند که ما وارث این قانون اساسی هستیم.
معاون پیگیری اجرای قانون اساسی ریاست جمهوری گفت: 
رویکرد مردم گرای قانون اساسی سبب شده است تا ساخت درونی 
دولت کشور در جمهوری اسلامی ایران بر مبنای الگوی عدم تمرکز 
هم قرار گیرد تا با استفاده از شوراهای محلی نقشی هرچه بهتر برای 
مردم در پیرامون نظام حقوقی جمهوری اسلامی ایران لحاظ شود. 
به همین دلیل است که اصل یکصدم قانون اساسی از وجود و ایجاد 

شوراهای محلی سخن گفته است.

وی افزود: بنا بر دلایل بعضا غیرحقوقی و گاها فراحقوقی موضوع 
همکاری مردم در امور و برنامه های اجتماعی، اقتصادی، عمرانی، 
بهداشتی، فرهنگی و آموزشی و... که در این اصل متجلی و متبلور 
شده است  صرف دموکراسی نمایندگی و امر انتخاب کنندگی در 
انتخابات یا دموکراسی غیرمستقیم تعبیر شده و تقلیل یافته است 
این در حالی است که غایت این اصل تامین همه جانبه مشارکت 
مردم در امور محلی بوده است و این موضوعی است که حتی در 
سطح محلی و بعد کلان تر در سطح ملی هم در اصل پنجاه و نهم 
مورد تاکید قرار گرفته است از این رو اگر امروز باور داشته باشیم که 
ملت ایران جایگاهی رفیع دارد باید به لوازم آن نیز پایبند باشیم و 

رای آنان را صائب بدانیم و از آنان در امور خود نظرخواهی کنیم.
این استاد حقوق دانشگاه شهید بهشتی گفت: ایده اولیه تدوین 
لایحه همه پرسی محلی از همین نکته آغاز شد که به همت 
کارشناسان معاونت ارتباطات و پیگیری اجرای قانون اساسی معاونت 
حقوقی ریاست جمهوری فرایند نیازسنجی مطالعات اولیه و تطبیقی 
و مبانی نظری آن انجام گرفت و پیش نویس اولیه آن هم تدوین شد 
و به حضور معاونت حقوقی ریاست جمهوری ارسال شد تا در دستور 

کار معاونت قرار گیرد.
وی ادامه داد: روش جاری و سیاق عمل معاونت حقوقی در 

این دوره بر این مبناست که هر لایحه یا تصمیم حقوقی بعد از کار 
کارشناسی جدی و برگزاری جلسات پیاپی و فشرده در شورای 
علمی معاونت به دیگر مبادی منتقل شود. پیش نویس لایحه 
همه پرسی محلی هم در همین مرحله قرار دارد و پس از آن با 
صلاحدید ریاست جمهوری و معاونت حقوقی ایشان به هیات وزیران 
تقدیم خواهد شد البته معاونت ارتباطات و پیگیری اجرای قانون 

اساسی معاونت حقوقی مبتکر اولیه این ایده بوده است.
گرجی افزود:  واقعیت این است که واسپاری این امر مردم به 
مردم موضوعی است که قانون اساسی به جد بر آن تاکید داشته 
است اما در بعضی سازوکارهای اجرایی بادهای مخالف همواره 
تضییقاتی را در این راه ایجاد کرده است البته این سخن لزوما به این 
معنا نیست که همه ارکان حکومت با این موضوع مخالف باشند بلکه 
به این معناست که در برخی موارد در خصوص چگونگی انجام این 

امر اختلاف دیدگاه های بعضا جدی وجود دارد.
این استاد حقوق عمومی گفت: اگرچه نباید این نکته مورد تغافل 
واقع شود که شاید برخی با نفس این واسپاری امر مردم به مردم 
به انگیزه های حتی غیرشرافتمندانه مخالف باشند اما کلیت نظام 
سیاسی بر بنیان این نظر قرار گرفته است که در جمهوری اسلامی 
ایران مردم سالاری نقشی محوری دارد. اما آنچه در مورد این لایحه 

همانند دیگر لوایح از این دست دارای اهمیت است، توجیه علمی و 
بیان دلایل تفصیلی مستظهر به بنیادهای عملی ضرورت انجام آن 
است که در قالب سند پشتیبان که دلایل توجیهی لایحه را به شکل 
یک نظر کارشناسی همراه با مطالعه تطبیقی در دیگر کشورهای 
جهان ارائه می کند دیده شده است تا در اختیار نهادهای ذی ربط 

قرار گیرد.
لایحه همه پرسی محلی موضوعی خارج از قانون اساسی نیست

گرجی در خصوص میزان امیدواری به تصویب این لایحه در 
مجلس شورای اسلامی و در نهایت نظر مثبت شورای نگهبان نیز 
گفت:  نکته مهم این است که از زمان طرح اولیه این ایده تاکنون 
در رایزنی هایی که صورت گرفته است همدلی و همراهی بخش های 
گوناگون به عینه دیده شده است در حالی که شاید تصور اولیه 
این بود که ممکن است بخش هایی با آن موافق نباشند اما در 
خلال جلسات نه تنها با نظر مثبت مواجه شدیم بلکه حتی نظرات 
اصلاحی راهگشایی هم ارائه شد که می تواند در پیشبرد مضوع 

لایحه و تصویب آن موثر واقع شود.
وی افزود: بی تردید لایحه همه پرسی محلی موضوعی خارج از 
قانون اساسی نیست و در پیرابند آن در حدود اجازه قانون اساسی 
تدوین یافته است به همین دلیل از منظر علمی توجیه پذیر است. 
اما موضوع تصویب یک لایحه موضوعی صرفا علمی نیست بلکه 
جوانب گوناگون سیاسی و غیرسیاسی هم در آن مدخلیت دارد 
اما امیدواریم که نهادهای ذی ربط همراه با موج دید مثبتی که در 
جامعه در رابطه با رفراندوم محلی به راه افتاده است، همراه شوند تا 
این امر به یادگار حسنه دولت فعلی در سپهر نظام حقوقی جمهوری 

اسلامی ایران تبدیل شود.
وی ادامه داد: در دانش حقوق اساسی یک اصل طلایی وجود 
دارد که هر قدر تصمیم گیری امر عمومی مستقیم تر از سوی خود 
مردم انجام شود و مرکز تصمیم گیری به احاد ملت نزدیک تر باشد 
آن تصمیم دموکراتیک تر و مردم سالارتر است. لایحه کوشیده است 
تا در موضوعاتی که در صلاحیت شوراهای محلی است امکان رجوع 

به آرای عمومی وجود داشته باشد.
گرجی در خصوص ابتکار این لایحه هم گفت: شاید یکی از 
بزرگ ترین ابتکارات این لایحه که خود ابتکار بزرگ تلقی می شود 
این است که در آن درخواست رجوع به همه پرسی از سوی خود 
مردم هم پیش بینی شده است تا در صورتی که مردم منطقه خود 
با ترتیباتی که در این لایحه مشخص شده است، درخواست کنند، 
امکان قانونی برگزاری آن فراهم آید. ضمنا، مهمترین دستاورد 
اجرای پرسمان محلی تقویت همبستگی و انسجام ملی و دفاع از 

تمامیت سیاسی و اداری کشور است.

آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی:

دشمن به دنبال ایجاد شکاف میان مردم و مسئولان است

معاون پیگیری اجرای قانون اساسی ریاست جمهوری:

همکاری مردم در امور کشور تقلیل یافته است

جلسـات مشـترک دولتی هـا و اصلاح طلبـان در چنـد ماه 
گذشـته نویـد همـکاری و همراهـی بیشـتر دولـت و جریـان 
اصلاحات را می داد، اما محقق نشـدن تصمیمات این جلسـات 
موجـب بیـان مطالبـی در رسـانه ها شـده اسـت کـه می تواند 
فاصلـه دولـت بـا اصلاح طلبان را زیـاد کند؛ فاصلـه ای که نه به 

نفـع دولـت خواهد بـود، نـه اصلاح طلبان.
اوایل مرداد ماه سـال جاری جلسـه مشـترک فراکسـیون 
مشـترک  جلسـه  مهـر  در ۱۱  و  رئیس جمهـور  بـا  امیـد 
جلسـه  در  شـد.  برگـزار  رئیس جمهـور  بـا  اصلاح طلبـان 
فراکسـیون امید بـا روحانی، تشـکیل کمیته مشـترک میان 
فراکسـیون امیـد و دولـت مورد توافـق طرفین قـرار گرفت و 
قرار شـد بزودی این کمیته تشـکیل شـود، ولی تاکنون هیچ 
خبری از تشـکیل این کمیته نیسـت. در جلسـه یازده مرداد 
هـم بـر فعال سـازی کارگـروه تعامـل دولـت و اصلاح طلبـان 

تاکیـد شـده بود.
گفت وگـوی اصلاح طلبـان با دولتی ها از طریق رسـانه یکی 
از پیامدهای تشـکیل نشدن کمیته مشـترک است. اختلافات 
و بگومگوهـا از  مصاحبـه سـعید حجاریان تئوریسـین جریان 
اصلاحـات آغاز شـد. وی با اشـاره بـه این که» با دکتـر روحانی 
عقـدی - به صورت ائتلاف- نبسـته بودیم« بیان کرد: » ایشـان 
وعده هایـی بـه مـردم دادند و مـردم هم به دلیل همـان وعده ها 
پـای صنـدوق رأی رفتند. دفاع ما، براسـاس همین وعده ها بود 
و نـه خواسـته های حداکثری خودمان. اما، ایشـان به بسـیاری 
از وعده هایـش یا نخواسـت یا نتوانسـت عمل کنـد و فی الواقع 
زمانی کـه از خـود عبـور کرد، طبعاً بخشـی از اصلاح طلبان هم 

ناگزیر با ایشـان زاویه پیـدا کردند.«
قـرار بـود کمیتـه مشـترک کاری کنـد یـا »زاویـه« ایجاد 
نشـود یـا زاویـه احتمالـی را از بیـن ببرد یـا به حداقل برسـاند 
امـا اعتقـاد حجاریـان بـر »عبـور روحانـی از خود« بـا واکنش 
رئیـس دفتـر رئیـس جمهـور مواجـه شـد. محمـود واعظی با 
اظهارات حجاریان موافق اسـت که در انتخابات سـال ۹۲ و ۹۶ 
بـا اصلاحـات ائتلافی صـورت نگرفته اسـت امـا نمی پذیرد که 

رئیـس جمهـور از مواضـع خود عـدول کرده اسـت.

واعظـی گفـت: » در سـال ۹۶ در کنـار اصلاح طلبـان در 
انتخابـات ریاسـت جمهـوری تلاش کردیـم، با هـم کار کردیم 
و ایسـتادیم تا این دولت انتخاب شـود درسـت اسـت و اینگونه 
هـم بـود. خـط آقـای رئیس جمهـور از اول هـم همیـن بـوده 
اسـت... آقـای رئیس جمهـور از چیـزی عـدول و عبـور نکـرده 
اسـت بلکه دیگـران هسـتند ) نمی خواهم جواب حجاریـان را 
بدهـم( کـه چنیـن ذهنیتـی دارند. همیـن الان ما با بسـیاری 
دفتـر  هـم  و  رئیس جمهـور  هـم شـخص  اصلاح طلبـان  از 
رئیس جمهـور روابـط خوبـی داریـم و ایـن روابط خـوب ادامه 
دارد،  البتـه ممکـن اسـت در ایـن بین عده ای نظـرات دیگری 
داشـته باشـند و خیلی تند باشند و ممکن اسـت روابط خوبی 

با آنها نداشـته باشـیم.«
»عـدم ائتلاف بـا اصلاح طلبـان« و »رابطه خوبی بـا عده ای 

)اصلاح طلبانـی( کـه خیلـی تنـد باشـند، نداریـم« اظهـارات 
کلیـدی واعظـی بـود کـه واکنـش اصلاح طلبـان از جملـه 
حسـین مرعشـی، محمدعلی ابطحی، محسـن میردامـادی و 
محمـود میرلوحـی را برانگیخـت. هـر چنـد واعظـی مصـداق 
»اصلاح طلـب تنـدرو« را بیـان نکـرد امـا ایـن واکنش هـا تـا 
جایـی بود که علی محمد نمازی در اظهـار نظری تامل برانگیز 
گفت:» اشـتباه بزرگ اصلاح طلبان حمایت بی قید و شـرط از 
روحانـی بود.« این درحالیسـت که اصلاح طلبـان همواره تاکید 
داشـتند کـه روحانـی بهتریـن گزینـه در سـال ۹۲ و ۹۶ برای 
ریاسـت جمهوری  اسـت و آنهـا عـارف را بـر همین اسـاس بر 
روحانـی ترجیـح دادنـد. آنها همچنیـن تاکید کـرده بودند که 
برای نجات کشـور حاضر شـدند که بدون شـرط از روحانی در 
انتخابات ۹۲ و ۹۶  حمایت کنند. البته محسـن میردامادی به 

»تعهدات نانوشـته اخلاقی« در همکاری با دولت اشـاره کرده و 
می گوید:» درسـت اسـت کـه اصلاح طلبان هیچ پیش شـرطی 
بـرای حمایـت از روحانی نداشـتند اما در هـر توافق و همکاری 
سیاسـی، یک سـری تعهدات نانوشـته اخلاقی وجـود دارد که 

روحانـی به آنهـا پایبند نبوده اسـت.«
از سـویی حسـن رسـولی عضو بنیاد امید و شـورای شـهر 
تهـران، تصمیم اصلاح طلبـان در انتخابات های سـال ۹۲ و ۹۶ 
مبنـی بـر حمایـت بی ادعـا از روحانـی کـه با هـدف کمک به 
برون رفت کشـور از مشـکلات را »سنجیده و صحیح« دانست 
و تاکیـد کـرد: »خودزنـی درون جریانـی طـرح نظریه عبـور از 
روحانـی و البته نقدنکردن منصفانه نقاط ضعـف و قوت دولت، 
راهبرد مناسـبی نیسـت.« رسـول منتجب نیا نیز معتقد است 
کـه »بـه موازات حمایتی که از  روحانـی داریم، باید انتقاد کرده 
و نظـارت خـود را لحـاظ کنیـم. در حـال حاضـر اصلاح طلبان 

نبایـد در جبهـه مقابل دولت قـرار بگیرند.«
هرچنـد قابـل پیش بینـی بـود کـه همراهـی اصلاحـات 
بـا اعتـدال و توسـعه مقطعـی باشـد و با پایـان یافتـن دولت 
روحانـی، ایـن همراهـی بـه آخـر خـط برسـد امـا رسـانه ای 
شـدن آن در ایـن سـطح آن هـم وقتـی بیـش از دو سـال تا 
پایـان دولـت باقـی مانـده اسـت، جـای تعجـب دارد. آن هم 
در شـرایطی کـه دغدغـه جامعـه نـه ائتـلاف، همـکاری یـا 
رقابـت جریان های سیاسـی بلکـه دغدغه مسـائل اقتصادی و 
معیشـتی اسـت. ایـن نکتـه را هـم باید مدنظـر قـرار داد که 
محقـق نشـدن مطالبـات مـردم هـم بـه پـای دولت نوشـته 

می شـود و هـم بـه پـای اصلاح طلبـان.
کمیته مشـترکی که هنوز تشکیل نشده است، می توانست 
سـازوکاری بـرای تعامـل بیشـتر دولـت و اصلاح طلبان باشـد 
و اختلافـات هـم درهمیـن کمیته مطرح شـود ولی تشـکیل 
نشـدن ایـن کمیتـه، می توانـد یکی از دلایل رسـانه ای شـدن 
اختلافـات باشـد. نکتـه قابـل توجـه ایـن اسـت که اظهـارات 
حجاریـان و واعظـی و واکنـش اصـلاح طلبـان عمدتا توسـط 
رسـانه ای در حـال انتشـار اسـت کـه از سـال ۹۲ هـم رقیـب 

اصـلاح طلبـان بـوده و هـم دولت.

بگومگوهای رسانه ای؛

دود آتشی که به چشم دولت و اصلاح طلبان می رود
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ادبِ نیكو ، بهترین یار است ت
و برترین همدم
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واحد ابزار زنی ذکریا مستقر در جاده کوه سفید قم ارایه دهنده ی خدمات از صفر تا 
صد نمای ساختمان ها موسوم به نماهای رومی و کلاسیک است که مدیریت آن در زمینه 
طراحی نیز خلاقیت و ابتکارات قابل توجهی اعمال می کند و از این رو به عنوان یک واحد 

فعال و شاخص در صنایع سنگ استان قم محسوب می شود.
ذکریا رجبی مدیر این واحد ابزار زنی، از اتباع افغانی ست که حدود 25 سال قبل به 
دلیل ناآرامی و جنگ داخلی در کشورش همراه با خانواده به ایران مهاجرت و در شهر 

مقدس قم اقامت کرد.
* با سرمایه اولیه 150 میلیون تومان این واحد را تجهیز و راه اندازی کردم 

وی درگفت و گو با خبرنگارما اظهارداشت : بیش از 10 سال در صنایع سنگ دارای 
سابقه ی کاری هستم که ابتدا به مدت چند سال نزد استادکاران مجرب این صنعت فنون 
این رشته را آموخته  پس از کسب تجربه تصمیم به راه اندازی کارگاه به صورت مستقل 
گرفتم که با سرمایه ای معادل یکصد و 50 میلیون تومان این واحد را تجهیز و راه اندازی 
کردم. البته در تامین سرمایه اولیه برادرم نقش عمده ای داشت که بیشتر هزینه ها را 
پرداخت کرد.ذکریا رجبی سپس با بیان اینکه مکان کارگاه وی استیجاری و مساحت آن 
400 متر مربع است؛ افزود: دستگاه برش را خریداری و در کارگاه نصب و راه اندازی کردیم 
و در حال حاضر 10 نفر در این واحد مشغول به کار هستند.وی طراحی و اجرای از صفر تا 
صد نمای ساختمان در سبک های رومی و کلاسیک را زمینه اصلی فعالیت و خدمات واحد 
تحت مدیریت خود برشمرد و خاطرنشان کرد:سنگ های مورد نیاز جهت اجرای پروژه 

های مختلف عمدتاً توسط خود مشتریان تامین و در اختیار ما قرار می گیرد.

واحد ابزار زنی ذکریا مستقر در جاده کوه سفید قم ارایه دهنده ی 
خدمات از صفر تا صد نمای ساختمان ها موسوم به نماهای رومی و کلاسیک 
است که مدیریت آن در زمینه طراحی نیز خلاقیت و ابتکارات قابل توجهی 

اعمال می کند و از این رو به عنوان یک واحد فعال و شاخص در صنایع 
سنگ استان قم محسوب می شود

* کار در صنایع سنگی سخت و دشوار و در عین حال ظریف و متنوع است
مدیر واحد ابزار زنی ذکریا همچنین کار در صنایع سنگی را سخت و دشوار و در عین 
حال ظریف و متنوع توصیف کرد و افزود: دستور العمل ها و آیین نامه های صادره از 
ادارات و مراکز ذیربط به خصوص شبکه بهداشت در این واحد دقیقاً و با حساسیت ویژه 
پرسنل توسط مرکز بهداشت به عمل می آید  و کارشناسان و بازرسان بهداشت نیز از این ای پیگیری و اجرا می شود. کما اینکه به طور مستمر در طول سال، آزمایشات بهداشتی از 

واحد سرکشی و بازدید به عمل می آورند.

* برگه های اقامتی و نداشتن پاسپورت مهترین مشکل اتباع افغان
ذکریا رجبی درادامه برخی مشکلات و موانع پیش روی این صنعت و به خصوص اتباع 
افغانی که به فعالیت در این رسته ی شغلی اشتغال دارند را مورد اشاره قرار داد و گفت: مهم 
ترین و اصلی ترین مشکل ما که بسیاری از مشکلات دیگر از آن نشأت می گیرد؛ برگه 
های اقامتی و نداشتن پاسپورت است.وی در توضیح بیشتر اظهار کرد: بخش عمده ای از 
فعالیت ها و پروژه هایی که در اجرای آن مشارکت داریم در تهران است و هفته ای یک 
الی دو مرحله باید به تهران عزیمت کنیم. اما برای خروج از شهر در هر مرحله باید مجوز 
دریافت نماییم که این کار هم موجب اتلاف وقت ما می شود هم اینکه انژری و زمان زیادی 
از مسوولان مربوطه و به خصوص ارگان انتظامی را به خود اختصاص می دهد. وی ادامه 
داد :چنانچه در این زمینه تدابیری اندیشیده شود و برگه تردد دائمی یا مدت اعتبار طولانی 
برای ما صادر گردد هم در وقت ما و هم در وقت مسوولان مربوطه صرفه جویی خواهد شد.

* تدابیر ایمنی را به شدت لحاظ و پیگیری می کنیم
ذکریا رجبی در همین حال خاطرشان کرد: از سوی دیگر به دلیل نداشتن پاسپورت و 
اوراق اقامتی دائمی و معتبر؛ از بسیاری خدمات مانند پوشش بیمه ای و تسهیلات بانکی 
و انجام معاملات ملکی و ثبت اسناد به نام خود و دریافت پروانه کسب و دستگاه پوز 
)کارتخوان( محروم هستیم. در حالی که امروزه بیش از 90 درصد مبادلات پولی به وسیله 
کارت خوان و دستگاه پوز صورت می گیرد.این فعال کارآزموده صنایع سنگ در همین 
زمینه افزود: با توجه به خطرات ناشی از کار در این صنعت ، ضرورت پوشش بیمه ای نیروها 
بیش از پیش احساس می شود که متأسفانه به دلایلی که بر شمردم؛ از خدمات بیمه ای 
نیز محروم هستیم و البته خدا را شکر گذاریم که تاکنون حادثه ای در محیط کاری نداشته 

ایم و تدابیر ایمنی را به شدت لحاظ و پیگیری می کنیم.
* نباید اعمال خلاف عده ای معدود به حساب همه اتباع گذاشته شود 

وی ادامه داد: اکثریت قریب به اتفاق اتباع افغانی، انسان هایی زحتمکش و پرتلاش به 
شمار می روند که به کار شرافتمندانه و کسب روزی حلال اشتغال داشته و در کنار برادران 

ایرانی خود با آرامش و در صلح و صفا زندگی می کنند و اگر عده ای معدود و انگشت 
شمار از اتباع افغانی به کارهای خلاف قانون مبادرت می ورزند. نباید اعمال خلاف آنها به 
حساب همه اتباع گذاشته شود مضافاً بر اینکه آن افرا و اندک عمدتا غیر قانونی به ایران 
ورود کرده و به صورت غیر مجاز در این کشور اقامت دارند اما اکثریت اتباع افغانی با مدارک 
که مسوولان محترم جمهوری اسلامی ایران برای آنها صادر کرده اند؛ در ایران به کار قانونی 
اشتغال داشته و بعضا به سرمایه گذاری های تولیدی و اشتغالزایی اقدام کرده اند. ذکریا 
رجبی همچنین یادآور شد: ملت ایران؛ بسیار مهمان نواز و خونگرم هستند که در شرایط 
سخت به مهاجران افغانی پناه داده اند و ما قدردان برادران و خواهران ایر انی خود هستیم. 
نیروی انتظامی نیز در سال های اخیر با اتباع افغانی برخوردو رفتار مناسبی دارند که جا دارد 

از سبز پوشان حافظ امنیت سپاسگزاری نمایم.

بخش عمده ای از فعالیت ها و پروژه هایی که در اجرای آن مشارکت داریم در 
تهران است و هفته ای یک الی دو مرحله باید به تهران عزیمت کنیم و برای 

خروج از تهران و آمدن به قم باید مجوز بگیریم چنانچه در این زمینه تدابیری 
اندیشیده شود و برگه تردد دائمی یا مدت اعتبار طولانی برای ما صادر گردد 

هم در وقت ما و هم در وقت مسوولان مربوطه صرفه جویی خواهد شد

وی همچنین متذکر شد: برخی اقوام و آشنایان ما به عنوان مدافعین حرم خدمت 
کرده و یکی از بستگان ما نیز به شهادت رسیده است که جا دارد درهمین جا به روح این 

شهید درود بفرستم. 

* مهترین مشکلات  فعالان صنعت سنگ
مدیر واحد ابزار زنی ذکریا در ادامه کمبود نیروی کار ماهر در صنایع سنگ را از دیگر 
مشکلات این صنعت قلمداد کرد و افزود: تا قبل از سال 97، حدود 18 کارگر در این واحد 
مشغول به کار بوده اند که 8 نفر از آنها به دلیل نوسانات ارزی به کشورهای دیگری عزیمت 
کرده و اکنون با توجه به حجم بالای سفارش ها، ما با کمبود نیرو مواجه هستیم در نتیجه 
نمی توانیم همه سفارش ها را قبول کنیم.ذکریا رجبی سپس برخی از پروژه هایی که 

تاکنون واحد تحت مدیریت وی در اجرای نمای آن مشارکت داشته را اعلام کرد و گفت: 
پروژه بخشی از حرم مطهر حضرت معصومه )س(؛ شبستان حضرت امام خمینی )ره(؛ 
مجتمع متعلق به آیت ا...  فاضل لنگرانی، پروژه روما در پشت سازمان صدا و سیما )متعلق 
به آقای حسینی( و برخی پروژه های ساختمانی و مسکونی در خیابان میرداماد و لواسان 
تهران و ارک، بخشی از مهم ترین پروژه هایی است که تاکنون در اجرای آن مشارکت 

داشته ایم و با رضایتمندی مشتریان و کارفرمایان همراه بوده است. 

از مسوولان تقاضا  دارم مقررات و امور اداری را برای اتباع افغانی قدری 
راحت تر اعمال نموده و با حل مشکل پاسپورت و برگه تردد، انگیزه این افراد 

زحمتکش و پرتلاش در ارایه خدمات و اشتغالزایی را افزون تر نمایند

وی از  اجرای پروژه های نما در ساوه و کاشان  توسط واحد تحت مدیریت خود خبرداد 
و افزود: در شهرهای دیگر کار نصب را انجام نمی دهیم اما در قم چند نصاب ماهر و 

کارآزموده در ارتباط با ما فعایت می کنند که مورد تایید این واحد هستند.
وی سپس عدم برخورداری از تشکل صنفی مستقل و کارآمد را از دیگر مشکلات این 
صنف برشمرد و گفت: متأسفانه نبود اتحادیه صنفی مستقل، موجب شده برخی افراد تازه 
کار در این صنعت کارهایی بدون کیفیت،، نازل و زیر قیمت مصوب ارایه کنند که موجب 
نابسامانی در این رسته ی شغلی شده و معضلات تعرفه ای را رقم زده است. چنانچه اتحادیه 

صنفی تشکیل شود این مشکلات حل وفصل خواهد شد.

* در راستای سیلقه و خواسته  مشتریان خدمات دهی می کنیم
ذکریا رجبی همچنین ارایه مشاوره به مشتریان را به عنوان خدمات جانبی واحد تحت 
مدیریت خود مورد اشاره قرار داد و گفت: چنانچه برخی مشتریان نقشه ای درخصوص 
نما ارایه و خواستار اجرای دقیق کار طبقه نقشه خودباشند؛ مشاوره لازم را به آنها ارایه و 
تغییرات احتمالی در نقشه را با آنها هماهنگ و سپس به اجرای پروژه اقدام می کنیم. در 
هر حال هدف ما جلب رضایت مشتریان عزیز است که در راستای سیلقه و خواسته ی آنها 

خدمات دهی می کنیم.
این فعال کارآزموده صنایع سنگ در پایان ضمن تقدیر وتشکر ازمسولین کشور،خصوصاً 
استان قم، از مسوولان تقاضا کرد مقررات و امور اداری را برای اتباع افغانی قدری راحت تر 
اعمال نموده و با حل مشکل پاسپورت و برگه تردد، انگیزه این افراد زحمتکش و پرتلاش 

در ارایه خدمات و اشتغالزایی را افزون تر نمایند.

در گفت و گو با مدیر واحد ابزار زنی ذکریا عنوان شد

اجرای صفر تا صدی نما با کیفیت برتر در واحد ابزار زنی ذکریا

شهردار قم گفت: با چینی ها بحث های نهایی در خصوص تامین واگن جلو رفته اما در 
حوزه تامین ریل و سیگنالینگ که قرار بوده گشایش ال سی شود با مشکل روبه رو هستیم 

که از اختیارات شهرداری هم خارج است.
سیدمرتضی سقائیان نژاد در خصوص »دلیل عدم افتتاح پروژه مترو قم«، با بیان اینکه 
قرار بر این بوده که مترو تا اوایل سال 98 به طول 5.2 کیلومتر از ایستگاه قلعه کامکار به 
سمت میدان مطهری به بهره برداری برسد اظهار کرد: پیمانکار در 6 ایستگاه این بخش 
مسیر به شدت فعال است و یکی از معضلات در مسیر تکمیل پروژه ورود اجناس ارزبر 

مرتبط با مترو است.وی با اشاره به مشکلات به وجود آمده در حوزه ارزی، ورود اجناس 
خارجی مترو به کشور را مشکل خواند و افزود: برنامه زمان بندی ما این است که 5.2 
کیلومتر تا اوایل سال 98 به بهره برداری برسد به شرطی که اقلام مورد نظر وارد کشور 
شده و ترخیص شود.شهردار قم با تاکید بر اینکه مشکل تامین واگن های مترو حل شده 
است اذعان کرد: با چینی ها بحث های نهایی در خصوص تامین واگن جلو رفته اما در 
حوزه تامین ریل و سیگنالینگ که قرار بوده گشایش ال سی شود با مشکل روبه رو هستیم 

که از اختیارات شهرداری هم خارج است.

شهردار قم:

گشایش ال سی برای مترو از عهده شهرداری خارج است

نیم نگاه

نامحـرمانه
نمک دریا در ایران مجوز ندارد 

- سرپرست واحد نظارت و ارزیابی فراورده های طبیعی، سنتی و مکمل معاونت غذا و داروی 
دانشگاه شهید بهشتی گفت: در ایران هیچ گونه نمک دریایی که دارای مجوز بوده و استاندارد 
باشد وجود ندارد، این نوع نمک ها حاوی فلزات سنگین هستند و مصرف آن خطرناک است. رزیتا 
خوئینی تاکید کرد: تمام نمک های موسوم به نمک دریا که امروزه در عطاری ها به فروش می 
رسد، غیر مجاز و غیر قانونی است. وی خاطرنشان کرد: به تازگی مشاهده شده است افراد سودجو، 
نمک دریا را دارای خواصی همچون پایین آورنده فشار خون، کاهش دهنده ورم دوران بارداری، 
از بین برنده سینوزیت، شفاف کننده پوست و ضد لک، از بین برنده سودا، صفرا و بلغم و حتی 
تأمین کننده ید مورد نیاز غده تیروئید عنوان می کنند، که همه این ها خلاف واقعیت است.وی 
ادامه داد: با توجه به موقعیت جغرافیایی کشور لازم است مردم نمک تصفیه شده یددار مصرف 
کنند، مصرف هر گونه نمک غیر از این مورد خطرناک و دردسر ساز است.سرپرست واحد نظارت 
و ارزیابی فراورده های طبیعی، سنتی و مکمل معاونت غذا و داروی دانشگاه شهید بهشتی گفت: 
روی بسته بندی نمک های استاندارد حتما آرم »سازمان غذا و دارو« وجود دارد که شهروندان 
هنگام خرید باید دقت کنند البته روی بسته های نمک علامت »سیب سلامت« درج نمی شود و 
گاهی شباهت این دو علامت شهروندان را دچار سردرگمی می کند.خوئینی افزود: در کشورهای 
خارجی، نمک دریا از آب های روان و تمیز استخراج می شود و پس از انجام اقدامات لازم از 
جمله تصفیه، مصرف می شود اما تمام نمک های دریا در ایران غیر قانونی است. وی از شهروندان 
خواست به تبلیغات و مطالب فریبنده اعتنا نکنند زیرا خطراتی که نمک های دریای موجود در 

عطاری ها دارد، جبران ناپذیر است.
 

رئیس سازمان حج و زیارت :برگزاری حج عمره فعلا منتفی است 
رئیس سازمان حج و زیارت گفت: برگزاری حج عمره تا هنگامی که امنیت و عزت و کرامت 
حجاج ایرانی تامین شود، منتفی است.علیرضا رشیدیان در نشست خبری دستاورد های حج 
98 اظهار کرد: در مذاکرات سازمان حج و زیارت ایران و عربستان برای حج 98 بنا به دعوت 
عربستان در سه مرحله اول پیشنهادات و مذاکرات برای طرف عربستانی ارسال شد. در مذاکرات 
کارشناسی با طرف عربستان محور هایی آسیب شناسی حج سال گذشته و در نهایت در جلسه با 
وزیر سعودی تفاهم نامه به امضا رسید. تفاوتش با حج سال قبل این بود که دریک روز به تفاهم 
رسیدیم.وی افزود: محور مذاکرات تامین امنیت عزت و کرامت حجاج ایرانی بود که مورد تاکید 
طرف سعودی قرار گرفت. آسیب شناسی تفاهم نامه سال گذشته پیگیری شهدای مسجد الحرام 
و منا از دیگر محور های مذاکرات بود. در شهدای مسجدالحرام غرامت این شهدا را طرف سعودی 
به طرف نمایندگی ایران پرداخت کرد.رشیدیان در ادامه گفت: درباره شهدای منا از 10 نفر، 5 نفر 
به صورت قطعی محل دفنشان مشخص شد و 5 نفر بعدی 50 درصد تشخیصشان انجام شده 
است. وضعیت ۳ تن از شهدای مسجد الحرام مشخص نشده است.وی ادامه داد: 86 هزار و 500 
نفر در سال پیش رو خواهد به حج تمتع اعزام خواهند شد. وی درباره غرامت شهدای مسجد 
الحرام گفت: چک شهدای منا به دفتر نمایندگی سعودی در سازمان ملل تحویل شده، اما رقم 

آن مشخص نشده است.

نماینده جنجالی در بیمارستان بستری شد
محمدباسط درازهی نماینده مردم سراوان در مجلس شورای اسلامی صبح دیروز به دلیل 
حمله عصبی و تب شدید در بیمارستان طرفه تهران تحت درمان قرار گرفت.در همین رابطه 
پزشک معالج وی اظهار داشت: علت مراجعه این نماینده سکته قلبی نبوده است بلکه به علت تب 
بالای وی مورد معالجه قرار گرفت. وی افزود: با توجه به تب بالای وی نیاز به بررسی های عفونی 
وجود داشت که ساعتی پیش وی را به بیمارستان امام حسین )ع( تهران اعزام کردیم. پزشک 
معالج نماینده سراوان ادامه داد:  با توجه به بیقراری وی و تب او در حال حاضر در بیمارستان امام 
حسین به سر می برد.وی در پاسخ به این سوال که آیا دچار حمله عصبی شده است، عنوان کرد: 

بله؛ همراهان این نماینده می گفتند او خیلی عصبانی شده و حرص خورده است.

نماینده سراوان عذرخواهی کرد
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس با بیان اینکه مجلس از اشتباه نماینده سراوان حمایت نمی کند 
گفت که محمد باسط درازهی به خاطر اشتباه خود عذرخواهی کرده است. بهروز نعمتی در گفتگو 
با ایسنا اظهار کرد: وقتی پرونده آقای درازهی از ابتدا در هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان مطرح 
شد معنایش این است که این پرونده باید در آنجا بررسی شود، تاکنون یک جلسه در این باره 
تشکیل شده و جلسات بعدی هم برگزار خواهد شد. وی اضافه کرد: آقای درازهی هم خودش 

عذرخواهی کرد و هم قائل به اشتباه خود است و مجلس هم از این اشتباه حمایت نکرده است.

بحران کله پاچه ای!
 کمبود دام نه تن ها قیمت گوشت را جهشی بالا برده است که نرخ هر دست کله پاچه در 
برخی نقاط تهران به 200 هزار تومان هم رسیده است و همین موضوع موجب شده است که 
بسیاری از طباخی های تهران شیفت ناهار و شام شان را تعطیل کرده و به صبحانه بسنده کنند. 
حالا کمبود کله پاچه موجب شده است که قاچاقچیان رو به قاچاق عجیب کله پاچه بیاورند و 
از آن طرف مشتری های ارزان ترین اقلام کله پاچه فروشی ها یعنی سیرابی و شیردان بیشتر از 

گذشته شود.
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محمدعلی رجبی

آیت الله علوی گرگانی:

مسئولان برای رفع مشکلات مردم 
قدم جدی و عملی بردارند

یکی از مراجع تقلید شیعیان با بیان اینکه برخی از برنامه هایی که امروز 
در کشور اجرا می شود، اسلامی نیست، گفت: مردم می خواهند مسئولان 

نظام برای رفع مشکلات قدم جدی و عملی بردارند.
آیت الله سید محمدعلی علوی گرگانی در دیدار اعضاء مؤسسه فتوح 
اندیشه، بی پرده و صریح نسبت به اتفات کشور واکنش نشان داد و گفت: 
گرفتاری امروز جامعه ما این است که بسیاری از سخنان مسئولان در حرف 
مانده و به عمل تبدیل نشده است.وی بیان داشت: واقعیت این است انتظاری 
که از دستگاهای نظام می رود، انتظار بسیار بالایی است و مردم می خواهند 
مسئولان نظام برای رفع مشکلات قدم جدی و عملی بردارند.این استاد 
سطوح عالی حوزه افزود: در حال حاضر اتفاقاتی که درجامعه اسلامی 
می افتد مانند اختلاط زن و مرد در ورزشگاه، عدم عفاف و حجاب در جامعه، 
گرانی و...، واقعا این زیبنده جامعه اسلامی است؛ آیا در جامعه اسلامی باید 
شاهد اختلاط زن و مرد در ورزشگاه باشیم؟ شاهد بی عفتی و بدحجابی 
باشیم؟وی گفت: انتظاری که از جامعه اسلامی می رود خیلی فراتر از وضع 
موجود است؛ ولی مسائلی که امروز مشاهده می کنیم، جای نگرانی است؛ 
آیا امام زمان)ع( از این نوع فعالیت های مسئولین در جامعه اسلامی راضی 
هستند؟آیت الله علوی گرگانی با اشاره به اینکه ما واقعا در عمل مشکل 
داریم، بیان داشت: برنامه ها و فعالیت های امروز، تطابق با جامعه اسلامی 
ندارد؛ ما نتوانستیم بعد از 40 سال از پیروزی انقلاب اسلامی، انتظارات 
را برآورده کنیم.وی افزود: ما باید کاری کنیم حرکت جامعه ما اسلامی 
شود؛ امروز برخی از برنامه هایی که در کشور اجرا می شود، اسلامی نیست؛ 
مسئولان به فکر باشند، باید طوری فعالیت کرد تا جامعه از هر لحاظ اسلامی 

باشد؛ الان در این رابطه مشکلاتی وجود دارد.

آیت الله نوری همدانی :

امروز مردم در مضیقه هستند 
یکی از مراجع تقلید شیعیان با بیان اینکه امروز مردم در مضیقه هستند، 
گفت: مردم از مسئولان خدمتگزاری می خواهند و رفاه حق مردم است ولی 

با ارائه آمار، مشکلات گرانی از بین نمی رود.
آیت الله حسین نوری همدانی پیش از ظهر دوشنبه در دیدار رؤسای 
کارگروهای تخصصی و اجرایی ستاد مرکزی ستاد چهلمین سالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی بر شکر نعمت های الهی مانند انقلاب اسلامی تأکید کرد و 

گفت: اگر قدردان نعمت ها نباشیم، قطعا گرفتار کفران نعمت خواهیم شد.
وی با بیان اینکه بالاترین نعمت، پیروی از ولایت و اهل بیت )ع( است، 
بر عمل به سیره اهل بیت )ع( تأکید کرد.این مفسر قرآن کریم با بیان اینکه 
انقلاب اسلامی دارای برکاتی بوده و لازم است آن را تبیین کرد، افزود: در 
گذشته مشکلات زیادی در کشور بوده که از جمله آن محرومیت های 
آموزشی، معیشتی و امکانات عمومی مانند برق و بهداشت بوده است؛ ولی 
امروز به برکت انقلاب مشکلات تا حدودی برطرف شده است.وی بیان 
داشت: درگذشته ایران تحت استعمار دول غرب و شرق بوده و با حاکمیت 
تمدن غرب و شرق، اسلام به حاشیه رفته بود و دانشجویان با حضور در 
دانشگاهای اروپایی گرفتار نوعی تفکر فراماسونری شده و در واقع غرب زده 
شده بودند ولی به برکت اسلام این اتفاقات از بین رفت.   آیت الله نوری 
همدانی با بیان اینکه انقلاب برای خدمتگراری مردم بوده است، از عملکرد 
نامناسب مسئولین در خدمت رسانی و مشکلات گرانی انتقاد کرد و گفت: 
امروز این مردم در رفاه نبوده و در مضیقه هستند؛ مردم از مسئولان نظام 
خدمتگزاری می خواهند؛ رفاه حق مردم است و با ارائه آمار، مشکلات گرانی 

از بین نمی رود.

اخبــار

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع 
تقلید با بیان اینکه نباید با ادبیات نامطلوب 
برای خودمان هزینه درست کنیم.گفت: 
بی  با فساد،  مبارزه  انتظامی در  نیروی 
نظمی و بی اخلاقی ها باید حساس و 
قاطع بوده و در عین حال برخوردها و 

مواجهه ها، محبت آمیز باشد.
وی روز دوشنبه در دیدار جمعی از 
فرماندهان ستادی و مرزبانی ناجا، برخورد 
محبت آمیز و در عین حال حفظ قاطعیت 
نیروی انتظامی را امری مهم دانست و 
افزود: برخی تصور می کنند مدارا کردن به 
معنای چشم پوشی از تخلفات است؛ باید 
با حداقل هزینه ها بیشترین بهره برداری 

را داشته باشید.

وی تامین امنیت کشور را وظیفه مهم 
نیروی انتظامی دانست و تلاش های بی 
شائبه فرماندهان، کارکنان و ماموران این 

نیرو را ستود.
این  بر  تاکید  با  تقلید  مرجع  این 
موفقیت  انتظامی،  نیروی  موفقیت  که 
جامعه است، از امنیت به عنوان زیربنای 
اقتصادی  فرهنگی،  های  فعالیت  تمام 
و اجتماعی یاد کرد و گفت: زمانی که 
امنیت نباشد هیچ کاری نمی توان کرد؛ 
در روایات داریم دو چیز است که قدر آن 

دانسته نمی شود؛ امنیت و سلامتی.
آیت الله مکارم شیرازی با اشاره به این 
که دشمنان می خواهند در گوشه و کنار 
ایجاد ناامنی کنند، تصریح کرد: وقتی در 

گوشه و کنار یک ناامنی کوچک ایجاد می 
شود هفته ها و ماه ها روی آن سرمایه 

گذاری می کنند و مانور می دهند.
وی با تاکید بر ارتقای سطح آموزش 
های انتظامی، فرهنگی، معنوی و عقیدتی 
هر  به  افزود:  انتظامی،  نیروی  کارکنان 
میزان در این جهت سرمایه گذاری شود 
باز هم کم است؛ این مساله را باید جدی 

بگیرید.
این مرجع تقلید با تاکید بر این که 
نیروی انتظامی در مسائل فرهنگی باید 
حساس باشد، اظهار داشت: ناجا علاوه 
بر رسالت تامین امنیت، باید به مسائل 
اخلاقی و فرهنگی و آداب اسلامی نیز 

بیش از پیش توجه کند.

به  با اشاره  الله مکارم شیرازی  آیت 
حوادث و آشوب های سال گذشته در 
حوادث  برای  دشمنان  افزود:  کشور، 
سال گذشته سرمایه گذاری کرده بودند، 
منتهی با تدبیر نیروی انتظامی و سایر 
نیروها مسائل به درستی مدیریت شد و 

هزینه مهمی نیز تحمیل نشد.
رخ  اتفاق  به  اشاره  با  وی همچنین 
تصریح  مسئولان،  از  بعضی  برای  داده 
بسیار  تعاملات  در  خوب  ادبیات  کرد: 
موثر است، اگر دو طرف با هم محترمانه 
و مودبانه صحبت می کردند، چقدر مساله 
فرق می کرد؛ تدبیر می گوید نباید با 
هزینه  خودمان  برای  نامطلوب  ادبیات 

درست کنیم.

آیت الله مکارم شیرازی:

نباید با ادبیات نامطلوب برای خودمان هزینه درست کنیم


